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Admisión a trámite e publicación 
 
ı 18962 (12/PRE-005724) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
López Font, Carlos e Castro Rey, Paloma 
Sobre o nivel de execución acadado no terceiro trimestre de 2024 do programa orzamentario 451B, 
Acceso á vivenda, e a valoración que fai a Xunta de Galicia ao respecto                                      66643 
 
ı 18965 (12/PRE-005725) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Vidal Lamas, Sonia e 2 máis 
Sobre o estado en que está a tramitación do proxecto da planta de biometano de Xunqueira de Ambía, 
as previsións de localización exacta, características da planta e eventuais impactos negativos  66645 
 
ı 19032 (12/PRE-005726) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino 
Sobre a xestión en 2024 por parte da Consellería do Medio Rural das axudas aos plans de mellora 
e das de mitigación-adaptación ao cambio climático e uso eficiente dos recursos naturais, así como 
as súas previsións en canto a 2025                                                                                                      66648 
 
ı 19044 (12/PRE-005727) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre a actitude do Goberno central e outras autoridades administrativas estatais respecto da do-
cumentación recibida en lingua galega                                                                                               66652 
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ı 19083 (12/PRE-005728) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da habilitación no Hospital Comarcal da Costa da 
Morte dun hospital de día oncohematolóxico, así como as características que definen o proxecto e 
o seu estado de tramitación                                                                                                                  66656 
 
ı 19090 (12/PRE-005729) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre as condicións actuais da prestación do servizo de transporte escolar do CEIP Curros Enríquez, 
de Celanova, as propostas recibidas pola Xunta de Galicia para a súa mellora e as medidas que 
prevé adoptar ao respecto                                                                                                                    66659 
 
ı 19105 (12/PRE-005730) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre as propostas que pensa defender o Goberno galego no Consello de Política Fiscal e Finan-
ceira, singularmente no relativo á débeda e ao modelo de negociación co Estado                    66662 
 
ı 19113 (12/PRE-005731) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e 2 máis 
Sobre a oferta de prazas nas escolas infantís Galiña Azul na comarca de Ferrol e os problemas para 
soster o modelo pedagóxico desta rede                                                                                             66665 
 
ı 19134 (12/PRE-005732) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as necesidades de prazas públicas de escolas infantís de 0 a 3 anos na comarca do Con-
dado e as actuacións previstas polo Goberno galego para mellorar no vindeiro curso a súa oferta 
nesta zona                                                                                                                                                66668 
 
ı 19149 (12/PRE-005733) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás 
Sobre os problemas da Área Sanitaria de Ferrol e a cobertura de vacantes, baixas e ausencias de 
profesionais médicos                                                                                                                             66671 
 
ı 19159 (12/PRE-005734) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Valcárcel Armesto, Montserrat e 2 máis 
Sobre a eventual reclamación ao Goberno central do recoñecemento da titularidade comunitaria 
dos montes veciñais en man común e da posibilidade de poderen ser beneficiarios de axudas e 
subvencións de ámbito galego ou estatal                                                                                           66674 
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ı 19206 (12/PRE-005735) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a concesión de axudas e subvencións por parte do Goberno galego aos concellos co único 
criterio, nas bases das convocatorias, da cronoloxía de entrada das solicitudes                        66678 
 
ı 19224 (12/PRE-005736) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 2 máis 
Sobre a avaliación do funcionamento dos centros de crise 24 horas e a súa eventual integración no 
sistema público de saúde e no de política social                                                                               66681 
 
ı 19241 (12/PRE-005737) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre o papel da Xunta de Galicia no desenvolvemento das oficinas de xustiza nos concellos e a 
súa valoración verbo da posibilidade de impulsar a creación de agrupacións de varias destas ofici-
nas para a atención de concellos limítrofes                                                                                       66685 
 
ı 19246 (12/PRE-005738) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia no que concirne ao desenvolvemento de plans de recupe-
ración e conservación das pallozas de Piornedo                                                                               66689 
 
ı 19256 (12/PRE-005739) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante o financiamento dos puntos de atención á infancia (PAI), 
que prestan servizos de conciliación de 0 a 3 anos en concellos de carácter rural                     66691 
 
ı 19263 (12/PRE-005740) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre as medidas que prevé adoptar o Goberno galego co fin de incrementar o persoal dedicado 
á saúde pública                                                                                                                                        66694 
 
ı 19268 (12/PRE-005741) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante as demandas do Concello de Petín referidas á construción 
dunha residencia de maiores no devandito municipio                                                                    66697 
 
ı 19274 (12/PRE-005742) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Golpe Acuña, José Manuel 

XII lexislatura. Número 157. 13 de febreiro de 2025 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

66618

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-M
JH

tD
LE

76
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2


Sobre a calidade da subministración de enerxía eléctrica no concello de Cerdedo-Cotobade e as ac-
tuacións que prevé levar a cabo a Xunta de Galicia para trasladar á compañía distribuidora as ca-
rencias existentes nas infraestruturas                                                                                                 66700 
 
ı 19281 (12/PRE-005743) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre a materialización dos dereitos en materia de igualdade e a postura da Xunta de Galicia ante 
a posibilidade de crear e regular por lei unha valedoría como autoridade independente de defensa 
cidadá neste ámbito                                                                                                                               66703 
 
ı 19293 (12/PRE-005744) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Valcárcel Armesto, Montserrat 
Sobre o estado en que se atopa a xunqueira da Gandarela, localizada na parroquia pontevedresa 
de Lourizán, e as previsións do Goberno galego respecto das demandas de inclusión deste espazo 
no Inventario de zonas húmidas de Galicia                                                                                        66707 
 
ı 19305 (12/PRE-005745) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a repercusión dos baleirados dos encoros nos bancos marisqueiros das rías, singularmente 
na ría de Muros e Noia, a necesidade de establecer un protocolo e as previsións da Xunta de Galicia 
ao respecto                                                                                                                                               66710 
 
ı 19312 (12/PRE-005746) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre as limitacións das axudas á construción de barcos auxiliares de acuicultura na Orde do 17 
de decembro de 2024, as súas repercusións no sector mexilloeiro e outros relacionados co mar e 
as previsións da Xunta de Galicia ao respecto                                                                                   66713 
 
ı 19324 (12/PRE-005747) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as necesidades de persoal médico e sanitario no Centro de Especialidades de Betanzos e os com-
promisos que está disposto a asumir o Goberno galego co fin de mellorar a súa dotación             66717 
 
ı 19329 (12/PRE-005748) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a drástica caída das capturas de lirio nas costas galegas, a valoración do Goberno galego e 
as medidas que prevé levar a cabo para afrontar esta situación                                                   66720 
 
ı 19335 (12/PRE-005749) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
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Sobre as previsións da Xunta de Galicia referidas á dotación de material e ao impulso dos trámites 
necesarios para concluír as obras do banco de xermoplasma do Centro de Investigacións Agrarias 
de Mabegondo                                                                                                                                        66723 
 
ı 19340 (12/PRE-005750) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre o impacto que ten na economía galega a desigualdade das mulleres, a valoración do Goberno 
galego sobre este feito e as súas previsións en canto á promoción de estudos que o analicen    66725 
 
ı 19346 (12/PRE-005751) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago 
Sobre a situación do judo galego e da Federación Galega de Judo                                                66729 
 
ı 19353 (12/PRE-005752) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás 
Sobre o traballo que vén facendo a Xunta de Galicia na análise da caída da produción marisqueira 
da ría de Ferrol e as súas decisións ante este problema                                                                 66732 
 
ı 19365 (12/PRE-005753) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre as medidas que prevé adoptar a Xunta de Galicia para garantir a cobertura inmediata da 
praza de pediatra dos centros de saúde de Dodro e Rois                                                               66735 
 
ı 19368 (12/PRE-005754) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia no que concirne á súa participación no financiamento 
da construción da EDAR de Barreiros                                                                                                  66737 
 
ı 19373 (12/PRE-005755) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre a progresiva exclusión da lingua galega no acceso aos medios públicos galegos de comunicación 
                                                                                                                                                                   66739 
ı 19376 (12/PRE-005756) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e Rodríguez Dacosta, María del Carmen 
Sobre as axudas previstas polo Goberno galego para protexer a produción da faba de Lourenzá 
                                                                                                                                                                   66741 
ı 19386 (12/PRE-005757) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
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Sobre a posibilidade de lles solicitar o reintegro das axudas ás empresas beneficiarias de subven-
cións públicas da Xunta de Galicia en determinados supostos de peche empresarial ou deslocali-
zación da súa actividade en Galicia                                                                                                      66743 
 
ı 19390 (12/PRE-005758) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre os riscos epidemiolóxicos de gripe aviaria en Galicia e as medidas que se están a tomar para 
a súa prevención e detección                                                                                                                66745 
 
ı 19397 (12/PRE-005759) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da dotación de persoal, orzamentos, localización e 
prazos para a posta en marcha do hospital de día oncohematolóxico do Hospital Virxe da Xunqueira 
                                                                                                                                                                   66748 
ı 19402 (12/PRE-005760) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a carencia dunha relación de postos de traballo na Administración de xustiza en Galicia e as 
actuacións realizadas polo Goberno galego co obxectivo de contar con este instrumento de plani-
ficación neste ámbito                                                                                                                             66751 
 
ı 19438 (12/PRE-005761) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 2 máis 
Sobre os estudos e as medidas que impulsou ou pensa promover o Goberno galego no que atinxe 
á situación de desigualdade económica das familias monoparentais                                           66754 
 
ı 19446 (12/PRE-005762) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a autorización de Augas de Galicia da concesión á Altri da captación e vertedura de auga no 
río Ulla                                                                                                                                                       66758 
 
ı 19452 (12/PRE-005763) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a postura da Xunta de Galicia verbo do impacto ambiental, económico e social que supoñería 
a reapertura da mina de Touro                                                                                                             66761 
 
ı 19462 (12/PRE-005764) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a selección e a tramitación do proxecto industrial de Altri, así como os compromisos adqui-
ridos coa empresa                                                                                                                                   66766 
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ı 19464 (12/PRE-005765) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a eficiencia actual do Instituto Galego de Vivenda e Solo na tramitación e xestión de fianzas 
                                                                                                                                                                   66768 
ı 19471 (12/PRE-005766) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e Rodil Fernández, Olalla 
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto do modelo de xestión da residencia de maiores e do 
centro de día de Dozón                                                                                                                          66771 
 
ı 19478 (12/PRE-005767) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre as transferencias realizadas pola Xunta de Galicia ao Consello da Avogacía Galega para aten-
der os gastos derivados dos servizos de asistencia xurídica gratuíta do ano 2024                     66774 
 
ı 19492 (12/PRE-005768) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna 
Sobre a situación da escolarización infantil e as posibilidades de conciliación das familias nos con-
cellos da comarca do Deza                                                                                                                    66779 
 
ı 19501 (12/PRE-005769) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago 
Sobre a dotación do Hospital Comarcal de Monforte de Lemos canto a recursos humanos e mate-
riais e a situación da sanidade pública na área que abrangue                                                       66782 
 
ı 19508 (12/PRE-005770) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre o grao de concreción por parte da Xunta de Galicia na contestación ás preguntas parlamen-
tarias con resposta escrita, particularmente nas relacionadas co estado de conservación da Rede 
Natura 2000, e ás solicitudes de información ao abeiro do artigo 9 do Regulamento               66785 
 
ı 19516 (12/PRE-005771) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
López Font, Carlos e Castro Rey, Paloma 
Sobre o nivel de execución do programa 451A, Fomento da rehabilitación e da calidade da vivenda, 
e as medidas que prevé adoptar o Goberno galego para mellorar a execución orzamentaria nesta 
materia                                                                                                                                                      66788 
 
ı 19517 (12/PRE-005772) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
López Font, Carlos e Castro Rey, Paloma 
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Sobre o nivel de execución do programa 451B, Acceso á vivenda, e as medidas que prevé adoptar 
o Goberno galego para mellorar a execución orzamentaria nesta materia                                 66790 
 
ı 19524 (12/PRE-005773) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Longueira Castro, Silvia 
Sobre a decisión da CRTVG pola que vai permitir, por primeira vez, a realización de probas de acceso 
ao ente en lingua castelá, os motivos da adopción dese criterio e as súas repercusións          66792 
 
ı 19527 (12/PRE-005774) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre os montes veciñais en man común que teñen en vigor o convenio ou o consorcio coa Admi-
nistración forestal, así como o seu saldo, e aqueloutros que poderían cancelar de oficio ditos con-
venios ou consorcios                                                                                                                              66795 
 
ı 19535 (12/PRE-005775) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto das obras pendentes no CEIP O Grupo, de Ribeira, 
do incremento da súa dotación docente e do diálogo coa representación das familias            66798 
 
ı 19539 (12/PRE-005776) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria e Rodil Fernández, Olalla 
Sobre a calidade asistencial no hospital psiquiátrico La Robleda, as inspeccións realizadas neste 
centro pola Xunta de Galicia e as súas medidas para garantir os dereitos e a dignidade das persoas 
ingresadas                                                                                                                                                66802 
 
ı 19541 (12/PRE-005777) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre as condicións do actual espazo que utilizan os mariscadores de Corcubión como vestiario e 
as medidas que pensa adoptar a Xunta de Galicia co fin de buscar unha solución para poderen dis-
por dun local axeitado                                                                                                                            66805 
 
ı 19547 (12/PRE-005778) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego e as actuacións que pensa promover no que atinxe ao 
avance dos dereitos das familias monoparentais en relación cos permisos por nacemento e 
maternidade                                                                                                                                           66808 
 
ı 19555 (12/PRE-005779) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Pérez Fernández, Rosana 
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Sobre a postura do Goberno galego e as súas previsións no que concirne á posibilidade de explotar 
a ameixa e o ameixón na ría de Corcubión coa técnica do mergullo con subministración de aire en 
superficie                                                                                                                                                  66812 
 
ı 19560 (12/PRE-005780) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
González Iglesias, Carmela e 3 máis 
Sobre a información do Goberno galego e o contacto que mantén co Goberno do Estado e a Auto-
ridade Portuaria de Vigo respecto da situación do buque HC Eva Marie, que transporta explosivos 
e que está refuxiado neste porto por un corremento da súa carga                                              66816 
 
ı 19566 (12/PRE-005781) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre a orientación dada ao convenio entre o IGVS e o Consello da Avogacía Galega de 2024 
e o seu balance en canto aos servizos prestados por esta entidade no marco do devandito 
convenio                                                                                                                                                   66821 
 
ı 19571 (12/PRE-005782) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a postura da Xunta de Galicia das actuacións solicitadas pola Organización Empresarial Par-
quistas de Carril no porto de Vilagarcía                                                                                              66825 
 
 
1.4.4.4. Preguntas de iniciativa popular 
 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
ı 18562 (12/PDC-000020) 
Sobre a proposta dunha auditoría da Axencia Galega de Protección                                            66828 
 
 
3. Administración do Parlamento de Galicia 

3.2. Recursos humanos  
 
ı Resolución da Presidencia do Parlamento de Galicia, do 12 de febreiro de 2025, pola que se nomea o 
tribunal cualificador das probas selectivas para ingresar en catro  prazas do corpo auxiliar do Parlamento 
de Galicia (grupo D), das cales unha está reservada á quenda de persoas con discapacidade       66638 
 
ı Resolución da Presidencia do Parlamento de Galicia, do 12 de febreiro de 2025, pola que se nomea 
o tribunal cualificador das probas selectivas para ingresar, por concurso-oposición, nunha praza 
do corpo auxiliar do Parlamento de Galicia reservada para ser cuberta por persoa que acredite dis-
capacidade intelectual                                                                                                                            66639 
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5. Oficina do Valedor do Pobo 

 
ı Acordo da Mesa do Parlamento, do 10 de febreiro de 2025, en relación co escrito da valedora do 
pobo polo que solicita que se proceda á publicación no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia da 
Resolución do 4 de febreiro de 2025 pola que se designan os membros da Mesa de Contratación 
do Valedor do Pobo con carácter permanente                                                                                  66640
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1. Procedementos parlamentarios 

1.3. Procedementos de control e impulso 
1.3.3. Exame de programas e plans 
1.3.3.1. Programas e plans 
 
COMISIÓN 1ª, INSTITUCIONAL, DE ADMINISTRACIÓN XERAL, XUSTIZA E INTERIOR 
 
Acordo, do 7 de febreiro de 2025, polo que se aproba o Proxecto da Estratexia Galega de 
Acción Exterior 2024-2028 e mais as propostas de resolución 
 
A Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior, na súa sesión do 7 de fe-
breiro de 2025, adoptou os seguintes acordos: 
 
Aprobación do proxecto e propostas de resolución 
 
- 13228 (12/PEP-000001) 
Dirección Xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias 
Proxecto da Estratexia Galega de Acción Exterior 2024-2028 
BOPG número 105, do 21.10.2024 
 
Aprobase o Proxecto de Estratexia Galega de Acción Exterior 2024-2028, coas seguintes propostas 
de resolución: 
 
― G. P. POPULAR DE GALICIA 
 
Proposta de resolución: 
 
O Parlamento de Galicia acorda modificar o título do Proxecto de Estratexia Galega de Acción Exte-
rior 2024-2028, para efectuar a correspondente adaptación temporal do seu título: Proxecto de Es-
tratexia Galega de Acción Exterior 2025-2029. 
 
― G. P. DO BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 
 
Transacción coa proposta de resolución número 1: 
 
Valoración a metade de exercicio da execución da EGAEX e outra final, acorde con este tipo de tex-
tos. 
Proposta de resolución número 3 
 
A Xunta de Galicia aumentará e consolidará de xeito progresivo o financiamento destinado á coo-
peración internacional e ao desenvolvemento, co obxectivo de que o investimento permita a crea-
ción de estruturas que favorezan e melloren o traballo do Goberno galego. 
 
Proposta de resolución número 5 
 
A Xunta de Galicia actuará coa maior das dilixencias para que a posta en marcha do Observatorio 
da Lusofonía estea en funcionamento o antes posible. 
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― G. P. DOS SOCIALISTAS DE GALICIA 
 
Transacción coa proposta de resolución número 2 
 
A Unión Europea deseñou un paquete de axudas para mitigar os efectos económicos da crise sa-
nitaria e para promover unha transición cara a unha economía máis verde, dixital e resiliente. Os 
fondos Next Generation EU son un compoñente crucial para o desenvolvemento e a recuperación 
económica dos territorios europeos tras a pandemia da covid-19. Supuxeron un cambio de para-
digma e de resposta ante unha gran crise e unha axuda fundamental para garantir que todos os 
territorios europeos, independentemente do seu nivel de desenvolvemento, teñan unha recupe-
ración económica xusta e sustentable.  
 
Os fondos son particularmente importantes para os diferentes territorios da UE por varias razóns: 
 
― Redución de desigualdades rexionais: garantir que todas as rexións de Europa, incluídas as máis 
afectadas pola crise e as menos desenvolvidas, teñan acceso aos recursos necesarios para a súa 
recuperación.  
 
― Fomento da transición verde: promoción dunha economía máis sustentable. Os proxectos que 
apoian as enerxías renovables, a eficiencia enerxética, a economía circular e a adaptación ao cambio 
climático son cruciais para alcanzar os obxectivos do Pacto Verde Europeo. 
 
― Impulso á dixitalización: co obxectivo de impulsar a adopción de novas tecnoloxías en todos os 
sectores económicos. Para territorios rurais ou menos urbanizados, a dixitalización é unha opor-
tunidade para superar a brecha en termos de acceso a servizos, educación, emprego e desenvol-
vemento económico.  
 
― Fomento da innovación e a investigación: os fondos tamén se destinan a proxectos de investi-
gación, innovación e educación, o que ten un impacto directo na creación de emprego de alta cali-
dade. Isto é importante para diversas rexións que buscan diversificar a súa economía e atraer 
investimentos en sectores de alta tecnoloxía, como a biotecnoloxía, as tecnoloxías da información 
e a intelixencia artificial.  
 
― Fortalecemento da cohesión social e económica: os fondos tamén son clave para abordar os de-
safíos sociais derivados da pandemia, como o desemprego, a pobreza e a exclusión social.  
 
― Investimentos en infraestrutura: estes investimentos non só melloran a calidade de vida dos ci-
dadáns, senón que tamén xeran emprego a nivel local e contribúen ao desenvolvemento econó-
mico a longo prazo. 
 
Transacción coa proposta de resolución número 3 
 
Galicia acada máximos históricos no eido turístico o pasado ano 2024 cun volume de viaxeiros que 
supera os 8,2 millóns de turistas aloxados en establecementos da Comunidade, incluídos os aloxados 
en vivendas de uso turístico. En canto ao nivel de demanda, segundo o INE, este superou os 13,6 mi-
llóns de noites con 115 mil novas noites respecto do indicador de 2023. Ademais, a Comunidade con-
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solida o seu crecemento desestacionalizado con incrementos ao longo do ano en meses fóra de tem-
pada como maio, cun incremento do 11,1 por cento, novembro, co 12,2 por cento de suba. 
 
O sector turístico galego está nun bo momento, e seguimos a traballar para que se poida consolidar 
como un destino preferente tanto para viaxeiros nacionais como internacionais, polo que cómpre 
primeiro, de forma prioritaria, promover un turismo de calidade e sustentable.  
 
Temos que ter en conta tamén que un turismo de calidade non só respecta o medio ambiente, 
senón tamén os costumes, as tradicións e o patrimonio cultural das comunidades locais e o patri-
monio inmaterial do carácter acolledor da sociedade galega, para así potenciar un turismo que va-
lore a autenticidade dos destinos, as identidades culturais e evitar a homoxeneización das 
experiencias turísticas, tal e como se recolle na Estratexia de Turismo de Galicia 2030. 
 
Galicia ten que seguir innovando e diversificando a súa oferta, o que non só atrae turistas máis in-
teresados en experiencias específicas, como o turismo de aventura, o turismo gastronómico ou o 
cultural, senón que tamén axuda a reducir a dependencia dun só tipo de turismo. Isto permite un 
desenvolvemento turístico máis sólido e menos vulnerable a crises específicas que poidan afectar 
un sector concreto. 
 
Proposta de resolución número 4 
 
No punto 2, Balance da acción exterior galega, débese engadir o seguinte texto en relación co 
despoboamento de zonas rurais: 
 
O futuro demográfico das zonas rurais máis despoboadas depende principalmente da inmigración, 
pero gran parte do posible éxito das medidas que se propoñan dependerá do seu deseño 
institucional, da capacidade de adoptar un enfoque comprensivo no que se coide a coordinación 
das diferentes áreas de goberno e niveis administrativos, e se involucre a todos os axentes afectados. 
 
Doutra banda, a repoboación é un proceso de longo prazo que depende, fundamentalmente, do 
benestar no novo territorio pero tamén da acollida no territorio de chegada e do seu potencial de 
desenvolvemento. 
 
Galicia ten que implementar políticas de acollemento que contribúan a acadar o reto demográfico 
e a compensar o saldo vexetativo negativo que arrastramos na última década. 
 
Transacción coa proposta de resolución número 8 
 
Nestes anos, a intelixencia artificial, ou as IA, especialmente as xenerativas, eclosionaron como tec-
noloxía central. China e EEUU rivalizan nesta tecnoloxía de punta, a computación cuántica e a biotec, 
e en xeral toda a Big Tech. 
 
Proposta de resolución número 9 
 
No punto 6.1 B, Estratexia microeconómica exterior: exportacións e expedicións de bens e servizos, 
investimentos no exterior e captación de investimentos, débese incluír o seguinte texto: 
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A falta de remuda xeracional no sector primario, que inclúe actividades como a agricultura, a 
gandaría, a pesca e a silvicultura, é un desafío crecente. 
 
Os agricultores, os gandeiros e outros traballadores do sector primario están a envellecer sen que haxa 
suficiente xente nova que tome a substitución. Isto contribúe ao despoboamento das zonas rurais. 
 
As prácticas agrícolas e gandeiras tradicionais poden desaparecer se non se transmiten ás novas 
xeracións, o que podería afectar a biodiversidade e os costumes locais. 
 
Se non hai suficiente man de obra nova no campo, pode haber unha menor produción agrícola e 
gandeira, o que pon en risco a capacidade dos países para proveren alimentos de maneira sustentable. 
 
E, finalmente, esta falla de remuda xeracional pode diminuír a competitividade do sector primario, 
afectando o seu crecemento e á súa capacidade para xerar emprego. 
 
A acción exterior galega tamén ten que ir enfocada a paliar isto a través da captación de man de 
obra estranxeira que poida favorecer esta ausencia de remuda xeracional e consolide poboación 
nos territorios máis rurais. 
 
Transacción coa proposta de resolución número 10 
 
O fenómeno crecente das vivendas de uso turístico. A recente e rápida proliferación deste tipo de 
vivendas é un tema que require un equilibrio entre os beneficios económicos do turismo e o be-
nestar social e económico dos residentes permanentes, con solucións adaptadas ás diferentes re-
alidades locais, e segundo recolle o Decreto autonómico 12/2017 que as regula, dando seguridade 
xurídica ao propio procedemento e aos afectados, como deberían ter feito os concellos aplicando 
as súas competencias, tal e como recolle e permite a normativa autonómica no decreto. 
 
O turismo de concertos e festivais. Galicia conta cunha rede de festivais de referencia internacional 
para os diferentes estilos musicais, como Os concertos do Xacobeo, O Son do Camiño, o Resurrection 
Fest, o Festival de Ortigueira, PortAmerica ou o Festival do Noroeste. Todos eles constitúen un inter-
cambio cultural e un reclamo para o turismo, que se traduciu na visita en 2023 de máis de 1,6 mi-
llóns de turistas que acudiron atraídos por estas citas. 
 
Transacción coa proposta de resolución número 11 
 
O marisqueo de a pé atravesa un momento crítico en Galicia, polo incremento das choivas, o que 
provoca a baixada da salinidade, a suba de temperatura no Atlántico, a causa do cambio climático, 
e, por suposto, a contaminación e o descenso do vento do nordeste, que imposibilitan a renovación 
da auga, ocasionando o enfraquecemento das especies. 
 
NOTA: o texto de cada sector inserirase na parte acorde no texto orixinal. 
 
Santiago de Compostela, 10 de febreiro de 2025 
María Montserrat Prado Cores 
Vicepresidenta 2ª 
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 10 de febreiro de 2025, adoptou os seguintes acordos: 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 18962 (12/PRE-005724) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
López Font, Carlos e Castro Rey, Paloma 
Sobre o nivel de execución acadado no terceiro trimestre de 2024 do programa orzamentario 451B, 
Acceso á vivenda, e a valoración que fai a Xunta de Galicia ao respecto 
 
- 18965 (12/PRE-005725) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Vidal Lamas, Sonia e 2 máis 
Sobre o estado en que está a tramitación do proxecto da planta de biometano de Xunqueira de Ambía, 
as previsións de localización exacta, características da planta e eventuais impactos negativos 
 
- 19032 (12/PRE-005726) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino 
Sobre a xestión en 2024 por parte da Consellería do Medio Rural das axudas aos plans de mellora 
e das de mitigación-adaptación ao cambio climático e uso eficiente dos recursos naturais, así como 
as súas previsións en canto a 2025 
 
- 19044 (12/PRE-005727) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre a actitude do Goberno central e outras autoridades administrativas estatais respecto da do-
cumentación recibida en lingua galega 
 
- 19083 (12/PRE-005728) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da habilitación no Hospital Comarcal da Costa da 
Morte dun hospital de día oncohematolóxico, así como as características que definen o proxecto e 
o seu estado de tramitación 
 
- 19090 (12/PRE-005729) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre as condicións actuais da prestación do servizo de transporte escolar do CEIP Curros Enríquez, 
de Celanova, as propostas recibidas pola Xunta de Galicia para a súa mellora e as medidas que 
prevé adoptar ao respecto 
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- 19105 (12/PRE-005730) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre as propostas que pensa defender o Goberno galego no Consello de Política Fiscal e Finan-
ceira, singularmente no relativo á débeda e ao modelo de negociación co Estado 
 
- 19113 (12/PRE-005731) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e 2 máis 
Sobre a oferta de prazas nas escolas infantís Galiña Azul na comarca de Ferrol e os problemas para 
soster o modelo pedagóxico desta rede 
 
- 19134 (12/PRE-005732) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as necesidades de prazas públicas de escolas infantís de 0 a 3 anos na comarca do Condado e 
as actuacións previstas polo Goberno galego para mellorar no vindeiro curso a súa oferta nesta zona 
 
- 19149 (12/PRE-005733) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás 
Sobre os problemas da Área Sanitaria de Ferrol e a cobertura de vacantes, baixas e ausencias de 
profesionais médicos 
 
- 19159 (12/PRE-005734) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Valcárcel Armesto, Montserrat e 2 máis 
Sobre a eventual reclamación ao Goberno central do recoñecemento da titularidade comunitaria 
dos montes veciñais en man común e da posibilidade de poderen ser beneficiarios de axudas e 
subvencións de ámbito galego ou estatal 
 
- 19206 (12/PRE-005735) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a concesión de axudas e subvencións por parte do Goberno galego aos concellos co único 
criterio, nas bases das convocatorias, da cronoloxía de entrada das solicitudes 
 
- 19224 (12/PRE-005736) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 2 máis 
Sobre a avaliación do funcionamento dos centros de crise 24 horas e a súa eventual integración no 
sistema público de saúde e no de política social 
 
- 19241 (12/PRE-005737) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
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Sobre o papel da Xunta de Galicia no desenvolvemento das oficinas de xustiza nos concellos e a 
súa valoración verbo da posibilidade de impulsar a creación de agrupacións de varias destas ofici-
nas para a atención de concellos limítrofes 
 
- 19246 (12/PRE-005738) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia no que concirne ao desenvolvemento de plans de recupe-
ración e conservación das pallozas de Piornedo 
 
- 19256 (12/PRE-005739) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante o financiamento dos puntos de atención á infancia (PAI), 
que prestan servizos de conciliación de 0 a 3 anos en concellos de carácter rural 
 
- 19263 (12/PRE-005740) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre as medidas que prevé adoptar o Goberno galego co fin de incrementar o persoal dedicado 
á saúde pública 
 
- 19268 (12/PRE-005741) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante as demandas do Concello de Petín referidas á construción 
dunha residencia de maiores no devandito municipio 
 
- 19274 (12/PRE-005742) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Golpe Acuña, José Manuel 
Sobre a calidade da subministración de enerxía eléctrica no concello de Cerdedo-Cotobade e as ac-
tuacións que prevé levar a cabo a Xunta de Galicia para trasladar á compañía distribuidora as ca-
rencias existentes nas infraestruturas 
 
- 19281 (12/PRE-005743) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre a materialización dos dereitos en materia de igualdade e a postura da Xunta de Galicia ante 
a posibilidade de crear e regular por lei unha valedoría como autoridade independente de defensa 
cidadá neste ámbito 
 
- 19293 (12/PRE-005744) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Valcárcel Armesto, Montserrat 
Sobre o estado en que se atopa a xunqueira da Gandarela, localizada na parroquia pontevedresa 
de Lourizán, e as previsións do Goberno galego respecto das demandas de inclusión deste espazo 
no Inventario de zonas húmidas de Galicia 
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- 19305 (12/PRE-005745) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a repercusión dos baleirados dos encoros nos bancos marisqueiros das rías, singularmente na ría 
de Muros e Noia, a necesidade de establecer un protocolo e as previsións da Xunta de Galicia ao respecto 
 
- 19312 (12/PRE-005746) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre as limitacións das axudas á construción de barcos auxiliares de acuicultura na Orde do 17 
de decembro de 2024, as súas repercusións no sector mexilloeiro e outros relacionados co mar e 
as previsións da Xunta de Galicia ao respecto 
 
- 19324 (12/PRE-005747) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as necesidades de persoal médico e sanitario no Centro de Especialidades de Betanzos e os 
compromisos que está disposto a asumir o Goberno galego co fin de mellorar a súa dotación 
 
- 19329 (12/PRE-005748) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a drástica caída das capturas de lirio nas costas galegas, a valoración do Goberno galego e 
as medidas que prevé levar a cabo para afrontar esta situación 
 
- 19335 (12/PRE-005749) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia referidas á dotación de material e ao impulso dos trámites 
necesarios para concluír as obras do banco de xermoplasma do Centro de Investigacións Agrarias 
de Mabegondo 
 
- 19340 (12/PRE-005750) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre o impacto que ten na economía galega a desigualdade das mulleres, a valoración do Goberno 
galego sobre este feito e as súas previsións en canto á promoción de estudos que o analicen 
 
- 19346 (12/PRE-005751) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago 
Sobre a situación do judo galego e da Federación Galega de Judo 
 
- 19353 (12/PRE-005752) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás 
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Sobre o traballo que vén facendo a Xunta de Galicia na análise da caída da produción marisqueira 
da ría de Ferrol e as súas decisións ante este problema 
 
- 19365 (12/PRE-005753) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre as medidas que prevé adoptar a Xunta de Galicia para garantir a cobertura inmediata da 
praza de pediatra dos centros de saúde de Dodro e Rois 
 
- 19368 (12/PRE-005754) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e 2 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia no que concirne á súa participación no financiamento 
da construción da EDAR de Barreiros 
 
- 19373 (12/PRE-005755) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre a progresiva exclusión da lingua galega no acceso aos medios públicos galegos de comunicación 
 
- 19376 (12/PRE-005756) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e Rodríguez Dacosta, María del Carmen 
Sobre as axudas previstas polo Goberno galego para protexer a produción da faba de Lourenzá 
 
- 19386 (12/PRE-005757) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre a posibilidade de lles solicitar o reintegro das axudas ás empresas beneficiarias de subven-
cións públicas da Xunta de Galicia en determinados supostos de peche empresarial ou deslocali-
zación da súa actividade en Galicia 
 
- 19390 (12/PRE-005758) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre os riscos epidemiolóxicos de gripe aviaria en Galicia e as medidas que se están a tomar para 
a súa prevención e detección 
 
- 19397 (12/PRE-005759) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da dotación de persoal, orzamentos, localización e 
prazos para a posta en marcha do hospital de día oncohematolóxico do Hospital Virxe da Xunqueira 
 
- 19402 (12/PRE-005760) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
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Sobre a carencia dunha relación de postos de traballo na Administración de xustiza en Galicia e as 
actuacións realizadas polo Goberno galego co obxectivo de contar con este instrumento de plani-
ficación neste ámbito 
 
- 19438 (12/PRE-005761) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 2 máis 
Sobre os estudos e as medidas que impulsou ou pensa promover o Goberno galego no que atinxe 
á situación de desigualdade económica das familias monoparentais 
 
- 19446 (12/PRE-005762) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a autorización de Augas de Galicia da concesión á Altri da captación e vertedura de auga no 
río Ulla 
 
- 19452 (12/PRE-005763) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a postura da Xunta de Galicia verbo do impacto ambiental, económico e social que supoñería 
a reapertura da mina de Touro 
 
- 19462 (12/PRE-005764) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a selección e a tramitación do proxecto industrial de Altri, así como os compromisos adqui-
ridos coa empresa 
 
- 19464 (12/PRE-005765) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a eficiencia actual do Instituto Galego de Vivenda e Solo na tramitación e xestión de fianzas 
 
- 19471 (12/PRE-005766) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna e Rodil Fernández, Olalla 
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto do modelo de xestión da residencia de maiores e do 
centro de día de Dozón 
 
- 19478 (12/PRE-005767) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre as transferencias realizadas pola Xunta de Galicia ao Consello da Avogacía Galega para aten-
der os gastos derivados dos servizos de asistencia xurídica gratuíta do ano 2024 
 
- 19492 (12/PRE-005768) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna 
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Sobre a situación da escolarización infantil e as posibilidades de conciliación das familias nos con-
cellos da comarca do Deza 
 
- 19501 (12/PRE-005769) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago 
Sobre a dotación do Hospital Comarcal de Monforte de Lemos canto a recursos humanos e mate-
riais e a situación da sanidade pública na área que abrangue 
 
- 19508 (12/PRE-005770) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre o grao de concreción por parte da Xunta de Galicia na contestación ás preguntas parlamen-
tarias con resposta escrita, particularmente nas relacionadas co estado de conservación da Rede 
Natura 2000, e ás solicitudes de información ao abeiro do artigo 9 do Regulamento 
 
- 19516 (12/PRE-005771) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
López Font, Carlos e Castro Rey, Paloma 
Sobre o nivel de execución do programa 451A, Fomento da rehabilitación e da calidade da vivenda, e as 
medidas que prevé adoptar o Goberno galego para mellorar a execución orzamentaria nesta materia 
 
- 19517 (12/PRE-005772) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
López Font, Carlos e Castro Rey, Paloma 
Sobre o nivel de execución do programa 451B, Acceso á vivenda, e as medidas que prevé adoptar 
o Goberno galego para mellorar a execución orzamentaria nesta materia 
 
- 19524 (12/PRE-005773) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Longueira Castro, Silvia 
Sobre a decisión da CRTVG pola que vai permitir, por primeira vez, a realización de probas de acceso 
ao ente en lingua castelá, os motivos da adopción dese criterio e as súas repercusións 
 
- 19527 (12/PRE-005774) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre os montes veciñais en man común que teñen en vigor o convenio ou o consorcio coa Admi-
nistración forestal, así como o seu saldo, e aqueloutros que poderían cancelar de oficio ditos con-
venios ou consorcios 
 
- 19535 (12/PRE-005775) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez Fernández, Rosana e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto das obras pendentes no CEIP O Grupo, de Ribeira, 
do incremento da súa dotación docente e do diálogo coa representación das familias 
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- 19539 (12/PRE-005776) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria e Rodil Fernández, Olalla 
Sobre a calidade asistencial no hospital psiquiátrico La Robleda, as inspeccións realizadas neste centro 
pola Xunta de Galicia e as súas medidas para garantir os dereitos e a dignidade das persoas ingresadas 
 
- 19541 (12/PRE-005777) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre as condicións do actual espazo que utilizan os mariscadores de Corcubión como vestiario e 
as medidas que pensa adoptar a Xunta de Galicia co fin de buscar unha solución para poderen dis-
por dun local axeitado 
 
- 19547 (12/PRE-005778) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego e as actuacións que pensa promover no que atinxe ao avance 
dos dereitos das familias monoparentais en relación cos permisos por nacemento e maternidade 
 
- 19555 (12/PRE-005779) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a postura do Goberno galego e as súas previsións no que concirne á posibilidade de explotar 
a ameixa e o ameixón na ría de Corcubión coa técnica do mergullo con subministración de aire en 
superficie 
 
- 19560 (12/PRE-005780) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
González Iglesias, Carmela e 3 máis 
Sobre a información do Goberno galego e o contacto que mantén co Goberno do Estado e a Auto-
ridade Portuaria de Vigo respecto da situación do buque HC Eva Marie, que transporta explosivos 
e que está refuxiado neste porto por un corremento da súa carga 
 
- 19566 (12/PRE-005781) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre a orientación dada ao convenio entre o IGVS e o Consello da Avogacía Galega de 2024 e o 
seu balance en canto aos servizos prestados por esta entidade no marco do devandito convenio 
 
- 19571 (12/PRE-005782) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre a postura da Xunta de Galicia das actuacións solicitadas pola Organización Empresarial Par-
quistas de Carril no porto de Vilagarcía 
 
Santiago de Compostela, 11 de febreiro de 2025 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª 
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 4 de febreiro de 2025, adoptou o seguinte acordo:  
 
1.4.4.4. Preguntas de iniciativa popular 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 18562 (12/PDC-000020) 
Sobre a proposta dunha auditoría da Axencia Galega de Protección 
 
A Mesa acorda: 
 
1º. A admisión a trámite e a cualificación como pregunta de iniciativa popular. 
 
2º. A súa publicación no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia. 
 
3º. De conformidade co previsto no Regulamento do Parlamento e no artigo 17 apartado terceiro 
da Lei 7/ 2015, do 7 de agosto, de iniciativa lexislativa popular e participación cidadá no Parlamento 
de Galicia, os deputados e deputadas poden asumir como propias e convertelas en preguntas con 
resposta escrita ou oral no prazo de 15 días hábiles, incluídos os sábados, a partir do día seguinte 
á publicación no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia. Así, a través do Rexistro Electrónico, aberto 
as 24 horas do día, poderá producirse a asunción só a partir das 00.00 horas de inicio do día se-
guinte á publicación no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia. Tal e como prevé o artigo citado, de 
seren varios os deputados ou deputadas que manifesten a súa asunción, será asignada a pregunta 
ao primeiro que o solicite. 
 
Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª 
 
3. Administración do Parlamento de Galicia 

3.2. Recursos humanos  
 
Resolución da Presidencia do Parlamento de Galicia, do 12 de febreiro de 2025, pola que 
se nomea o tribunal cualificador das probas selectivas para ingresar en catro prazas do 
corpo auxiliar do Parlamento de Galicia (grupo D), das cales unha está reservada á 
quenda de persoas con discapacidade. 
 
De conformidade co disposto no punto quinto das bases reguladoras que rexen a convocatoria das 
probas selectivas enunciadas, aprobadas por Acordo da Mesa do Parlamento do 24 de xullo de 
2024 (DOG nº 174 do 10/09/2024). 
 
RESOLVO: 
 
1º. Nomear membros do tribunal cualificador das anteditas probas selectivas as persoas que figu-
ran a continuación: 
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Tribunal titular: 
 
Presidenta: Raquel Rodríguez Carro 
Secretaria: Verónica Rosende Sanjurjo  
Vogal 1: F. Javier Freire González 
Vogal 2: Xermán García Cancela 
Vogal 3: Cristian Pernas Rubal 
 
Tribunal suplente: 
 
Presidenta: María Aneiros González  
Secretaria: Noemí Pinto Barreiro  
Vogal 1: Martín Nercellas Méndez 
Vogal 2: Pedro Vila López 
Vogal 3: Antonio Nieto Moure 
 
 2º. Publicar esta resolución no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia e na páxina web corporativa.  
 
Santiago de Compostela, 12 de febreiro de 2025 
Miguel Ángel Santalices Vieira 
Presidente do Parlamento de Galicia 
 
 
Resolución da Presidencia do Parlamento de Galicia, do 12 de febreiro de 2025, pola que se 
nomea o tribunal cualificador das probas selectivas para ingresar, por concurso-oposición, 
nunha praza do corpo auxiliar do Parlamento de Galicia reservada para ser cuberta por 
persoa que acredite discapacidade intelectual. 
 
 
De conformidade co disposto no punto quinto das bases reguladoras que rexen a convocatoria das 
probas selectivas enunciadas, aprobadas por Acordo da Mesa do Parlamento do 24 de xullo de 
2024 (DOG nº 174 do 10/09/2024). 
 
RESOLVO: 
 
1º. Nomear membros do tribunal cualificador das anteditas probas selectivas as persoas que figu-
ran a continuación: 
 
Tribunal  titular: 
 
Presidente: Xosé Antón Sarmiento Méndez 
Secretario: David González Alonso  
Vogal 1: Miguel Ramos Suarez 
Vogal 2: Pilar Marzoa Vázquez 
Vogal 3: Pilar Rodríguez Méndez 
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Tribunal suplente: 
 
Presidenta: Purificación López Gómez  
Secretario: Ignacio Cid Gómez 
Vogal 1: José Ferreira Rico 
Vogal 2: Rosa Vilariño Sánchez 
Vogal 3: Matilde Viña Pais 
 
2º. Publicar esta resolución no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia e na páxina web corporativa.  
 
Santiago de Compostela, 12 de febreiro de 2025 
Miguel Ángel Santalices Veira 
Presidente do Parlamento de Galicia 
 
5. Oficina do Valedor do Pobo 

 
Acordo da Mesa do Parlamento, do 10 de febreiro de 2025, en relación co escrito da va-
ledora do pobo polo que solicita que se proceda á publicación no Boletín Oficial do Par-
lamento de Galicia da Resolución do 4 de febreiro de 2025 pola que se designan os 
membros da Mesa de Contratación do Valedor do Pobo con carácter permanente. 
 
A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 10 de febreiro de 2025, adoptou o seguinte acordo: 
 
―19270. Escrito da valedora do pobo polo que solicita que se proceda á publicación no Boletín Ofi-
cial do Parlamento de Galicia da Resolución do 4 de febreiro de 2025 pola que se designan os mem-
bros da Mesa de Contratación do Valedor do Pobo con carácter permanente. 
 
A Mesa toma coñecemento do escrito e acorda a publicación da resolución no Boletín Oficial do 
Parlamento de Galicia  
 
Santiago de Compostela, 12 de febreiro de 2025 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª 
 
Resolución da valedora do pobo, do 4 de febreiro de 2025, pola que se designan os membros 
da Mesa de Contratación do Valedor do Pobo con carácter permanente. 
 
O artigo 326 da Lei 9/2017, do 8 de novembro, de contratos do sector público, pola que se traspoñen 
ao ordenamento xurídico español as Directivas do Parlamento Europeo e do Consello 2014/23/UE e 
2014/24/UE, do 26 de febreiro de 2014, establece que a Mesa de Contratación estará constituída por 
un presidente, os vogais que se determinen regulamentariamente e un secretario nomeados polo 
órgano de contratación. 
 
Pola súa banda, o artigo 21.7 do Real decreto 817/2009, do 8 de maio, polo que se desenvolve par-
cialmente a Lei 30/2007, do 30 de outubro, de contratos do sector público, sinala que «para a válida 
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constitución da mesa deberán estar presentes a maioría absoluta dos seus membros, e, en todo caso, 
o presidente, o secretario e os dous vogais que teñan atribuídas as funcións correspondentes ao ase-
soramento xurídico e ao control económico-orzamentario do órgano». 
 
O secretario deberá ser designado entre funcionarios ou, na súa falta, outro tipo de persoal de-
pendente do órgano de contratación, e entre os vogais deberán figurar necesariamente un fun-
cionario de entre os que teñan atribuído legal ou regulamentariamente o asesoramento xurídico 
do órgano de contratación e un interventor, ou, na falta destes, unha persoa ao servizo do órgano 
de contratación que teña atribuídas as funcións correspondentes ao seu asesoramento xurídico, 
e outra que teña atribuídas as relativas ao seu control económico orzamentario. 
 
Á vista do indicado e de acordo coas facultades que me outorga o artigo 7 do Regulamento de or-
ganización e funcionamento do Valedor do Pobo, aprobado pola Comisión de Peticións do Parla-
mento de Galicia o 16 de xaneiro de 2018 (BOPG 252, do 2 de febreiro), modificado o 14 de febreiro 
de 2023 (BOPG 463, do 3 de marzo), e o 22 de xaneiro de 2018 (BOPG 252, do 2 de febreiro) e o 20 
de setembro de 2024 (BOPG 95, do 2 de outubro), 
 
RESOLVO: 
 
1º. Designar como membros da Mesa de Contratación da institución do Valedor do Pobo para os 
procedementos abertos e abertos simplificados as seguintes persoas: 
 
― Presidencia: a persoa que ocupe o posto da Xefatura do Servizo de Contratación e Xestión Eco-
nómica 
― Secretaría: a persoa que ocupe o posto da Xefatura de Sección de Apoio e Transparencia do Va-
ledor do Pobo. 
― Vogais: 
 
A persoa que ocupe o posto de vicesecretario/a da institución (con funcións de asesoramento xu-
rídico). 
 
O interventor/a do Valedor do Pobo (con funcións de control económico-orzamentario). 
 
2º. Para o suposto de ausencia dos membros titulares, desígnanse as seguintes persoas su-
plentes: 
 
― A Presidencia da Mesa, pola persoa que ocupe o posto da Xefatura de Área AGPI. 
― A secretaría, pola persoa que ocupe o posto de administrativo/a Secretaría Valedor. 
―A vogalía con funcións de asesoramento xurídico, polo persoa que ocupe o posto de coordina-
dor/a do Valedor do Pobo. 
― A vogalía con funcións de control económico-orzamentario será suplida polo viceinterventor/a 
do Valedor do Pobo. 
 
3º. Déixase sen efecto a Resolución do Valedor do Pobo, do 13 de novembro de 2024, pola 
que se designan os membros da Mesa de Contratación do Valedor do Pobo con carácter per-
manente. 
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4º. Esta resolución será publicada no Portal de transparencia, no perfil do contratante do Valedora 
do Pobo e no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia. 
 
Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 
María Dolores Fernández Galiño  
Valedora do pobo (en funcións)
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Carlos López Font e Paloma Castro Rey, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita. 

 

Coñecida a última execución orzamentaria facilitada polo goberno da Xunta de 

Galicia, compróbase que o programa 451B “Acceso á vivenda” ten unha 

execución do 10,3 % no terceiro trimestre do ano 2024. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da execución do programa 451B no 3º 

trimestre do 2024? 

 

2. Considera a Xunta de Galicia que restando tres meses do ano 2024 é normal 

que resten por executar 89,7 % dos fondos destinados a acceso á vivenda? 

 

3. Cal é o motivo para este pírrica execución orzamentaria do programa 451B? 

 

4. Como pensa o Goberno galego executar en tempo e forma as partidas 

orzadas en materia de vivenda no programa sinalado? 

 

5. Ten pesado a Xunta de Galicia cambios para este ano 2025 co fin de que 

non se repita esta baixa execución orzamentaria? En caso afirmativo, cales? 

 

Santiago de Compostela, 30 de xaneiro de 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Carlos López Font na data 30/01/2025 18:31:11 

 

Paloma Castro Rey na data 30/01/2025 18:31:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Sonia Vidal Lamas, Secundino Fernández Fernández e Ariadna 

Fernández González, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa a planta de 

biometano prevista en Xunqueira de Ambia. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

En 2024, anunciouse o proxecto de instalación dunha planta de biometano 

no concello de Xunqueira de Ambia, Ourense, un proxecto do que temos 

coñecemento fundamentalmente a través de publicacións en medios de 

comunicación. Así, segundo o xornal "Dende a Limia", a empresa de Ourense, 

Sertogal S.L., presentou o proxecto aos gandeiros locais, buscando a súa 

colaboración para subministrar puríns, esterco e outros residuos orgánicos 

necesarios para o funcionamento da planta.  

Malia que o proxecto foi tratado nun pleno do Concello de Xunqueira, non 

se dispón de información detallada sobre a súa localización exacta, os informes 

sectoriais emitidos ou o estado actual da iniciativa. Esta situación e a falta de 

transparencia xeran incerteza entre a veciñanza e os sectores implicados, 

nomeadamente tendo en conta que está previsto que en febreiro de 2025 se 

realice a entrega dos títulos de propiedade correspondentes á concentración 

parcelaria iniciada en 2001, na que se tomou posesión en 2016. Esta entrega de 

títulos ten moita relevancia en relación co proxecto de planta, en tanto que 
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podería ter implicacións directas sobre a localización e os dereitos reais das 

persoas propietarias dos terreos.  

Polo tanto, a falta de información sobre a posible relación entre este 

proceso e a futura instalación xera moita incerteza entre os afectados. 

O BNG considera fundamental a transparencia así como o acceso á 

información, de maneira que a cidadanía e os sectores implicados conten con 

toda a documentación pertinente e actualizada sobre este proxecto, e para garantir 

unha correcta planificación e reducir ao mínimo as incertezas. 

 

Por todo isto, e co fin de garantir unha xestión clara e participativa, 

formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Cal é a situación actual da planta de biometano proxectada en 

Xunqueira de Ambia? O proxecto continúa en marcha ou sufriu modificacións ou 

atrasos? 

2. Cal é a ubicación exacta prevista para a instalación da planta? Está 

situada en terreos afectados por procesos de concentración parcelaria? 

3. Tivo en conta a Xunta de Galiza o feito de que está prevista a entrega 

de títulos de propiedade en febreiro de 2025? Como se garantirá a seguridade 

xurídica das persoas afectadas? 

4. Emitíronse informes por parte das consellerías competentes en materia 

de industria, medio ambiente e ordenación do territorio respecto a este proxecto? 

En caso afirmativo, cales son as conclusións principais destes informes? 
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5.  Está dispoñible a avaliación de impacto ambiental? Onde se pode 

consultar e que medidas se prevén para mitigar posibles efectos negativos sobre o 

medio ambiente e a poboación local? 

6.  Que cantidade de toneladas ten previsto para tratar esa planta? 

7.  Que tipo de depuración vai ter a balsa de líquidos? 

 

Santiago de Compostela, 30 de xaneiro de 2025 

 

Asdo.: Sonia Vidal Lamas 

Secundino Fernández Fernández 

Ariadna Fernández González 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Sonia Vidal Lamas na data 30/01/2025 19:26:07 

 

Secundino Fernández Fernández na data 30/01/2025 19:26:17 

 

Ariadna Fernández González na data 30/01/2025 19:26:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Secundino Fernández Fernández, deputado do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a aprobación das 

axudas aos plans de mellora e as de mitigación-adaptación ao cambio climático e uso 

eficiente dos recursos naturais da anualidade 2024 e as solicitudes do 2025. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Dentro das funcións da consellería do medio rural está a de xestións das axudas, 

e dentro destas temos as que son mais importantes para o presente e o futuro do agro 

galego e que son as vinculadas aos Plans de Mellora e ás Axudas de Incorporación 

(cofinanciadas cun 60% de fondos europeos Feader). Estas axudas podemos 

consideralas dende sempre como os programas estrela para o sector agrario. 

Neste ano a tan esperada orde saíu a finais de xaneiro, concretamente o 22 de 

xaneiro do 2024 publicouse: 

ORDE do 2 de xaneiro de 2024 pola que se establecen as bases reguladoras das 

axudas destinadas á mellora das estruturas de produción das explotacións agrarias, no 

marco do Plan estratéxico da política agraria común de España 2023-2027, 

cofinanciadas polo Fondo Europeo Agrícola de Desenvolvemento Rural (Feader), e se 

convocan para o ano 2024 

Dende a propia Consellería indicouse nos medios de comunicación aos 

solicitantes que este ano se ían a resolver no mes de outubro. No mes de novembro ao 

non cumprir o que figuraba na orde de axudas e aprobarse o BNG presentou unha 
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interpelación no Parlamento galego. En dita comparecencia a Conselleira 

comprometeuse a aprobar todas as axudas solicitadas ao abeiro desta orde. 

Posteriormente, o BNG presentou unha moción para que se aprobaran estas 

axudas tal e como se comprometera a Conselleira, mais esta proposta foi rexeitada polo 

PP con múltiples escusas. Este feito evidencia que a Xunta do PP non ten moita vontade 

de impulsar as axudas, tal e como corroborou no DOG na resolución das axudas o 

pasado 29 de xaneiro, na que se confirman os peores presaxios do BNG xa que se 

denegaron máis do 70% das axudas solicitadas e que cumprían os requisitos da orde de 

axudas. 

Así pois, a Consellería ten pouco interese en apoiar as nosas mellores 

explotacións, en apoiar as mulleres e homes do noso rural, os que pretenden facer os 

investimentos na mellora das súas explotacións. 

A denegación masiva de expedientes atenta contra as nosas explotacións mais 

activas, as que se queren modernizar e as que están xestionadas polas persoas máis 

novas. Incluso quedan fora moitas axudas asociadas a incorporación de mozas e mozos 

ao agro o que levará a que a súa incorporación se vexa comprometida ao non recibir esa 

axuda. 

Dende o BNG xa a viamos vir dado que a orde priorizaba un determinado tipo 

de explotación e un elevado montante de axuda; polo que os nosos temores ao final 

confirmáronse e quedaron fora da axuda dos plan de mellora 439 explotacións.  

Tendo en conta a importancia crucial que teñen estas axudas para o bo 

desenvolvemento do sector agrario galego, para o BNG estamos ante unha actuación 

totalmente neglixente da Xunta do PP que pon unha vez mais trabas e problemas ao 

noso sector agrario. 
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Ante as numerosas queixas, e a inquietude que xera esta situación nas persoas 

que se queren incorporar e crear unha explotación e tamén nas explotacións agrarias 

galegas que estaban a espera desta axuda para modernizar as súas explotacións, o 

Bloque Nacionalista Galego reclama da Xunta do PP unha actuación decidida e unha 

solución para este expedientes que foron denegados. 

En definitiva, cando xa remata xaneiro de 2025 aínda non saíu a convocatoria 

destas axudas para este ano para que as mozas e mozos e titulares de explotacións fagan 

os seus plans de cara a incorporación ao agro ou mellora das súas explotacións. As 

nosas mellores explotacións, as que se queren modernizar e mellorar, e as nosas mozas e 

mozos que se queren incorporar a unha explotación merecen un respecto e que non os 

boicoteen. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

• Cantas axudas se aprobaron e denegaron por orientación produtiva e por 

provincia na anualidade 2024? 

• Que valoración fai a Xunta de Galiza da denegación masiva de plans de 

mellora na anualidade do 2024? 

• Que explicación lles da aos titulares de explotacións e as mozas e mozos aos 

que lles denegaron as axudas no ano 2024? 

• Vai a Xunta de Galiza tomar algunha medida para solucionar os expedientes 

que foron denegados no 2024 e que cumprían os requisitos? 

• Vai a Xunta de Galiza sacar a orde de axudas do 2025 e cando no que se 

contemplen todas as liñas de axuda do ano 2024? 
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Santiago de Compostela, 31 de xaneiro de 2025 

 

Asdo.: Secundino Fernández Fernández 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Secundino Fernández Fernández na data 31/01/2025 11:18:03 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre as accións que a Xunta 

debe impulsar para o cumprimento por parte do goberno do Estado da lexislación 

vinculada á normalización lingüística. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Lei 3/1983, do 15 de xuño, de normalización lingüística no seu artigo 4, fixa o 

galego como lingua propia da Galiza e como a lingua oficial da administración 

autonómica e da administración local; en consecuencia, a documentación, resolucións e 

acordos dos Concellos está redactada en galego.  

Porén, segundo se fixo público a través dos medios de comunicación desde o 

Concello de Arteixo, o Ministerio de Transportes  e Mobilidade Sustentábel respondeu á 

comunicación remitida polo Concello reclamando a tradución do acordo municipal en 

base a dous argumentos absolutamente falaces e facendo caso omiso do seu deber de 

favorecer e recoñecer as distintas linguas oficiais do Estado español distintas do 

castelán. 

Así, por un lado, alegan que a necesidade de tradución se debe a que, en galego, 

os documentos son inintelixíbeis e poderían producirse erros de comprensión. Mais, o 

Ministerio posúe medios materiais e humanos para realizar a tradución da 

documentación que considere necesario. Cabe lembrar, sen ir máis lonxe, as delegacións 

territoriais do Ministerio na Galiza en que teñen a obriga de recibir e tramitar a 
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documentación presentada en galego e que poderían encargarse, de ser necesario, da 

tradución. Alén doutros medios materiais e tradutores perfectamente dispoñíbeis. 

Por outro lado, o Ministerio acóllese ao estipulado na Lei 39/2015, de 1 de 

outubro, do Procedemento Administrativo Común das Administracións Públicas que, no 

seu artigo 15, recolle que nos procedementos tramitados polas Entidades locais, o uso 

da lingua axustarase ao previsto na lexislación autonómica correspondente, isto é, que 

deberá ser en galego. Así como que, é a Administración Pública INSTRUTORA do 

procedemento a obrigada a traducir os documentos, expedientes ou partes dos mesmos 

que deban ter efecto fora da Comunidade Autónoma. Neste caso, por tanto, dado que é a 

Administración 

Local, obrigada a emitir os documentos en galego a que se dirixe ao Ministerio 

(con delegación territorial e unha Demarcación de Estradas sita na Galiza) para que 

realice unha modificación nun proxecto. Debe entenderse que é dereito do Concello 

facelo en galego, e obriga do Ministerio realizar a tradución, de consideralo preciso. 

A Carta Europea das Linguas Minorizadas, asinada polo Estado español, 

estabelece a obriga de os Estados parte velaren para que as autoridades administrativas 

empreguen as linguas minorizadas, neste caso o galego; de feito, neste mesmo sentido, 

xa se teñen manifestado as recomendacións do Consello de Europa dirixidas ao Estado 

español en sucesivos informes de seguimento do cumprimento da Carta. 

Non é este un caso aillado, senón que son frecuentes por parte de diferentes 

autoridades administrativas, sen que se teña constancia de ningún acción por parte do 

goberno da Xunta para lle pór fin a estas actuacións contrarias á protección legal do 

galego como lingua propia e oficial de Galiza. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 
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- Ten constancia a Xunta de que desde diferentes autoridades administrativas do 

Estado español, de forma reiterada, se está a obrigar os concellos a traducir a 

documentación que estes remiten en galego? 

- Concorda o goberno da Xunta con que este procedemento é contrario ao que 

regula o artigo 4 da Lei de normalización lingüística? 

- Concorda a Xunta con que esta actuación por parte do goberno do Estado é 

contraria ao comprometido pola Carta Europea das Linguas Minorizadas a respecto da 

obriga dos Estados de velaren para que as autoridades administrativas empreguen con 

normalidade as linguas minorizadas? 

- Que medidas ten adoptado a Xunta ante estas situacións de minorización do 

galego e polo tanto contrarias aos principios de normalización lingüística que se deben 

impulsar desde as diferentes administracións? 

-  Que medidas está a adoptar a Xunta para que cesen por parte das autoridades 

administrativas do Estado os reiterados agravios á lingua galega e ao seu emprego por 

parte das interaccións cos concellos galegos? 

 

Santiago de Compostela, 31 de xaneiro de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Mercedes Queixas Zas na data 31/01/2025 12:34:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Oscar Insua Lema, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre o hospital de día de oncoloxía do hospital 

público comarcal da Costa da Morte. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

En febreiro de 2024, en plena campaña electoral, o ex-conselleiro de Sanidade, 

Julio García Comesaña, prometía un hospital de día oncolóxico para dar tratamento de 

quimioterapia no hospital comarcal “Virxe da Xunqueira”, e evitar así os 

desprazamentos dos doentes á Coruña. Resaltaba que era un servizo que xa tiñan outros 

hospitais comarcais, e que o obxectivo era facilitarlle a vida a doentes e as familias. 

O actual conselleiro de Sanidade, Antonio Gómez Caamaño, visitou o hospital 

en Cee o 27 de xuño do 2024 e anunciou que estaban traballando para implantar ese 

mesmo ano o hospital de día de oncoloxía para acercar os tratamentos aos doentes de 

cancro. Mais a realidade é que durante o ano pasado non se implantou o servizo 

prometido. 

O pasado 13 de xaneiro de 2025, o Consello de Goberno anunciou que a Xunta 

habilitará este ano hospitais de día onco-hematolóxicos en Barbanza e en Cee, 

destinando 1,4 M€ ás obras das novas instalacións, prevéndose un maior esforzo no 

Hospital Público da Barbanza, onde é preciso construír un novo espazo para albergar o 

servizo, e estimando que o hospital de día “Virxe da Xunqueira” asistirá a 365 doentes, 

que evitarán o desprazamentos a Santiago de Compostela e A Coruña, e posibilitando o 

acceso a tratamentos especializados para enfermidades oncolóxicas e hematolóxicas 
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como quimioterapia e transfusións, sen necesidade de desprazamento nin de 

hospitalización prolongada. O anuncio do Consello da Xunta parece que só é iso, un 

anuncio coma os enunciados ata o momento, pois ese día só tomaron en consideración 

un informe da Consellería de sanidade para a posta en marcha deses servizos durante 

este ano.  

No caso do Hospital comarcal da Costa da Morte, a día de hoxe, descoñécese o 

lugar para ubicar as instalacións do hospital de día oncolóxico, non se sabe si se ubicará 

dentro do propio hospital ou si se van facer novas instalacións fóra, sabendo que o 

espazo actual está saturado. Nada se sabe tampouco sobre que persoal vai atender ese 

servizo, si se desprazará persoal doutros servizos dentro da área sanitaria ou si crearán 

novas prazas no cadro de persoal do centro hospitalario comarcal. A día de hoxe, e 

despois de anos de espera, o anuncio do partido popular segue sendo fume, pois segue 

sen concretarse onde se instalará o servizo, que persoal se destinará ao mesmo e sobre 

todo, cales son as partidas orzamentarias da implantación deste servizo. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Cales son os impedimentos existentes para que aínda non estea habilitado o 

servizo de hospital de día onco-hematolóxico no hospital público comarcal “Virxe da 

Xunqueira” anunciado hai un ano? 

-Cal é previsión exacta da Consellería para abrir aos doentes de cancro este 

servizo tan demandado na comarca? 

- Onde se vai a ubicar as instalacións do servizo de oncoloxía anunciado? Canto 

personal vai estar adscrito a este servizo? Van a modificar o cadro de persoal actual do 

hospital? Van a crear novas prazas ou van a desprazar a outro persoal da área sanitaria? 

- Cales son as partidas orzamentarias habilitadas para este proxecto? 
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- Ten a Consellería un proxecto redactado sobre a posta en funcionamento deste 

servizo? Dende que data? Cal é causa pola que non se publicou este proxecto, si é que 

existe? 

 

Santiago de Compostela, 3 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Oscar Insua Lema 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Óscar Insua Lema na data 03/02/2025 09:59:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre o transporte escolar no 

CEIP Plurilingüe Curros Enríquez de Celanova. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado día 20 de xaneiro de 2025 o alumnado do CEIP Curros Enríquez de 

Celanova usuarias da parada do bus escolar da rúa Miguel A. Blanco, comunmente 

coñecida como a da “droguería”, viron con sorpresa como sen comunicación ou 

notificación previa se suprimiría ese lugar como espazo para a recollida dos e das 

cativas. 

A Xunta de Galiza limitouse a notificar a empresa encargada do transporte 

escolar a supresión da parada da “droguería” sen informar nin ao centro escolar, nin a 

ANPA de tan relevante decisión, polo que colleu de imprevisto a todas as familias que 

tiveron que improvisar un desprazamento ate outras paradas ou inxenialas para 

desprazar ás crianzas con medios propios ate o centro escolar. Non podemos esquecer 

que estamos a falar dun centro de educación infantil e primaria, polo que o alumnado 

apenas sobrepasa os 11 anos.  

Actualmente, e ante a ausencia de comunicación de resolución algunha, o que 

están a vivir os pais e nais, e por suposto o propio alumnado, é unha concentración de 

paradas toda vez que as da “droguería” teñen que desprazarse ate a rúa da Obra, na que 

son recollidas. 
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Esta circunstancias non só provoca as molestias propias dun maior 

desprazamento, senón que esta a supor un atraso na chegada ao centro educativo, e o 

que sen dúbida é máis relevante, un problema de seguridade, pois non é o mesmo o 

control e atención a un grupo de 6 cativos/as que unha acumulación de 24, máxime nas 

idades das que estamos a falar. 

O servizo de transporte escolar no CEIP Curros Enríquez de Celanova non só 

non esta a atender a demanda todas as persoas que precisan e o solicitan, senón que a 

súbita decisión da Xunta de Galiza esta a provocar que as usuarias o estean facendo en 

peores condicións de seguridade e eficacia, dificultando, asemade, a conciliación das 

familias. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Notificou a Xunta de Galiza á dirección do CEIP Curros Enríquez de Celanova a 

resolución pola que se acorda a supresión da parada de transporte escolar da r/ Miguel 

Ángel Blanco no concello Celanova? 

Notificou tal resolución á ANPA do CEIP Curros Enríquez de Celanova? 

No seu caso, cal foi a data de tal notificación? 

Considera a Xunta de Galiza que as familias debían ser informadas con 

antelación dunha decisión tan relevante como a supresión dunha parada de transporte 

escolar que afecta a alumnos/as de menos de 12 anos? 

Entende a Xunta de Galiza que unha concentración de alumnado de menos de 12 

anos nunha mesma parada condiciona o control no acceso e as condicións de seguridade 

nas que se produce? 
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O servizo de transporte escolar da ruta Celanova (droguería) a Moimenta esta a 

atender a demanda de todas as persoas que o solicitaron? 

Recibiu a Xunta de Galiza algunha proposta de itinerario que permitise ampliar e 

mellorar a prestación do servizo de transporte escolar ao CEIP Curros Enríquez? 

No seu caso, quen presentou esa proposta de itinerario alternativo? 

Que informes ou valoracións realizou a Xunta de Galiza para non estimar a 

proposta, no seu caso, formulada? 

Que medidas ten previsto implementar a Xunta de Galiza para corrixir a 

situación que se ven padecendo e mellorar o servizo que se ven prestando e mesmo 

adecualo as necesidades e demandas das familias? 

 

Santiago de Compostela, 3 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 03/02/2025 11:33:03 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa á posicións da Xunta de 

Galiza ante a Convocatoria do Consello de Política Fiscal e Financeira previsto para o 

26 de febreiro de 2025. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Despois do Consello de Política Fiscal e Financeira celebrado no mes de 

decembro de 2024, estaba prevista unha nova reunión no mes de xaneiro que, 

finalmente non foi convocada. O xoves 30 de novembro, a Ministra de Facenda, a 

señora Montero, avanzaba que se celebraría unha nova reunión o próximo 26 de 

febreiro. 

Aínda que a Convocatoria non consta aínda de orde do día, avanzouse xa na 

anterior e nos medios de comunicación que un dos temas a tratar sería a quita ou 

condonación da débeda. Cómpre recordar que a débeda é un dos problemas económicos 

máis importantes, tanto de Galiza como do propio Estado, e que urxe unha saída na que 

Galiza non siga perdendo. 

Segundo o Banco de España, na súa nota estatística do 17 de xaneiro de 2025 na 

que avanza os datos do Protocolo de Déficit Excesivo, a débeda das administracións 

públicas situouse en 1.622 mm de euros en novembro de 2024. Segundo informa o 

organismo, o saldo da débeda do  Estado se situouse en 1.475 mm de euros, cun 

incremento interanual do 4,2%. No que atinxe ás “outras unidades da Administración 
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central” o saldo foi de 37 mm, o que supón unha baixada interanual do 8,2%. 

Finalmente, respecto ás Comunidades Autónomas, o conxunto da débeda medrou até 

os335 mm de euros, o que supón unha variación interanual do 3,2%. 

Hoxe, o volume de recursos que emprega Galiza para o pagamento da débeda 

supón máis que a totalidade da consellaría de Política Social e constitúe a terceira gran 

partida de gasto do conxunto orzamentario. Resulta, polo tanto, absurdo, que o goberno 

galego siga empeñado en facer seguidismo de estratexias estatais que impiden unha 

negociación da débeda como a que demanda o Bloque Nacionalista Galego. Así mesmo, 

é preciso tamén desbloquear todas as negociacións pendentes para abrir o debate do 

modelo de financiamento que precisa Galiza, toda vez que o marco aprobado en 2009 

non só caducou, senón que constatou o seu fracaso, tal e como amosa o informe do 

Consello de Contas que certifica que Galiza ten un déficit cada ano máis de mil millóns 

de euros que impide desenvolver adecuadamente as competencias que temo outorgadas, 

algunhas tan sensibles como ensino, sanidade ou política social. 

Por estes motivos, é especialmente importante coñecer as propostas que o 

goberno galego defende ante a convocatoria do Consello de Política Fiscal e Financeira 

do 26 de febreiro e sucesivos. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Vai defender o goberno galego propostas no Consello de Política Fiscal e 

Financeira para que Galiza mellore a súa saúde económico financeira a través dunha 

quita da débeda? 
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Vai defender Galiza a Xunta e trasladar propostas concretas respecto da débeda 

ao Estado? Por que razóns? 

Que valoración fai o goberno galego das deliberacións e acordos do Consello de 

Política Fiscal e Financeira? 

Considera que a Galiza lle vai ben coa multilateralidade? Por que non asume a 

necesidade de que Galiza como nación negocie bilateralmente co Estado o seu status? 

 

Santiago de Compostela, 3 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 03/02/2025 11:52:00 

 

C
SV

: R
EX

PG
-h

D
G

33
l7

jR
-0

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

66664

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-M
JH

tD
LE

76
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-hDG33l7jR-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a situación das Galiñas 

Azuis da comarca de Ferrol. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Veñen de publicarse recentemente as listas definitivas resultantes do baremo 

extraordinario de decembro de persoas admitidas nas escolas infantís xestionadas polo 

Consorcio galego de igualdade e benestar. 

Na comarca de Ferrol este baremo deixa sen praza a 3 persoas en Ares, 4 en 

Cedeira, 4 en Barallobre (Fene), 4 en Perlio (Fene), 6 en Caranza (Ferrol), 9 en Esteiro 

(Ferrol) e 2 en Ortigueira, o que fai un total 32 persoas. 

A falta de prazas de escolas infantís na Galiza contrasta co feito de que a Xunta 

devolvese 22,3 millóns de euros dun total de 34 millóns procedentes de fondos europeos 

para a creación de prazas de escolas infantís. 

Mais resulta especialmente grave se poñemos o foco nas escolas infantís da rede 

Galiñas Azuis xestionadas polo Consorcio, unha rede constituída no seu día como un 

proxecto pedagóxico innovador que fixo do noso país unha referencia. Un proxecto que 

chegou a consolidarse co tempo e a gozar dun enorme éxito se atendemos ao grao de 

satisfacción das familias. 
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O modelo pedagóxico da rede de Galiñas Azuis ven sendo boicoteado polo 

Partido Popular desde o primeiro goberno de Feijoo, e continúa na actualidade co 

goberno Rueda, que moi disciplinadamente afonda no desmantelamento do proxecto. 

O sistema de acceso ao emprego, a formación continua, a parella educativa.... 

todo o que facía das Galiñas Azuis centros de atención á infancia con unha clara 

vocación pedagóxica e superadora do vello concepto de gardería está no punto de mira 

do Partido Popular. 

O feito de que se devolva diñeiro público que podía destinarse a aumentar as 

prazas nesta rede de escolas infantís é un exemplo evidente, mais non queda aí o boicot 

do Partido Popular, xa que agora ven de eliminar as horas que as traballadoras da 

escolas dedicaban á organización e coordinación do traballo fora do horario de atención 

directa ás crianzas. 

A ANPA da Galiña Azul de Esteiro (Ferrol) manifestou publicamente un sentir 

moi maioritario entre as familias usuarias de toda a comarca, o goberno galego debería 

reforzar o modelo, e non desmantelar todo aquelo que o facía eficiente e recoñecible. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1 Que consideración lle merece á Xunta de Galiza o modelo pedagóxico das 

Galiñas Azuis? 

2 Considera a Xunta de Galiza que ese modelo pedagóxico pode manterse 

reducindo os horarios das traballadoras sen tomar medidas adicionais para que poidan 

realizar os traballos de planificación, coordinación e organización fora do horario de 

atención directa ás crianzas? 
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3 Por que non aumenta o número de prazas das Galiñas Azuis da comarca de 

Ferrol? 

4 Ten pensado a Xunta de Galiza reducir os horarios de atención directa ás 

crianzas? 

 

Santiago de Compostela, 3 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Deputado do G.P. do BNG  

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 03/02/2025 12:23:06 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a necesidade de aumentar o 

número de prazas nas escolas infantís públicas do Consorcio Galego de Servizos de 

Igualdade e Benestar na Comarca do Condado. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado ano a Consellería de Política Social fixo públicas as listaxes 

provisionais de nenos e nenas admitidas nas escolas infantís da Galiña Azul, na 

convocatoria de prazo excepcional de decembro, e como puidemos comprobar, nas da 

nosa comarca permanecen en agarda 78 crianzas que ao final rematarán collendo praza 

nunha escola privada. 

Mentres, o Presidente da Xunta e a Conselleira da área alardean de ter esta etapa 

de 0 a 3 anos gratuíta en lugar de crear prazas públicas para atender a demanda das 

familias que precisan este servizo básico. Hai que lembrar que ano tras ano podemos ver 

como nenos e nenas fican sen a súa praza en escolas públicas. 

Na comarca, o concello máis prexudicado é O Porriño na que agardan 30 

nenos/as en Doantes de Sangue e outros 22 en Torneiros; en Salvaterra de Miño, 21 en 

agarda; en Salceda de Caselas, 13 ou nas Neves, 2. Estes datos son sen contar todas 

aquelas familias que, non podendo esperar, matriculan ás súas crianzas noutros 

concellos ou escolas privadas e que xa non figuran sequera na listaxe de agarda, prazas 

que nos custan mensualmente por crianza importes moito máis elevados que no resto 

dos casos e que aumentan no importe orzamentario anualmente. 
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É preciso, por este motivo, que dispoñamos dun maior número de prazas de 

carácter público coas que facerlle fronte á demanda do servizo para as familias do 

Condado, sen favorecer por esta limitación a privatización, coma se está a facer na 

actualidade. 

Mentres isto acontece, a Xunta foi quen de recibir 35 millóns de euros entre 

2021 e 2023 para aumentar as prazas públicas de escola infantil. Malia ser evidente que 

non se está a ofertar a cantidade de prazas públicas abondas, recentemente a Consellería 

de Política Social anunciou que devolverá 22,3 millóns dos que estaban destinados ao 

noso país, facendo uso de menos da metade, prevéndose gastar 12,54 millóns de euros 

dos asignados para tal fin, a pesares de que poderían continuar executando dita contía 

durante o 2025. 

Na actualidade malia que están en prazo a execución das obras da nova escola 

infantil de Ponteareas, ou licitando dúas máis no Porriño (nas parroquias de Pontellas e 

Budiño), temos na comarca do Condado necesidade de creación de novas prazas no 

resto dos concellos nomeados para poder atender todas as solicitudes que se presentan 

ano tras ano e que obriga ás familias a buscar outras solucións que non son as da súa 

preferencia, como é ter que recorrer a prazas en centros privados. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1.- Porque motivo non se utilizaron os fondos europeos para aumentar a oferta 

de prazas de escola infantil de carácter público en todos os concellos da comarca que 

teñen carencia de prazas todos os anos? 

2.- Como vai solucionar o goberno da Xunta de Galiza a insuficiencia de prazas 

para o vindeiro curso nestes concellos da Comarca? 
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3.- Cantas prazas de escolas infantís públicas crearon na comarca do Condado 

nos últimos anos? 

4.- Considera a Consellería de Política Social que se está a prestar un servizo 

universal e gratuíto de escolarización infantil de 0 a 3 anos na comarca do Condado? 

5.- Cantas prazas de carácter privado ofértanse na actualidade na comarca e 

cantas de xestión pública? 

 

Santiago de Compostela, 3 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 03/02/2025 13:00:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre os problemas da área 

sanitaria de Ferrol. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Propaganda do Partido Popular xa non é quen de agochar os dramáticos 

efectos que os seus continuos recortes teñen sobre o noso sistema público de saúde. 

A falta de profesionais de todas as categorías, e singularmente de médicos e 

médicas de familia así como de pediatras, provoca desatención da poboación 

precisamente no servizo de atención primaria, que xoga un papel de especial relevancia 

no sistema, pois ademais de ser o primeiro contacto coas persoas usuarias, e porta de 

entrada ao sistema, encárgase tamén do control dos doentes con patoloxías crónicas e 

polimedicados, é dicir, afectan moi especialmente aos colectivos máis vulnerábeis, 

maiores, doentes con patoloxías crónicas que precisan de control sistemático, e ás 

crianzas. 

Estes colectivos precisan de continuidade na asistencia para un control efectivo 

da súa saúde e poder dicir que reciben unha asistencia sanitaria de calidade. E 

nomeadamente as crianzas precisan de especialistas pediatras. 

C
SV

: R
EX

PG
-M

pB
ez

8C
oI

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

66671

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-M
JH

tD
LE

76
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-MpBez8CoI-7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

É duro ter que lembrar que a especialidade de pediatría non existe por un 

capricho universitario, senón porque a poboación infanto/xuvenil padece patoloxías 

específicas. 

Nas comarcas de Ferrol, Eume e Ortegal son moitas as baixas de facultativos 

sen cubrir, o que impacta especialmente nos centros de saúde das zonas rurais que viñan 

compartindo profesionais, o que fai que ante calquera nova ausencia ou baixa queda o 

servizo desatendido. 

Nos centros máis grandes como o Fontenla Maristany de Ferrol ou o de Narón a 

problemática tradúcese en listas de espera para consultas de atención primaria que non é 

raro que cheguen ás dúas semanas. 

Mais as eivas da área sanitaria de Ferrol non se reducen á atención primaria 

senón que hai problemas na cobertura de importantes especialidades, como por exemplo 

neumoloxía ou radioloxía, que están a provocar atrasos na realización de probas a 

colectivos moi sensíbeis, como os doentes oncolóxicos. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Por que non se cubren as vacantes da área sanitaria de Ferrol? 

2. Como explica a Xunta de Galiza que se estean dando casos de 2 semanas de 

espera para unha consulta de atención primaria? 

3. Como explica a Xunta de Galiza as demoras de máis de 1 ano na realización 

de probas a doentes oncolóxicos? 

4. Cantas ITs de médicos ou médicas están a cubrirse na área sanitaria de Ferrol? 
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5. Como estima a Xunta de Galiza que a falta de profesionais e os seus cambios 

continuos, e as demoras na realización de probas diagnósticas están a afectar á 

poboación? 

 

Santiago de Compostela, 3 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Deputado do G.P. do BNG  

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 03/02/2025 13:21:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Valcárcel Armesto, Secundino Fernández Fernández e Luis 

Bará Torres, deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, relativa aos montes en man común. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS: 

A cuarta parte do territorio galego, máis de 700.000 hectáreas, corresponde a 

monte veciñal en man común, xestionado por 2800 comunidades de montes. Isto vén 

demostrar que esta figura non só ten importancia como un sinal de identidade e da 

cultura do noso País, senón tamén como un claro indicador económico e produtivo. 

É preciso recoñecer a achega do monte veciñal nas súas múltiples vertentes: 

social, económica e ambiental. Dada a necesidade que ten a valorización do monte 

como elemento de creación de emprego e de xeración de riqueza. 

Un monte veciñal en man común é unha forma de propiedade colectiva da que 

son propietarios o conxunto dos veciños con casa aberta e residencia habitual na 

parroquia, lugar ou asentamento no que se atope o monte. 

Segundo a Lei 13/1989, do 10 de outubro, de montes veciñais en man común, os 

montes veciñais en man común son “os que, con independencia da súa orixe, das súas 

posibilidades produtivas, do seu aproveitamento actual ou da súa vocación agraria, 

pertenzan a agrupacións veciñais na súa calidade de grupos sociais, e non como 

entidades administrativas, e se veñen aproveitando consuetudinariamente en réxime de 

C
SV

: R
EX

PG
-Y

sW
G

Ac
td

X-
8

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

66674

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-M
JH

tD
LE

76
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-YsWGActdX-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

comunidade sen asignación de cotas polos membros daquelas na súa condición de 

veciños”. 

Os montes veciñais en man común viñeron sendo aproveitados de xeito 

tradicional polo conxunto da veciñanza da contorna dente tempo inmemorial, en réxime 

de comunidade xermánica, o que quere dicir que non existía unha especial asignación de 

cotas entre a veciñanza comuneira. 

Estes montes foron fundamentais para a subsistencia da veciñanza no pasado e, 

na actualidade, contan con catro características innatas: 

1. Son inalienables, o que significa que está prohibida o seu alleamento, tanto 

total como parcial. De chegar a producirse, este é nulo, incluso se a superficie alleada se 

rexistrou no Rexistro da Propiedade a nome dun terceiro. 

2. Son imprescritibles, polo que non é posible adquirir o dominio dun monte 

veciñal pola súa posesión en concepto de dono, aínda que fose así de forma continuada 

no tempo. 

3. Son indivisibles, o que supón a prohibición de todo reparto do seu dominio, 

sendo nulo de pleno dereito no caso de producirse. 

4. Son inembargables, polo que en ningún caso poden chegar a ser embargados. 

O monte veciñal deberían ser un dos principais motores do emprego local. Non 

centrarse só no obxectivo de mellorar a explotación forestal e a da biomasa, senón 

tamén compatibilizar cos usos do aproveitamento gandeiro (mediante proxectos 

silvopastorís), producir cogomelos, castañas ou outro tipo de froitos do bosque, 

potenciando, a súa vez, zonas recreativas e rutas de sendeirismo que profundicen no 
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coñecemento da nosa contorna e programas de educación ambiental dirixidos ás 

crianzas. 

Os montes veciñais non son nin titularidades públicas nin titularidades privadas. 

Son titularidades distintas que existen no territorio galego. Sen embargo, a lexislación 

estatal, competente no tema de definición de titularidades, só contempla a existencia das 

titularidades públicas e titularidades privadas. Aplicando o dereito romano e 

desprezando o dereito xermánico. E, neste sentido sitúa os montes veciñais en man 

común no ámbito das titularidades privadas. 

E, cando unha mesma lei se aplica a dúas realidades distintas, con unha das 

realidades cométense irregularidades e mesmo inxustizas. E, isto é o que acontece cos 

montes veciñais en man común. Ás veces, sobre os montes veciñais aplícaselle o dereito 

romano (consideración das comunidades de montes como suxeitos pasivos no Imposto 

sobre sociedades, perder a titularidade en beneficio de terceiros). E, outras veces 

aplícase o dereito xermánico (impedir que as comunidades de montes actúen como 

comunidades enerxéticas locais, que non poidan vender conxuntamente os produtos do 

monte, cotas obrigadas de investimento no monte). Todas estas contradicións o que fan 

na práctica é dificultar, cando non impedir, a posta en valor dos montes veciñais en man 

común de forma multifuncional e sustentábel e mellorar a calidade de vida da veciñanza 

comuneira. 

Parece lóxico que as lexislacións deberían recoller o que existe na realidade, e 

tal e como existe. E os montes veciñais en man común existen na realidade galega. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta escrita: 
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Vai a Xunta de Galiza apoiar e reclamar ao Goberno de España o recoñecemento 

da titularidade comunitaria das comunidades de montes e que poidan ser beneficiarias 

de todas as axudas e subvencións, tanto de ámbito estatal como galego? 

 

Santiago de Compostela, 3 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Montserrat Valcárcel Armesto 

Luis Bará Torres 

Secundino Fernández Fernández 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 03/02/2025 13:55:07 

 

Luis Bará Torres na data 03/02/2025 13:55:12 

 

Secundino Fernández Fernández na data 03/02/2025 13:55:22 
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Á Mesa do Parlamento 

Óscar Insua Lema e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputados do Grupo Parlamentar 

do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a eliminación do criterio para 

conceder axudas da orde cronolóxica de entrada das solicitudes nas convocatorias de 

subvencións aos concellos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Unha vez máis a Xunta, a través do Instituto de Estudos do Territorio da Consellería de 

Medio Ambiente e Cambio Climático, publicou no DOG do 9 de xaneiro de 2025 unhas bases 

reguladoras para a concesión das axudas, neste acaso para actuacións de corrección de impactos 

paisaxísticos destinadas a persoas físicas e concellos (procedementos MT402A e MT402B) 

establecendo como criterio para a súa concesión a orde cronolóxica de entrada das solicitudes, 

validamente presentadas, na sede electrónica da Xunta de Galicia ata que se esgote o orzamento 

da convocatoria. 

O orzamento da convocatoria, dous millóns de euros, esgotouse en apenas 15 minutos, 

dende que se abriu o prazo, o día 20 ás 12.00 horas. Houbo 180 solicitudes de concellos de 

menos de 20.000 habitantes e máis de 1.000 de persoas físicas, mais só foron agraciados 49 

municipios (11 da Coruña, 6 de Lugo, 25 de Ourense e 7 de Pontevedra) e 341 persoas (108 da 

Coruña, 140 de Lugo, 46 de Ourense e 47 de Pontevedra). 

Esta competición por ver quen se fai coas axudas, é totalmente discriminatoria, pois só 

beneficia aos que teñen a información privilexiada de cando se vai a publicar, porque en apenas 

7 días hábiles é difícil que moitos concellos poidan preparar a documentación necesaria que se 

exixe na convocatoria: o proxecto, os acordos dos concellos ou as ofertas dos provedores, entre 

outros. Ademais, como xa manifestamos en máis dunha ocasión, o certo é que este método de 

concesión vulnera os principios de igualdade e non discriminación recollidas no artigo 5 da  Lei 

9/2007, de 13 de xuño, de subvencións de Galiza, e que deberan terse en conta na xestión das 

axudas. Igualmente vulnera os mesmos principios, establecidos no artigo 4 da Lei 4/2019, do 17 
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de xullo, de administración dixital de Galiza, que obriga ao sector público autonómico a axustar 

a súa actuación, entre outros, ao seguinte principio xeral:  

“b) Facer efectivo o principio de igualdade e non-discriminación, co obxectivo de que o 

uso de medios electrónicos non poida implicar en ningún caso a existencia de discriminacións 

para os cidadáns e as cidadás, tanto respecto do acceso á prestación de servizos públicos coma 

respecto de calquera actuación ou procedemento, así como por razón de discapacidade ou 

dificultades especiais. Así mesmo, garantir a accesibilidade dos sistemas, das aplicacións, dos 

sitios web e das aplicacións para dispositivos móbiles.” 

A Xunta de Galiza, para a utilización deste criterio, para nós discriminatorio, ampárase 

na Lei 9/2007, de 13 de xuño, de subvencións de Galiza, en concreto no artigo 19.2, que permite 

excepcionar do requisito de fixar unha orde de prelación entre as solicitudes presentadas que 

reúnan os requisitos establecidos cando, polo obxecto e finalidade da subvención, non sexa 

necesario realizar a comparación e prelación das solicitudes presentadas nun único 

procedemento até o esgotamento do crédito orzamentario coas garantías previstas no artigo 31.4 

da mencionada lei. Ademais tramítaas a través do procedemento abreviado regulado no artigo 

22 da Lei 9/2007, no que unicamente deberase comprobar a concorrencia dos requisitos 

requiridos para conceder a subvención, polo que non intervén en ningún caso un órgano 

avaliador. Mais a todas luces, a utilización desta metodoloxía xa é máis ordinaria que 

excepcional, pois son moitas as liñas de axudas, das diferentes consellerías as que o empregan. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Cal é a razón pola que a Xunta de Galiza segue utilizando de forma ordinaria nas 

convocatorias de axudas e subvencións o criterio excepcional que atende exclusivamente á orde 

cronolóxica de entrada das solicitudes para a súa concesión?  

- Por que non se utilizan outro tipo de criterios para escoller e conceder as axudas aos 

proxectos presentados polos concellos? Está a Xunta de Galiza orfa de ideas ou vese incapaz de 

establecer nas bases reguladoras de axudas a concellos criterios máis xustos, obxectivos e 

meritorios? 
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- Cales son os concellos que lograron a concesión de axuda para actuacións de 

corrección de impactos paisaxísticos na convocatoria deste ano 2025 e cales son os concellos 

que quedaron sen ela? 

-Que lle parece ao Goberno da Xunta que os concellos dediquen unha semana a preparar 

a documentación da subvención e logo non accedan á axuda por motivos que dependen da 

mellor ou peor conexión telemática? Cree o goberno que é xusto? 

-É consciente a Xunta de Galiza que as telecomunicacións non teñen a mesma 

capacidade, velocidade ou cobertura en todos os lugares do noso país? 

- Vai o goberno galego a eliminar este tipo de criterios nas convocatorias de axudas e 

subvencións que aprobe ao longo de 2025? 

 

Santiago de Compostela, 3 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Óscar Insua Lema 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 03/02/2025 17:37:44 

 

Óscar Insua Lema na data 03/02/2025 17:37:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a avaliación do funcionamento dos centros de crise 24 horas 

que comezaron a funcionar en Galiza de forma privatizada en decembro de 2024. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No ano 2024, pese á oposición dunha trintena de colectivos feministas do 

noso país e a falta de consenso político, o goberno galego impulsaba os centros de 

crise 24 horas para a atención ás vítimas de violencia sexual de forma privatizada. 

Cómpre recordar que estes centros nacen ao abeiro da Lei Orgánica 10/2022, 

do 6 de setembro, de garantía integral da liberdade sexual, coñecida como lei do si é 

si, que recolleu no seu Artigo 35 unha serie de servizos de asistencia integral 

especializada e accesible a través dos que as administracións públicas, no ámbito das 

súas respectivas competencias, promoverán o dereito á asistencia integral 

especializada e accesible. Entre eles, situábase os Centros de crise 24 horas. A lei 

prevé estes centros como servizos que brindan atención psicolóxica, xurídica e 

social. Baixo criterios de atención permanente e actuación urxente, estes centros 

deberán prever apoio e asistencia en situacións de crise para vítimas, familiares e 

persoas do entorno. Estes centros prevén incluír o acompañamento e a información 

telefónica e presencial as 24 horas do día todos os días do ano. 
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Así, aínda que con atraso, dábanse pasos no cumprimento do Pacto de Estado 

e avanzábase na rectificación incumprimento do estipulado no Convenio de Istambul 

respecto das violencias sexuais , que xa establecía no seu artigo 25 a obriga de 

“permitir a creación de centros de axuda de emerxencia para as vítimas de violacións 

e de violencias sexuais, apropiados, facilmente accesibles e en número suficiente, 

para realizarlles un recoñecemento médico e médico forense, e darlles un apoio 

vinculado ao traumatismo e consellos””. 

Para a posta en marcha destes centros celebráronse diferentes Conferencias 

Sectoriais de Igualdade nas que se abordaron os criterios de territorialización e 

preveuse un investimento incardinado no Plan de Recuperación, Transformación e 

Resiliencia (PRTR). En outubro de 2023 estendeuse o prazo inicial, que era o 31 de 

decembro de 2023, ao 31 de decembro de 2024 para a execución destes fondos e, de 

forma correlativa, para a posta en marcha destes centros. 

A Xunta de Galiza comprometeuse co impulso destes centros. Inicialmente 

anunciou a creación dun por provincia, o mínimo esixido por lei, aínda que 

contraditoriamente anunciou a previsión de posta en marcha inicial en Ferrol, Lugo, 

Santiago de Compostela e Vigo, excluíndo Ourense, e asinou un acordo coa 

Consellaría de Sanidade en febreiro de 2023. Posteriormente rectificouse e indicou 

que crearía nun inicio Ferrol, Lugo, Santiago de Compostela, Vigo e Ourense e 

chegou a indicar verbalmente, en sede parlamentaria, que o obxectivo sería acadar 

sete en coordinación e coherencia coas 7 áreas sanitarias. 

Pasado o primeiro mes da posta en marcha destes centros, no Hospital Nóvoa 

Santos de Ferrol, no Hospital Álvaro Cunqueiro de Vigo, no HULA de Lugo, no 

Centro de especialidades en Ourense e no Hospital Gil Casares en Compostela, é 
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necesario comezar a avaliar o seu funcionamento inicial. Así mesmo, é preciso 

prever cal vai ser o seu modo de funcionamento nos próximos anos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Cantas vítimas foron atendidas por cada un dos centros desde a apertura do 

recurso? 

Cal é, por cada un dos centros, a principal orixe da derivación das vítimas? 

Cantas acudiron, por cada un dos centros, por iniciativa da propia muller? 

Que protocolo ou protocolos están a rexer o funcionamento destes centros e a 

súa relación cos demais recursos? 

Por que, existindo xa recursos telefónicos e telemáticos específicos, non 

garante neste servizo a atención presencial? 

Desenvolveu algún centro algunha actividade de sensibilización? Cales e con 

que resultado? 

Cal está a ser, por cada un dos centros, o tempo de resposta? 

Cal é a taxa de resolución de consultas e reclamacións? 

Valora o goberno internalizar nos sistema público de saúde e política social 

os centros de crise 24 horas para unha mellor prestación do servizo? 
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Valora o goberno galego comezar a cumprir a súa propia lei de violencia a 

respecto da garantía de atención psicolóxica? 

 

Santiago de Compostela, 3 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG  

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 03/02/2025 18:20:51 

 

Iria Carreira Pazos na data 03/02/2025 18:20:54 

 

Noa Presas Bergantiños na data 03/02/2025 18:21:03 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre as medidas necesarias para 

a implantación das Oficinas de Xustiza nos concellos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Lei Orgánica 1/2025, de 2 de xaneiro, de medidas en materia de eficiencia do 

Servizo Pública de Xustiza transforma os xulgados de paz nas máis amplas Oficinas de 

Xustiza nos municipios. Oficinas que, sen estar integradas na estrutura da Oficina 

Xudicial, entran no ámbito da Administración de Xustiza, para a prestación de servizos 

á cidadanía nos respectivos concellos. Estas oficinas localizáranse en cada un dos 

concellos nos que non teña a súa sede un Tribunal de Instancia. 

Segundo a citada Lei Orgánica, que reforma a do Poder Xudicial, nas Oficinas 

de Xustiza nos concellos, ademais da asistencia ao xuíz/a de paz, se prestarán aos 

residentes no municipio, entre outros os seguintes servizos: 

- A práctica dos actos de comunicación de los actos de comunicación procesal 

que non se puideran realizar por medios electrónicos. 

- As actuacións de colaboración na xestión do Rexistro Civil que se determinen 

legal ou regulamentariamente. 

Ao tempo, e aí reside un dos aspectos relevantes da reforma, sempre que os 

medios técnicos o permitan, nas oficinas de xustiza nos municipios realizáranse tamén: 
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- A práctica de actuacións procesuais por medio de videoconferencia ou outros 

sistema de telepresenza, incluída a intervención en actos de conciliación  e derivados de 

expedientes de xurisdición voluntaria.  

- A  recepción das solicitudes de recoñecemento do dereito á asistencia xurídica 

gratuíta e a súa posterior remisión aos Colexios profesionais, así como o seu posterior 

apoio na xestión das solicitudes e a comunicación cos interesados.  

- A colaboración coas unidades para solución de controversias existentes no seu 

ámbito territorial, en coordinación con la Administración prestacional competente. 

- A colaboración coas Administracións públicas competentes para facilitar a 

xuíces/zas, maxistradas/os, fiscais e letradas da administración de xustiza e demais 

persoal do servizo público de xustiza que non estea integrado na oficina, o desempeño 

ocasional nas instalacións da súa actividade laboral nas instalacións permitindo a súa 

comunicación telemática co seu posto de traballo. 

Así pois a operatividade da Oficina Xudicial nos concellos dependerá 

esencialmente de que dispoñan dos medios técnicos e da infraestrutura necesaria para 

poder desempeñar as funcións que se lle atribúen na reforma, e por suposto de persoal 

cualificado para a súa execución. 

A propia norma establece que as instalacións e medios instrumentais destas 

oficinas estarán a cargo do concello, e os sistemas e equipos telemáticos pola 

Comunidade Autónoma con competencias transferidas; correspondendo a estas 

subvencionar estes gastos, así como o do persoal necesario para que se presten os 

servizos que teñen atribuídos estas Oficinas de Xustiza. 

Por outra banda, a devandita norma establece que as Oficinas de Xustiza dos 

concellos de máis de 7.000 habitantes e aquelas outras que se determine pola Xunta de 

Galiza serán servidas por persoal dos Corpos ao servizo da Administración de Xustiza, 

C
SV

: R
EX

PG
-N

U
0g

ZD
o2

O
-6

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

66686

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-M
JH

tD
LE

76
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-NU0gZDo2O-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

3 

 

podendo crearse Agrupacións de Oficinas de Xustiza en municipios limítrofes 

pertencentes ao mesmo partido xudicial. A Oficina do concello cabeceira da agrupación 

estará dotada con  persoal  da Administración de Xustiza que atenderá os servizos en 

todas as oficinas dos concellos agrupados, existindo nestes persoal funcionario, laboral 

ou idóneo, designado polos concellos, que se encargará da atención da Oficina de 

Xustiza. 

Xa que logo a posta en marcha das Oficinas de Xustiza nos concellos tal e como 

establece a nova regulación exixe dunha planificación e dotación de recursos 

económicos para atender as necesidades de infraestruturas, medios técnicos e de persoal 

precisos a prestación das funcións encomendadas, sen que sexa admisíbel derivar, unha 

vez máis, estes gastos nuns concellos que xa veñen soportando numerosas competencias 

impropias que non lle corresponden e que comprometen a súa autonomía e suficiencia 

económica. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

En que medida o desenvolvemento das Oficinas de Xustizas nos concellos vai 

supor un incremento das transferencias realizadas pola Xunta de Galiza ás entidades 

locais? 

Cal é o investimento que ten previsto realizar a Xunta de Galiza para dotar ás 

Oficinas de Xustiza nos concellos dos medios tecnolóxicos necesarios para poder 

realizar a totalidade das funcións que a permite a Lei Orgánica do Poder Xudicial? 

Considera a Xunta de Galiza que debe recaer nos concellos galegos, total ou 

parcialmente, os custes de infraestrutura, mantemento e do persoal necesario para o 

funcionamento das Oficinas de Xustiza? 
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Considera a Xunta de Galiza que existen concellos en Galiza que malia ter 

menos de 7.000 habitantes deben ser atendidos por persoal funcionario dos Corpos ao 

servizo da Administración de Xustiza? 

No seu caso, que concellos? 

Valora a Xunta de Galiza a posibilidade de crear Agrupacións de Oficinas de 

Xustiza, sen que, en ningún caso, supoña unha redución do persoal actualmente 

destinado nos xulgados de paz?  

 No seu caso, en que concellos e cal sería o de cabeceira? 

 

Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 04/02/2025 10:07:25 
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Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López, Silvia Longueira Castro e Julio Abalde Alonso 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

O concello de Cervantes ten un gran patrimonio histórico, cultural e etnográfico 

que e considerado patrimonio único en Europa. Este patrimonio estase a 

perder pola falla de mantemento. 

 

Estamos a falar das coñecidas e recoñecidas pallozas cun censo de 85 

pallozas e 60 hórreos. Piornedo, pobo prerrománico do concello de Cervantes, 

alberga 14 destas pallozas e 11 hórreos. 

 

As pallozas son construcións que no seu inicio eran de pedra, madeira con 

cuberta de palla de centeo. A dia de hoxe unha maioría so conservan os muros 

e os teitos están con chapa, un remedio para paliar a falta de axudas. 

 

Piornedo foi declarado conxunto histórico artístico por decreto do 3 de xuño de 

1931 do Ministerio de Instrución Pública e Belas Artes. O Decreto 2.250 

correspondente ao 13 de agosto de 1971, publicado no BOE o 23 de setembro 

de dito ano e ampliado por outro decreto do 18 de agosto do 1972 declara 

paisaxe pintoresco a serra de Picos de Ancares incluíndo os poboados de 

Vilarello de Donis e Piornedo. E dende a década dos noventa conta coa 

declaración de BIC.  

 

Estas características excepcionais deste poboado prerromano constitúe un 

valioso recurso turístico e patrimonial non so do propio Concello de Cervantes 
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e da provincia de Lugo senón da propia comunidade autónoma máxime pola 

súa consideración de BIC. Patrimonio que hai que conservar e protexer. 

A realidade é que a única axuda que perciben a dia de hoxe e por parte da 

administración provincial, a pesar de quen ten as competencias exclusivas 

sobre o patrimonio cultural de interese de Galicia e a comunidade autónoma, 

segundo a Lei de Patrimonio Cultural. 

 

Por elo, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Contempla a Xunta de Galicia realizar un plan de rescate,  a realizar en 

dúas anualidades cunha inversión de 500.000€ ao ano (segundo cálculo 

estimativo a falta do estudo pertinente), das pallozas cofinanciado entre 

as tres administracións, a razón do peso dos seus orzamentos? 

 

2. Comprometese a Xunta de Galicia, unha vez finalizado o plan de 

rescate, a establecer unha axuda periódica para o seu mantemento e 

conservación de 50.000€ ano? 

 

Santiago de Compostela, a 4 de febreiro de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Lara Méndez López na data 04/02/2025 10:12:37 

 

Silvia Longueira Castro na data 04/02/2025 10:12:47 

 

Julio Abalde Alonso na data 04/02/2025 10:12:55 
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Á Mesa do Parlamento 

Ariadna Fernández González, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre puntos de atención á 

infancia. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Os puntos de atención á infancia (PAI) son establecementos de carácter 

municipal e dependentes dos servizos sociais propios dos concellos, que teñen a 

finalidade de dar apoio ás familias na atención as crianzas de entre 3 meses e 3 anos. 

Son, desta maneira, un servizo de conciliación que, polo regular prestan atención ás 

crianzas en municipios cunha baixa densidade de poboación nos que non existe a opción 

dunha escola infantil coma tal.  

Normalmente sitúanse en concellos de menos de 5000 habitantes e de carácter 

máis rural, contabilizándose en Galiza máis de 40 PAI dispersos polo país, en concellos 

coma Alfoz, Rodeiro, O Corgo, Touro ou Arbo, todos eles ofrecendo un servizo de 

conciliación preciso para as familias que, non vivindo en vilas ou cidades, teñen 

igualmente dereito a el. 

O investimento económico que supoñen estes PAI para os concellos de pequeno 

tamaño réstalle capacidade orzamentaria para facerlle fronte a outros gastos necesarios, 

non obstante son de vital importancia para conservar a súa poboación e loitar contra a 

crise demográfica que sofre o país. O propio Consello de Contas achaca o descenso 

poboacional nas zonas máis rurais, con especial énfase en Lugo e Ourense, entre outros 

motivos á falla de servizos, de xeito que é preciso ter a capacidade de ofrecer unha 
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calidade de vida semellante en cidades e vilas, para aqueles que deciden instalarse ou 

continuar vivindo nelas, chegando incluso a ligar a vida laboral a estas áreas. 

Estes concellos reciben, para os puntos de atención á infancia, unha contía por 

parte da Xunta de Galiza, en concreto da Consellería de Política Social, que varía 

segundo o número de crianzas que atendan, pero que non é abonda para manter as 

instalacións en funcionamento co persoal docente preciso, de xeito que as arcas 

municipais se ven moi resentidas. Mentres tanto a propia Consellería ten unhas achegas 

por crianza moi superiores por cada neno ou nena que ocupa unha praza de escola 

infantil privada que no caso dunha pública, prexudicando de xeito evidente a todas 

aquelas prazas de xestión pública, entre as que se atopan as de xestión municipal. 

Nalgúns dos cálculos para chegar a esta afirmación constatouse que as contías adicadas 

de media a estas prazas son tres veces menores que as que perciben as prazas de carácter 

privado nalgúns casos, confirmándose deste xeito a deriva cara a privatización da 

escolarización infantil por parte do goberno galego. Así mesmo, neses cálculos 

demostrouse que hai PAI nos que a Xunta de Galiza aporta menos do 25% do orzamento 

necesario para manter o servizo en funcionamento, de xeito que a gratuidade da 

escolarización non é real nestes casos, onde os concellos asumen a maior parte dos 

gastos derivados da atención aos menores.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

.Considera a Xunta de Galiza que a financiación da gratuidade da escolarización 

infantil 0-3 nos PAI lle corresponde aos concellos onde están localizados, a pesares de 

crear unha desigualdade evidente entre estes e os que contan con escolas infantís? 

. Considera a Xunta de Galiza que non financiar a totalidade do servizo de 

escolarización 0-3 nos PAI favorece a presenza deste en concellos de menos de 5000 

habitantes? 
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. Considera a Xunta de Galiza que está a aportar o financiamento necesario para 

que os PAI dos concellos de menos de 5000 habitantes continúen a prestar o servizo de 

conciliación de 0-3 anos? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2025 

 

Asdo.: Ariadna Fernández González 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ariadna Fernández González na data 04/02/2025 10:41:33 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira Castro, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

A saúde pública, é unha das grandes preocupacións tanto a nivel global, como 

nacional ou autonómico. 

 

A globalización e a interconexión do mundo marcou un fito na saúde pública. 

Particularmente, o transporte rápido de persoas ao longo de grandes 

distancias, fomentou a posibilidade do xurdimento de novas enfermidades ou a 

expansión igual de rápida do súa contaxio, isto quedou patente coa pandemia 

da Covid. 

 

É certo que a saúde pública plásmase de forma diferente en función do país ou 

zona da que esteamos a falar, pero en calquera lugar, ha de cumprir funcións 

tales como o diagnóstico, avaliación e seguimento das enfermidades que 

afectan á poboación, a educación, e promoción dos métodos e hixiene, 

prevención e reacción ante enfermidades, redución do impacto de epidemias, 

mantemento das infraestruturas de atención en materia de saúde como 

hospitais e centros de saúde etc. 

 

E para iso é necesario  contar con persoal capacitado para garantir unha 

resposta efectiva en situacións de risco. O Goberno de España, consciente da 

importancia que ten a saúde pública, realizou un "recoñecemento" de como se 

atopan os equipos que dependen das comunidades autónomas. E o resultado 

deixa moito que desexar no caso de Galicia, poderiamos dicir que o resultado é 

pésimo. 
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Por iso, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita contestación á 

seguinte pregunta: 

  

Que pensa facer a Xunta de Galicia, para reverter a situación de déficit de 

persoal dedicado a saúde pública? 

 

Parlamento de Galicia, 3 de febreiro de 2024 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 03/02/2025 17:01:13 
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Silvia Longueira Castro na data 03/02/2025 17:01:23 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Carmen Rodríguez Dacosta, María Elena Espinosa Mangana e Silvia 

Longueira Castro, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante a mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

escrita. 

 

Os centros residenciais son hoxe parte importante da atención aos nosos 

maiores. Debemos ter en conta que un dos nosos obxectivos prioritarios desde 

o enfoque tanto social como sanitario é facilitar a permanencia dos maiores no 

seu domicilio, pero na maioría  das ocasións é debido a circunstancias de tipo 

familiar, sanitarias e /ou económicas, non poden ser atendidos nos seus 

propios domicilios e precisan destes servizos. 

 

Nas últimas décadas asistimos a un aumento no numero de residencias, non 

obstante, aínda existe un desaxuste respecto ás necesidades de cobertura a 

unha crecente demanda social 

 

A pesares da existencia de residencias na comarca de Valdeorras, a día de 

hoxe, existen listas de agarda para acceder a unha praza pública nos 

mencionados centros residenciais, feito que repercute na calidade de vida das 

persoas maiores.  

 

Actualmente, Petín é o único municipio da Comarca de Valdeorras que carece 

de servizos que presten unha atención  integral e continuada para as persoas 

maiores. 

 

Segundo os datos que obran no padrón municipal de habitantes no municipio 

de Petín  un 32;43 % da poboación ten máis de 65 anos. É  importante ter en 
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conta esta  porcentaxe se ve minorado  polo feito de que as persoas ingresan n 

outros  municipios e trasladan aló o seu padrón. Feito que supón unha ruptura 

co seu entorno de convivencia habitual imposibilitando en moitos casos as 

visitas ao seu propio domicilio. 

 

Así mesmo, a apertura deste centro tradúcese na creación de postos de 

traballo, xeralmente  ocupados por mulleres. Traballar no seu municipio supón, 

sen dúbida, unha mellora para a conciliación familiar, laboral e persoal. 

 

O Concello de Petín en sesión plenaria do 31 de xullo de 2020 acordou por 

unanimidade o acordo de tramitar ante a Xunta de Galicia a través da 

Consellería de Política Social  e ao mesmo tempo ante a Deputación Provincial 

de Ourense a construción dunha residencia pública para persoas maiores  

nunha parcela propiedade do Concello, sen que ata o momento a Consellería 

accedese á  petición e é polo que as deputadas que asinan solicitan en 

resposta escrita contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Prevé  o Goberno galego construír unha residencia de maiores no municipio 

de Petín? 

 

2. De ser afirmativa a anterior resposta, que prazo e cronograma de actuacións 

manexan?  

 

3. De ser negativa,  cales son as razóns para non acceder á petición acordada 

no  pleno do municipio de Petín  en data 31 de xullo de 2020? 

 

Parlamento de Galicia, 4 de febreiro de 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 04/02/2025 10:55:33 

 

Elena Espinosa Mangana na data 04/02/2025 10:55:43 

 

Silvia Longueira Castro na data 04/02/2025 10:55:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Xosé Manuel Golpe Acuña, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a 

mellora das redes de abastecemento eléctrico en Cerdedo-Cotobade. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O concello de Cerdedo-Cotobade sofre continuos cortes de subministro 

eléctrico. Isto acontece con excesiva frecuencia, sen que sexa preciso a chegada dun 

temporal. Unhas veces son parroquias enteiras as que quedan sen luz (Tenorio, Viascón, 

San Xurxo) ou nas que o subministro eléctrico falla durante horas (Almofrei, Loureiro, 

Borela, Carballedo, Valongo, Quireza, Cerdedo..). A pasada semana o colexio de 

Tenorio estivo sen electricidade e a escola infantil sen luz nin calefacción.  

As infraestruturas eléctricas están obsoletas e nin a Xunta nin a empresa 

distribuidora fan o necesario por modernizalas. O goberno galego presume de 

investimentos millonarios en infraestruturas no rural, e de transferencias millonarias a 

través do fondo de fusións ao concello de Cerdedo-Cotobade mais as infraestruturas e 

servizos como o do subministro eléctrico, telefonía, fibra óptica, sanidade ou cobertura 

de emerxencias son moi deficitarios. 

Estes equipamentos e servizos esenciais para garantir a calidade de vida e a 

equidade para a poboación que vive no rural presentan numerosas carencias e 

deficiencias. Faise necesario pois que a Xunta pase da propaganda aos feitos, que 

C
SV

: R
EX

PG
-Q

Ap
jA

9v
uv

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

66700

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-M
JH

tD
LE

76
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-QApjA9vuv-7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

desenvolva plans reais de mellora das infraestruturas, dos equipamentos e dos servizos 

en ámbitos rurais como é o concello de Cerdedo-Cotobade. 

E ademais a Xunta ten que esixir ás empresas privadas xestoras das redes de 

subministro eléctrico que melloren e modernicen as instalacións.  

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Vai a Xunta tomar medidas coa empresa distribuidora para que se melloren as 

instalacións e o abastecemento eléctrico ao CEIP e á escola infantil de Tenorio para 

evitar problemas como o que tiveron lugar o pasado 28 de xaneiro de 2025? 

- Vai o goberno galego facer un estudo sobre as necesidades de mellora das 

infraestruturas de subministro eléctrico en Cerdedo Cotobade, identificar as principais 

carencias da rede e demandar á compañía eléctrica distribuidora que mellore as 

infraestruturas de abastecemento para evitar os continuos cortes de luz que se producen 

no concello de Cerdedo-Cotobade? 

 

Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Xosé Manuel Golpe Acuña 

Deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 04/02/2025 10:52:24 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 04/02/2025 10:52:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa ao impulso por parte da 

Xunta de Galiza dunha Valedoría da Igualdade. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na última década, a forza do feminismo fixo que se produciran cambios 

lexislativos e un proceso de toma de conciencia colectiva que nos fixo avanzar 

posicións de reivindicación e loita pola igualdade de dereitos das mulleres. Mais hoxe, 

vemos con preocupación o avance de posicións e medidas abertamente retrógradas no 

ámbito social ou institucional, con consecuencias que agravan a desigualdade e mesmo 

cuestionan a existencia da violencia machista que ameaza as nosas vidas. Hoxe, vemos 

con preocupación novos mecanismos de compra-venda e alienación dos nosos corpos e 

das nosas vidas, o fortalecemento da manosfera ou as consecuencias da concatenación 

de crises nas mulleres galegas, que seguen a ter, en termos globais, peores indicadores 

no ámbito socio económico e soportando o desmantelamento dos servizos públicos, 

especialmente no ámbito da dependencia e da conciliación. 

Así, a fenda salarial continúa, continúa a sobrerrepresentación das mulleres nos 

tramos de menores ingresos e a infrapresenza nos de maiores ingresos. Aínda que 

aumentou a poboación feminina ocupada, hai unha terciarizacion dese aumento e a 

xornada parcial continúa sendo unha característica do emprego feminino. Podemos 

afirmar que a última reforma laboral non fixo máis que afondar as fortes fendas xa 

existentes entre homes e mulleres. Ademais, aumenta a desigualdade das pensións e 
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todos estes factores fan que permaneza a situación de feminización da pobreza, mesmo 

aumentando a fenda entre homes e mulleres. 

O feito de que haxa innumerables dereitos e medidas recollidas no marco 

lexislativo que non se cumpren na vida diaria debe facernos reflexionar sobre a 

necesidade de que se muden e actualicen as ferramentas para os facer efectivos. Por iso, 

a reivindicación do 8M debe apostar por ferramentas concretas e fuxir de declaracións 

de intencións, dar cabida ás demandas do feminismo galego e empregar o autogoberno 

para avanzar en dereitos. 

Fronte ao conformismo e á declaración de intencións, fronte á tentación de quen 

aproveita a vaga reaccionaria para rebaixar a esixencia ás institucións, propoñemos a 

creación dunha Valedoría de Igualdade como órgano de defensa cidadá perante 

situacións de discriminación, directa ou indirecta, por razón de xénero, con funcións de 

investigación, asesoramento, mediación e elaboración de propostas de sanción para a 

promoción da garantía do cumprimento do principio de igualdade. 

Para situar Galiza nos máis altos estándares de promoción da igualdade e de 

loita contra a discriminación por razón de xénero, faise preciso avanzar na constitución 

de organismos públicos independentes que velen polo cumprimento e garantía dos 

dereitos xa recoñecidos formalmente na lexislación. De maneira específica, faise preciso 

abordar esta cuestión no sector privado, toda vez que non existe unha autoridade 

independente análoga á que si ten por natureza a defensa dos dereitos da cidadanía 

fronte á administración. Este papel, que cumpren as Valedorías ou Defensorías do Pobo, 

tamén en Galiza, circunscríbese en exclusiva ao ámbito público non tendo encomenda 

algunha sobre as situacións de discriminación que se produzan no sector privado. 

Por iso, é necesaria unha Valedoría da Igualdade entendida como autoridade 

independente que asesore e asista á cidadanía diante de posíbeis situacións de 

discriminación, directa ou indirecta, por razón de xénero, que se produzan no sector 
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privado así como promover vías de negociación e recomendacións que poñan fin a 

situacións de discriminación como as que continúan a rexistrarse aínda hoxe en moitos 

ámbitos. O futuro é esixente e nós tamén debemos selo, reafirmando o apoio ás 

mobilizacións do feminismo galego e propoñendo avances para facer unha Galiza máis 

feminista. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que actuacións concretas impulsa ou vai impulsar o goberno galego ante o feito 

de que dereitos e medidas contempladas desde hai anos na lexislación non sexan unha 

realidade? 

Vaise comprometer o goberno galego co impulso dun proceso activo de 

participación social e institucional co obxectivo de, antes do remate do ano 2025, 

impulsar e regular por lei a creación dunha Valedoría de Igualdade? 

Considera o goberno galego que as mulleres do noso país teñen recursos para se 

protexer do incumprimento das leis no ámbito privado? 

Como explica a permanencia e gravidade da fenda salarial malia ser ilegal? 

Como explica que os dereitos de conciliación sexan frecuentemente vulnerados? 

Como explica os incumprimentos respecto de requisitos como os Plans de 

Igualdade? 

Como explica que dereitos como os permisos por maternidade teñan que estar 

constantemente reclamados nos xulgados para colectivos como as nais monoparentais? 
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Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 04/02/2025 11:46:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Montserrat Valcárcel Armesto, deputado e deputada 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, sobre a inclusión da Xunqueira da Gandarela no Rexistro de Zonas Humidas 

de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O día 2 de febreiro celebrouse o Día Internacional dos Humidais. Os 

humidais teñen moita importancia na regulación do ciclo hidrolóxico -polo tanto na 

prevención de riadas- e na preservación dos recursos hídricos, un ben esencial para a 

natureza, para a actividade económica e para a vida humana. 

Malia o seu alto valor social e ambiental, son espazos que sofren diversos 

tipos de ameazas e agresións por causa de aterros, drenaxes, construción de 

infraestruturas, instalacións de equipamentos, vertidos contaminantes, polígonos 

eólicos e monocultivos forestais. 

Na comarca de Pontevedra temos diversos exemplos de humidais, algún 

deles incluidos no Rexistro de Zonas Húmidas e outros non. Máis nin sequera a 

inclusión do Rexistro é garantía de protección e dun bo estado de conservación, 

como demostra a publicación do IBADER Conservación e Xestión dos Humidais en 

Galicia (2017). 
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No concello de Pontevedra recentemente incluíuse no Rexistro de Humidais 

a lagoa da Xunqueira da Gándara, situada na rúa Martín Códax, na zona onde se 

ubican de maneira irregular diversos equipamentos das administración. 

Na parroquia de Lourizán sitúase a Xunqueira da Gandarela, un espazo de 

máis de 6 hectáreas que foi estudado e é obxecto de coidados por parte da 

comunidade educativa do Centro de Formación e Experimentación Agroforestal de 

Lourizán (antiga Escola de Capataces Forestais). Trátase dun humidal costeiro, que 

forma parte do espazo intermareal do río Louriñas e que conta con tres tipos de 

hábitats: hábitat halófilo (zona de grande salinidade e con grande influencia das 

mareas), hábitat hidrófilo (beiras das masas fluviais que fan función filtradora e 

albergan unha grande variedade de macroinvertebrados) e hábitat ripario (formado 

por vexetación de ribeira, na que destaca o bosque aluvial de amieiros que está 

recoñecido como hábitat de interese comunitario pola Directiva Hábitat da UE). 

Esta Xunqueira ten un delicado estado de conservación debido a aterros, 

vertidos contaminantes, afección de infraestruturas e especies invasoras. Diversas 

iniciativas emprendidas pola comunidade de montes de Lourizán e as actuacións do 

CFEA de Lourizán supuxeron unha mellora no estado da xunqueira, mais faise 

necesaria a súa protección mediante a inclusión do Inventario de zonas húmidas de 

Galiza, tal como foi solicitado en 2023 por parte polo alumnado do módulo de 

“Conservación da natureza” do CFEA de Lourizán. 

Esta protección podería facerse de maneira doada mediante a ampliación da 

zona húmida do Esteiro do Lérez, xa incluída no Inventario. Este recoñecemento 

debería ser o primeiro paso para desenvolver un plan de xestión con medidas de 

conservación, rexeneración, eliminación de vertidos e eliminación de especies 

invasoras. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Ten previsto a Xunta incluír a Xunqueira da Gandarela situada na parroquia 

de Lourizán (Pontevedra) no Rexistro de Zonas Húmidas de Galiza, atendendo a 

petición formulada en 2023 por estudantes do CFEA de Lourizán? 

-Ten coñecemento a Xunta dos riscos, ameazas e agresión que se produciron 

nos últimos anos neste espazo de grande interese ambiental? 

-Que actuación prevé desenvolver o goberno galego para mellorar o estado 

deste espazo natural? 

 

Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 04/02/2025 12:04:29 

 

Luis Bará Torres na data 04/02/2025 12:04:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa á necesidade da 

elaboración dun protocolo de baleirado e limpeza dos encoros de competencia da Xunta 

de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Despois de que distintas entidades, nomeadamente as confrarías, leven décadas 

reclamando do Goberno galego elaborar un protocolo de baleirado e limpeza de 

encoros, despois de que este Grupo parlamentario presentase en sede parlamentaria esa 

mesma proposta en innumerábeis ocasións, despois de que as propias empresas 

eléctricas leven anos procedendo a abrir comportas e desaugar os encoros en baixa mar 

poñendo mesmo en risco a vida das persoas, despois de que as mortaldades de marisco 

dos últimos anos debidas á baixa salinidade das augas deixaran os bancos de moitas 

zonas do país completamente arrasados, a Xunta de Galiza segue sen tomar nin unha 

soa medida para evitar a incidencia do baleirado e da limpeza dos encoros nestes casos. 

E os estragos volveron ocorrer de novo esta mesma fin de semana, na que a 

confraría de Noia veuse afectada polas fortes choivas e pola falta de control no 

baleirado da presa do Tambre. As consecuencias foron máis de 5.000 quilos recollidos 

de marisco morto sen que o Goberno galego leve a cabo sequera investigacións para 

saber que ocorreu exactamente, se se pode evitar e/ou minimizar e como. 

De novo os danos ambientais, económicos e sociais quedan nun segundo plano, 

de novo as empresas eléctricas seguen a actuar impunemente e, de novo, o Goberno 
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galego continúa sen exercer as súas competencias e sen tomar medidas ao respecto para 

impedir os incumprimentos sistemáticos e evitar a afectación a un sector produtivo 

socioeconomicamente fundamental para o país. 

O encoro do Tambre, o do Umia, o do Ulla ...,  son obxecto de queixas todos os 

anos por distintos sectores, nomeadamente polo sector marisqueiro e é obriga da 

Administración galega velar polo cumprimento das normas vixentes e actuar en contra 

de quen as infrinxe. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que valoración fai o Goberno galego da incidencia do baleirado dos encoros da 

súa competencia nos bancos marisqueiros galegos? 

 . Que valoración fai da incidencia do baleirado da presa do Tambre nos bancos 

marisqueiros da ría de Muros e Noia, nomeadamente do levado a cabo na última semana 

de xaneiro? 

 . Cal é a razón pola que a día de hoxe non teña aínda tomada a decisión de 

elaborar o necesario protocolo de baleirado e limpeza dos encoros da súa competencia e 

dar así cumprimento á lexislación vixente nesa materia? 

 . Ten previsto levalo a cabo? De ser así, cando? 

 . Considera que na situación actual dos bancos marisqueiros, calquera alteración 

na calidade das augas pode ter unha influencia negativa e mesmo irreversíbel? 

 . Vai analizar os efectos do baleirado da presa do Tambre na mortaldade de 

marisco en Noia nesta fin de semana pasada? De ser así, cando? De non ter previsto 

facelo, por que razón? 
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 . Considera que as empresas xestoras dos encoros deben ter responsabilidades e 

asumir o pago de compensacións ás persoas afectadas se causan dano á súa contorna e 

ás rías nos procesos de desaugado e limpeza? De ser así, está disposto a contemplalo no 

correspondente regulamento? 

 

Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 04/02/2025 12:24:31 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa á limitación das axudas 

para a construción de barcos auxiliares de acuicultura fixada na orde do 17 de decembro 

de 2024. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Orde do 17 de decembro de 2024, publicada no DOG do pasado 10 de 

xaneiro, establece as bases reguladoras para a concesión, en réxime de concorrencia 

competitiva, de axudas dirixidas ao sector da acuicultura para investimentos produtivos 

e creación de empresas, investimentos para a neutralidade climática e servizos de 

asesoramento e procede tamén á convococatoria para este ano 2025. 

A Orde era moi agardada polo sector mexilloeiro dende hai tempo, xa que é a 

primeira para o mesmo fin que se realiza dende hai dous anos, sendo a inmediatamente 

anterior a que se convocara mediante a Orde de 27 de decembro de 2022 e se publicara 

o 17 de xaneiro de 2023. 

Con respecto a ese ano, a actual introduce varios cambios: O seu propio 

obxecto, as modalidades das axudas, o creto orzamentario, a porcentaxe de 

cofinanciamento entre os fondos europeos e os da Comunidade Autónoma, contía 

máxima das axudas …. Todos eles, en liña con outras políticas da Consellaría de Mar e 

que no entanto non parecen ir encamiñados ao fomento e á promoción da miticultura, a 

acuicultura maioritaria no noso país e que proporciona arredor de 8.000 postos de 

traballo directos, cunha frota de máis de mil embarcacións auxiliares. 
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Son datos que non se comparecen coas contías máximas das axudas establecidas 

na convocatoria, 50% do gasto total subvencionábel para as operacións executadas por 

pemes, que non varían a respecto do 2023, mentres si medra a porcentaxe no caso das 

grandes empresas, que pasa dun 30 a un 40% dende a última convocatoria. 

Máis grave é aínda a contía establecida  para a construción de barcos auxiliares 

de acuicultura, que se fixa en 300.000 euros e que se incrementaría “en 25.000 euros por 

cada establecemento de acuicultura do que sexa/n titular/es a/s persoa/s solicitante/s, ata 

o límite máximo de 600.000 euros de custo subvencionábel por embarcación” (Artigo 

7.2). 

Unha limitación que non existía en Ordes anteriores e que, na práctica, desbota 

calquera  posibilidade de poñer en marcha a construción de novas embarcacións, o que 

implicaría a falta de incentivación para a renovación das mesmas, nalgúns casos moi 

envellecidas, a merma da seguridade a bordo ou a incapacidade de introducir melloras 

técnicas e/ou de habitabilidade que só pagaría a pena levar a cabo polo seu custo e 

complexidade en buques novos.  

Mais estas novas condicións non afectarían só ao propio sector mexilloeiro e á 

súa sustentabilidade e competitividade, senón que causarían un prexuízo irreparábel a 

outros sectores importantes das nosas localidades costeiras como o das industrias 

adicadas á construción de embarcacións, os asteleiros, que en moitas zonas viven 

practicamente en función do desenvolvemento do propio sector mexilloeiro.e que, 

nalgúns casos e á vista da inminente convocatoria de axudas xa tiñan barcos 

proxectados e mesmo comezados.  

Cómpre, pois, dar solución inmediata a un problema que, como en tantas outras 

ocasións, é creado pola propia Administración e pola falta habitual de comunicación e 

diálogo co sector ou sectores directamente implicados, neste caso coa convocatoria de 
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axudas que non só non os favorece senón que bota por terra unha planificación que 

levaba tempo agardando a poder ser efectivizada e que, deste xeito, será imposíbel. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Por que motivo limita o Goberno galego por primeira vez a contía establecida 

para a construción de barcos auxiliares de acuicultura na Orde de axudas que vén de 

publicar o pasado 10 de xaneiro? 

 . Foron consensuadas, ou cando menos dialogadas ou consultadas, as bases da 

convocatoria co sector mexilloeiro? 

 . Considera que as cantidades establecidas fomentan a renovación da frota 

adicada ao cultivo do mexillón?  

. Considera que inciden positivamente na introducción de melloras técnicas e de 

avances tecnolóxicos que serían moi difíciles ou imposíbeis de levar a cabo en 

embarcacións envellecidas e obsoletas?  

. Que valoración fai  da repercusión que poden ter na mellora da seguridade a 

bordo e na habitabilidade? 

. Ademais do sector mexilloeiro, foron consultados outros sectores para a 

elaboración da Orde? 

. Considera que a limitación fixada pode afectar negativamente a outros sectores, 

nomeadamente aos pequenos e medianos asteleiros e aos postos de traballo que 

proporcionan? De ser así, como vai a Consellaría de Mar a contrarrestar esa afectación? 

 . Por que motivo se incrementa a porcentaxe do gasto total subvencionábel para 

as grandes empresas?  
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 . Considera a Xunta de Galiza que os fondos FEMPA deben contribuír á 

viabilidade económica, social e ambiental do sector do mar galego, nomeadamente da 

miticultura e das pequenas empresas que dependen dela?  

 . Vai a Xunta de Galiza a modificar a Orde do 17 de decembro de 2024, 

nomeadamente o seu artigo 7 e eliminar a limitación da contía establecida para a 

construción de barcos auxiliares de acuicultura? De ser así, cando? 

 

Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 04/02/2025 12:42:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a necesidade de dotar o 

centro de especialidades de Betanzos do persoal sanitario preciso. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O sistema sanitario público é un dos piares sobre os que se asenta o denominado 

Estado do Benestar e a situación da sanidade pública é unha das principais 

preocupacións da sociedade actual.  

Galiza padece a día de hoxe un acelerado deterioro da súa sanidade pública que 

ten a súa orixe en anos de recortes e privatizacións continuadas por parte da Xunta de 

Galiza, como evidencia a reiterada mobilización social que se estende por todo o país. 

Este deterioro maniféstase no aumento das listaxes de agarda para recibir 

atención de especialistas e atención primaria e unha cada vez máis acusada ausencia de 

persoal médico, de enfermaría e auxiliar en todos os servizos sanitarios.  

No caso do centro de especialidades de Betanzos, no BNG vimos denunciando 

ao longo dos anos a carencia de persoal médico suficiente, a necesidade de persoal de 

pediatría ou a falta de persoal para cubrir as baixas e as vacacións dos facultativos 

sanitarios.  

Esta situación, lonxe de solucionarse, vense agravando ano tras ano e concurso 

de traslados tras concurso de traslados.  
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No caso específico do persoal de pediatría, somos coñecedores de que se está a 

comunicar ás familias que acaban de ter bebés que as pediatras do centro sanitario non 

teñen cupo, forzándoas a presentaren reclamacións para que se lle asigne un pediatra aos 

seus fillos e fillas que, en ocasións, é asignado nun centro de saúde doutro concello. 

Esta situación, que se produce mesmo cando se debe asignar un pediatra por 

agrupamento familiar, resulta intolerábel e esixe unha solución desde o Sergas e a 

Consellaría de Sanidade. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- É consciente a Xunta da falta de especialistas médicos e persoal sanitario no 

centro de especialidades de Betanzos? 

- É coñecedor o goberno da insuficiente atención pediátrica neste centro de 

Betanzos? 

- Entende o goberno do PP que está a ofrecer unha boa atención sanitaria pública 

cando unha familia non ten pediatra no centro de saúde para o seu fillo ou filla? 

-  Como valora que unha familia con varios fillos non teña asignado pediatra por 

agrupamento familiar no seu concello, senón cadanseu pediatra en concellos diferentes? 

- Comprométese o goberno a cumprir coa veciñanza de Betanzos dotando o 

centro de especialidades das prazas de pediatría precisas, así como de especialistas 

médicos e de persoal sanitario para unha atención sanitaria de calidade? 

 

Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 
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Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 04/02/2025 16:03:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa á drástica caída das 

capturas de lirio nas costas galegas no que vai de ano. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Como na gran maioría das especies ás que ten acceso a frota pesqueira galega, 

os datos recentemente publicados pola Plataforma Tecnolóxica da Pesca da Consellaría 

de Mar veñen de confirmar unha redución moi significativa da pesca do lirio no 2024. 

Así, no 2023, as capturas totais da frota galega foron 25,3 millóns de quilos e no 

2024, 18,9 (25% menos). Unha diferenza de 6,4 millóns de quilos que, aínda tendo en 

conta que 2023 supuxo a maior cantidade capturada en máis de 20 anos, está por baixo 

das acadadas nos últimos 10 anos. 

Esa proporción foi aínda maior en lonxas onde o lirio é un dos seus principais 

recursos e fonte de ingresos fundamental, como na de Ribeira, onde pasaron dos 16,9 

millóns de quilos no 2023 a 10,5 no 2024 (38% menos). 

Unha redución que se suma agora á que no que vai de ano se está a detectar e 

que xa é motivo de fonda preocupación na frota arrastreira galega de litoral en xeral e na 

de Ribeira en particular, tendo en conta que a esta localidade pertencen máis do 50% 

dos buques de arrastre de litoral de toda Galiza. 

Se se toma como referencia a media do mes de xaneiro dos últimos 10 anos, 

tanto as capturas como a facturación caeron dun xeito verdadeiramente extraordinario 
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no mes de xaneiro deste ano: 134.366,35 quilos e 549.507,39 euros fronte a case 1 

millón de quilos e máis dun millón de euros. 

Os alarmantes datos fan que o sector apunte xa algunha posíbel causa que 

habería que ratificar e veñen tamén de provocar a solicitude dunha reunión co 

conselleiro de Mar para analizar a situación e tentar buscar solucións. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Que valoración fai o Goberno galego da redución de capturas de lirio nas costas 

galegas no ano 2024, con respecto ao ano 2023 e anteriores? 

. Que valoración fai da forte caída das capturas de lirio nas costas galegas no que 

vai de ano, con respecto aos anteriores?  

 . Ten iniciado xa actuacións para indagar as posíbeis causas? De non ser así, 

cando ten previsión de facelo? 

 . Que medidas vai levar a cabo para analizar as causas dese descenso? 

 . Que medidas vai poñer en marcha se a caída de capturas segue a producirse? 

 . Vai recibir e escoitar ao sector afectado? De ser así, cando? 

 . Vai estudar tamén as posíbeis causas ás que o propio sector apunta como orixe 

da caída de capturas de lirio que se está a producir? 

  

Santiago de Compostela, 4 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 
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Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 04/02/2025 16:52:17 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López, Silvia Longueira Castro e Carmen Rodríguez Dacosta, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A pesar de que en xaneiro do 2024 o conselleiro en aquel momento aseguraba 

que as obras de construción do novo banco de xermoplama do Centro de 

Investigación Agrarias de Mabegondo xa estaban rematadas a realidade é que 

non. 

 

Dos cinco módulos están sen finalizar dous e os tres finalizados están sen 

equipar, o que pon de manifesto que aínda non se están utilizando para o fin 

concibido. 

 

A preguntas do Grupo Parlamentario Socialista, o director da Axencia Galega 

da Calidade, respondía que por cuestión administrativa e burocracia non se 

puidera iniciar a licitación para poder concluír as obras do banco de 

xermoplasma.  

 

A pesar de ter orzamento para o seu remate, o que pon de manifesto, a falta de 

planificación da Xunta de Galicia e a falta de execución  dos orzamentos. 

 

Estamos iniciando un novo ano e non se pode permitir que estas obras queden 

inacabadas. Porque mentres non se rematen as obras e se dote de material 

non estarán operativas, e porque mentres estean paradas as obras acabadas 

vanse deteriorando por estar sen uso e sen boas condicións. 
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A Xunta de Galicia xa conta con novos orzamentos e, polo tanto, xa pode dar 

continuidade para rematar as obras e dotalas dos recursos necesarios. E así 

poder trasladar o banco de Xermoplama as novas instalacións. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas 

para a súa resposta escrita: 

 

1. Ten previsto darlle continuidade cos trámites que sexan necesarios para 

concluír as obras do banco de xermoplama do Centro de Investigación 

Agrarias de Mabegondo? 

 

2. Contempla dotar do material necesario as novas instalacións do banco 

de xermoplasma? 

 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 4 de febreiro do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Lara Méndez López na data 04/02/2025 18:12:22 

 

Silvia Longueira Castro na data 04/02/2025 18:12:31 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 04/02/2025 18:12:41 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa á impacto que ten na 

economía galega a desigualdade das mulleres. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A desigualdade das mulleres é un problema político, social e tamén económico 

de primeira orde. Así, máis alá de ser a igualdade un dereito recoñecido legalmente, a 

súa falta de consecución é un problema tamén do punto de vista da economía en 

múltiples aspectos. 

Recentemente, o Informe Panorama de xénero 2024 de ONU Mulleres avaliaba 

distintas cuestións respecto da desigualdade no marco do cumprimento e avaliación dos 

Obxectivos de Desenvolvemento Sosteible (ODS) que, cómpre lembrar, respaldaron 

gobernos de todo o mundo. A primeira das conclusión ás que chegaba o informe é que o 

custo económico da desigualdade de xénero no mundo supón unha perda de 10 billóns 

de dólares ao ano por non investir nos dereitos das mulleres. Conforme recoñece o 

informe e outros estudos na materia, a desigualdade de xénero afecta negativamente ao 

crecemento económico e non apostar con máis intensidade polos dereitos das mulleres, 

tamén, para alén do seu impacto social.   

Para alén do impacto que ten a desigualdade nas vidas das mulleres, distintos 

estudos teñen amosado o seu impacto en termos económicos en varios sentidos. 

Podemos lembrar, por exemplo os estudos arredor da Produción Doméstica e a súa 

translación ao PIB. A estimación que se desenvolveu respecto do valor xerado polas 
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actividades no ámbito doméstico, que representaría o 50,6% do PIB de Galiza segundo 

a última Conta Satélite publicada no ano 2013 respecto do ano 2010 e con base 2008. 

Por outra banda, outro dos aspectos máis sinalados polo seu impacto en termos 

de desigualdade e economía, e polo papel central que ten para as vidas das mulleres, é o 

ámbito laboral. Neste sentido, malia os avances na lexislación e a fixación de plans, a 

fenda salarial, a temporalidade, os baixos salarios e a segregación ocupacional son 

realidades que se manteñen. 

Así, a última Memoria Socioeconómica de Galiza publicada polo Consello 

Económico e Social, respecto do ano 2023, recollía cuestións ao respecto. Sinalaba, por 

exemplo, que “A pesar da caída da temporalidade nos dous xéneros, a taxa de 

temporalidade segue sendo superior no caso das mulleres, situándose no 13,6% e no 

19,4%, para homes e mulleres respectivamente”. Por outra banda, sinala que 

“Atendendo á desagregación segundo o xénero das persoas traballadoras en función da 

súa ganancia anual declarada con respecto ao SMI, no ano 2022 a porcentaxe de 

mulleres que declaran un salario inferior ao SMI é significativamente superior á dos 

homes. Así, o 19,1% das mulleres declaran un salario medio inferior á metade do SMI 

fronte ao 14,3% no caso dos homes, e un 21,1% das mulleres un salario entre 0,5‐1 SMI 

fronte ao 13,1% entre os homes” e como “A análise da distribución dos asalariados 

segundo o SME e a súa desagregación segundo xénero mostra como o peso da muller só 

é superior ao dos homes nos dous estratos salariais máis baixos (...) Por contra, nos dous 

deciles máis elevados 10 e 9, o peso da muller é do 37,4% e 45,4%, respectivamente. 

Na mediana (decil 5) sitúase o 38% son mulleres fronte ao 62% homes.” 

A respecto da fenda salarial, o propio informe recolle que o salario medio bruto 

das mulleres é notablemente inferior ao dos homes e nas súas recomendacións, cada vez 

máis xeralistas, recolle aínda así que “o CES destaca a necesidade de afondar en 
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medidas en materia de igualdade que impulsen a redución da fenda salarial de xénero e 

fomenten a corresponsabilidade nas tarefas domésticas e de coidados.” 

O impacto da concatenación de crises afecta con máis intensidade ás mulleres, 

ata o punto de que mesmo respecto da crise de prezos acuñouse o termo “she-flation” 

para sinalar como o incremendo de prezos afectaba de forma intensa ás mulleres. É 

preciso, polo tanto, que o goberno galego observe, estude e atenda o impacto que ten na 

economía galega a desigualdade das mulleres de forma específica. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que valoración fai o goberno galego respecto do impacto que ten na economía 

galega a desigualdade das mulleres? 

A través de que estudos cuantitativos e cualitativos desenvolve as súas 

valoracións? 

Por que o impacto da desigualdade das mulleres na economía non é obxecto 

específico de análise ou atención por parte de ningún plan de traballo ou texto 

lexislativo? Considera intervir nesta cuestión? 

Valora o goberno galego se a acumulación de crises ten un impacto maior nas 

mulleres? Por que non mide esta realidade? 

Ten abordado o goberno galego a cronificación e agravamento de problemas 

como a fenda salarial, a segregación ocupacional ou a temporalidade? 

E o impacto do traballo non remunerado dos coidados ante a falta de servizos 

públicos e o seu impacto económico? 
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Valora impulsar estudos específicos en colaboración co Consello Galego de 

Mulleres, o CES ou o Consello Galego de Relacións laborais? 

 

Santiago de Compostela, 5 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 05/02/2025 09:41:04 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Suárez Fernández, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a situación do judo galego 

e da Federación Galega de Judo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Galiza é coñecida como un dos lugares do Estado con máis prestixio no relativo 

ao judo, mesmo con atletas de Galiza competindo e gañando medallas nos xogos 

olímpicos. Un prestixio que está en serio perigo dada a situación actual deste deporte no 

noso país e do corpo que o regula, a Federación Galega de Judo. 

Nos últimos tempos, boa parte do judo galego denunciou a situación actual da 

Federación Galega de Judo por mor da importante proliferación de atletas doutras partas 

do Estado neste corpo federativo, algo que ía en claro detrimento das e dos judokas 

galegos que vían as súas posibilidades de avanzar neste deporte minguadas por este 

motivo. De feito, nun dos últimos campionatos galegos de judo, na categoría masculina, 

12 dos 28 judokas que alcanzaron medalla nin son de Galiza nin viven en Galiza, isto 

supón que 42% dos homes que subiron ao podio son foráneos, nomeadamente de 

Madrid.  

Todo isto acontece mentres na actualidade non hai liga galega infantil nin cadete 

deste deporte, habendo só unha alternativa privada, a coñecida como ‘Liga Rías Altas’ 

que conta cun importante número de atletas e que usa material da propia federación 

galega. Rapazas e rapaces galegos que practican este deporte, segundo puido saber o 

grupo parlamentar do BNG, teñen que pagar dos seus petos os desprazamentos e os 
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aloxamentos para poderen participar nos campionatos estatais, algo que acontece ante a 

inacción do goberno galego.  

Sería proveitoso, por tanto, a realización por parte da Xunta dun estudo das 

contas da Federación, así como tomar acción para solucionar os problemas graves que 

sofre o judo galego actualmente. É deber do goberno galego a promoción do deporte de 

base, algo que tamén pasa por asegurar que non se cometen atropelos nas diferentes 

federacións deportivas e que toda a rapazada deste país, independentemente da súa 

condición, ten a posibilidade de practicar deporte, sexa cal for. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Que valoración fai a Xunta de Galiza da situación actual do judo en Galiza? 

- Como analiza a Xunta a importante proliferación de judokas foráneos na 

Federación Galega de Judo que quitan espazo a atletas galegas e galegos? 

- Ten pensado o goberno galego realizar un estudo das contas da federación 

Galega de Judo? 

- Como valora a Xunta de Galiza que, a pesar do importante orzamento con que 

conta a federación, sexan as familias dos judokas as que teñan que pagar do seu peto as 

viaxes para competir en campionatos estatais? 

 

Santiago de Compostela, 5 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Iago Suárez Fernández 
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Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Suárez Fernández na data 05/02/2025 09:58:17 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa ás medidas a tomar para 

recuperar a produción marisqueira da ría de Ferrol. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A produción marisqueira da Ría de Ferrol segundo os datos oficiais da Xunta de 

Galiza ofrecidos a través de Pesca de Galiza para o recentemente pechado ano 2024 

deixa un novo mínimo histórico. 

Data BABOSA  FINA RUBIA XAPONESA BERBERECHO 

2014 299.883,00 15.814,00 29.937,00 10.004,00 32.060,00  

2024 13.364,93 5.971,28 11.076,00 18.960,62 216,53  

 

Data CARNEIRO OSTRA OSTRA RIZADA ZAMBURIÑA VIEIRA NAVALLA 

2014 28.031,20 2.822,00  4.534,00 44.984,00  

2024 22.332,60 34.826,15 9.977,06 2.850,98 25.600,15 20.379,95 

 

A produción total do ano 2014 foi de 468.069,20kg contra os 165.556,25kg do 

2024, o que representa un 35,37%. A caída da produción é moito máis dramática se nos 

referimos aos produtos que historicamente foron máis importantes. Estamos a falar do 

caso da ameixa babosa, auténtico produto emblema da ría de Ferrol e que hoxe non 

chega ao 4,5% do que se recollía no ano 2014. 
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O esforzo das confrarías por introducir ou mellorar a produción de outros 

mariscos, como a ameixa xapónica, a ostra, a vieira ou a navalla, non conseguen 

compensar a caída da ameixa babosa, que representa mellor que ningunha outra cousa o 

declive produtivo da ría e nomeadamente o colapso do banco das Pías, que foi no seu 

tempo o máis produtivo de toda Galiza. 

A produción marisqueira da ría de Ferrol ven sendo obxecto de seguimento, 

preocupación e denuncia constante por parte do BNG, que ven demandando de forma 

insistente un cambio radical na actitude da Xunta de Galiza, instándoa a liderar con 

determinación un plan para a rexeneración da ría e a recuperación da produción, a 

comezar pola realización dun estudo integral que poida determinar as causas que 

provocan a situación actual e orientar debidamente as accións a tomar. 

Parece que nos últimos anos pasamos de procurar culpábeis cada vez que 

fracasaba unha campaña, en cada caso máis insólitos, e das promesas mesiánicas, por 

suposto tamén fracasadas, ao silencio e á normalización dunha tendencia que xa case 

non ten cualificativos. O que non muda é a falta de liderado e de responsabilidade por 

parte de quen ten as competencias exclusivas en materia de marisqueo: a Xunta de 

Galiza. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Por que a Xunta de Galiza non exerce as súas competencias en materia de 

produción de marisqueira? 

2. Por que a Xunta de Galiza ven boicoteando desde hai anos a elaboración dun 

estudo integral sobre a situación produtiva da ría de Ferrol que inclúa a situación dos 

fondos mariños? 
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3. Por que a Xunta de Galiza se obstina en sinalar causas ou culpábeis sen base 

científica da caída da produción marisqueira? 

4. Por que a Xunta de Galiza nunca realizou ou encargou un estudo sobre os 

fondos e os sedimentos da ría de Ferrol? 

5. Por que a Xunta de Galiza nunca avaliou o impacto da introdución de especies 

foráneas nas rías? Por que a Xunta de Galiza decide a realización de grandes achegas de 

áridos sen coñecer as dinámicas hídricas da ría? 

6. Por que a Xunta de Galiza nunca avaliou os efectos de decisións como a 

baixada da talla comercial da ameixa, ou da aprobación de plans que significaban de 

facto unha sobre explotación dos bancos? 

5. Como explica a Xunta de Galiza que a ría de Ferrol aínda manteña zonas C, e 

sexa a única de todo o estado español que ten zonas sen clasificar?? 

  

Santiago de Compostela, 5 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 05/02/2025 10:12:48 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, María Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira 

Castro, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

O pediatra que veu prestando asistencia nos centros de saúde de Rois e Dodro 

nas últimas 4 décadas está próximo á xubilación.  

De feito, este profesional, que tamén desenvolveu a súa actividade no PAC de 

Padrón realizando gardas, non está actualmente en activo e segundo as 

previsións, xa non se reincorporará a súa praza antes da súa marcha definitiva. 

Mentres isto sucede, as crianzas destes dous concellos están sendo derivadas 

ao centro de saúde de Padrón, onde a única pediatra sofre este incremento da 

presión asistencial, estando ademais na época onde máis se incrementan as 

afeccións respiratorias e polo tanto, as demandas de atención médica.  

As crianzas, ao igual que as persoas adultas, teñen dereito a unha asistencia 

sanitaria digna, de calidade e proximidade nos seus centros de saúde. Mais a 

política sanitaria levada a cabo polo Partido Popular desde a Xunta de Galicia 

ten un dos obxectivos na pediatría de Atención Primaria. 

Segundo os últimos datos publicados polo IGE o número de pediatras en 

Atención Primaria no 2023 era de 325, fronte ás 405 que había en 2004. Unha 

redución de 80 profesionais e que nos conduce á situación na que máis da 

metade dos concellos galegos contan con pediatría nos centros de saúde e 

máis de 11.000 crianzas non teñen ningunha pediatra asignada.  
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Polo anteriormente exposto, as deputadas que asinan formulan a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita: 

Que medidas se van a adoitar no 2025 para a cobertura inmediata da praza de 

pediatría nos centros de saúde de Dodro e Rois, garantindo que as crianzas 

destes concellos poidan ter a asistencia médica nunhas condicións, cando 

menos, non inferiores ás que viñan tendo? 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 5 de febreiro do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 05/02/2025 10:54:36 

 

Elena Espinosa Mangana na data 05/02/2025 10:54:45 

 

Silvia Longueira Castro na data 05/02/2025 10:54:54 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López, Carlos López Font e Paloma Castro Rey, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

No pasado mes de novembro levábamos á Comisión unha pregunta para 

escoitar da man do goberno que tiñan previsto facer ao respecto da construción 

da nova EDAR de Barreiros. 

 

O Goberno da Xunta leva dende o ano 2015 sen comprometerse co Concello 

de Barreiros para poder levar a cabo esta infraestrutura que afecta ao medio 

ambiente e tamén aos veciños e visitantes que alí habitan e visitan o concello. 

 

Estamos a ver como si se comprometen con fondos a outros concellos mentres 

no de Barreiros non hai un compromiso real, a pesar de ter realizado o 

proxecto construtivo no ano 2017. 

 

O responsable de augas de Galicia na súa intervención na pasada comisión do 

mes de novembro, a preguntas do PSdeG, supeditaba a colaboración da Xunta 

ás existencias de fondos de outras administracións. 

 

No pasado mes de decembro membros do Concello de Barreiros mantiñan 

unha xuntanza coa Secretaria de Estado de Medio Ambiente e a Directora 

Xeral da Auga, chegando ao compromiso de iniciar os traballos para a posta en 

marcha da construción da nova EDAR. 
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Por isto, as deputadas e deputado que asinan formulan a seguinte pregunta 

para a súa resposta por escrito: 

 

1. Ten previsto a Xunta cofinanciar a construción da EDAR de Barreiros, unha 

vez acadado o compromiso do Goberno central? 

 

 

Santiago de Compostela, a 5 de febreiro de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Lara Méndez López na data 05/02/2025 10:52:51 

 

Carlos López Font na data 05/02/2025 10:52:56 

 

Paloma Castro Rey na data 05/02/2025 10:53:59 

 

C
SV

: R
EX

PG
-fg

ld
nb

Xg
A-

5
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

66738

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-M
JH

tD
LE

76
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

mailto:gp-socialista@parlamentodegalicia.gal
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-fgldnbXgA-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a progresiva exclusión do 

galego no acceso aos medios públicos galegos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Conforme o mandato estatutario, a Lei de creación da Compañía de Radio-

Televisión de Galiza atribúelle aos medios de comunicación públicos a misión de 

servizo público consistente na promoción, difusión e impulso da lingua galega. 

Pola súa banda, a Lei de medios veu reforzar este compromiso decisivo coa 

normalización da principal manifestación identitaria do pobo galego que é lingua 

galega. E efectivamente, o uso normalizado do galego nos medios públicos foi 

fundamental para avanzar no prestixio da lingua e na autoestima do pobo. 

A TVG é a única canle que emite integramente en galego en Galiza en 

cumprimento da Lei de normalización lingüística, o que require unha boa competencia 

lingüística para os traballadores e traballadoras dos nosos medios públicos. 

Mais isto semella que non vai continuar sendo así. 

Por primeira vez, o Director xeral da CRTVG acaba de ditar unha resolución en 

que outorga un prazo de 5 días para que aspirantes a probas de acceso poidan escoller 

entre galego e castelán como idiomas para realizaren os exames. 
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Galiza 

 

 

2 

 

Após 40 anos da CRTVG como gran ferramenta normalizadora, o PP avanza no 

seu plan de substitución lingüística do galego polo castelán iniciado no articulado da 

nova lei de medios que actualmente se está a tramitar no Parlamento 

 

Por todo isto formulamos a seguinte pregunta para resposta escrita: 

Pretende a dirección xeral da CRTVG con esta resolución comezar a relegar o 

galego dos medios públicos en substitución do castelán que xa anticipa a nova lei de 

medios actualmente en tramitación parlamentaria? 

 

Santiago de Compostela, 5 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 05/02/2025 11:16:17 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López e Carmen Rodríguez Dacosta, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A faba de Lourenzá pertence a IXP que leva o mesmo nome, e abarca toda A 

Mariña Lucense englobando os concellos de Alfoz, Barreiros, Burela, Cervo, 

Foz, Lourenzá, Mondoñedo, Ourol, A Pontenova, Ribadeo, Trabada, O 

Valadouro, O Vicedo, Viveiro e Xove. 

 

A partir dos anos 60 incrementouse moito a produción da xudía en toda a 

comarca mariñá, alcanzando unha gran calidade que lle permitiu ter un 

recoñecemento en mercados e consumidores. 

 

A produción da faba de Lourenzá esta a pasar un dos seus peores momentos 

con grandes desafíos e ameazas, entre eles, o cambio climático. 

 

De feito a colleita deste ano estase a ver gravemente afectada polas condicións 

climáticas adversas e a aparición de enfermidades derivadas da climatoloxía. O 

que fixo que a produción sufrise unha merma do 80%. 

 

Hai entorno a 200 produtores de faba en toda a comarca que se están a ver 

afectados, con perdas cuantificadas e que en algún caso chegan aos 25.000€. 

O relevo xeracional esta a ser outro problema que afecta aos produtores de 

faba a inmensa maioría ten máis de 60 anos. 

 

Esta situación esta a afectar a moitas familias da comarca, para quen a 

produción da faba e unha fonte esencial de ingresos. E contribúe ao 

asentamento da poboación e a manter as terras a produción. 
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Moitos produtores están a valorar o deixar de producir polo escaso apoio da 

administración autonómica e polos altos costes de produción.  

 

Outras comunidades autónomas, como é o Principado de Asturias multiplican 

por cen as axudas por hectárea para a produción da faba. 

 

Por elo, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para a súa 

resposta escrita 

 

1. Vai crear a Xunta de Galicia unha liña de axudas excepcional para paliar 

as perdas producidas nesta colleita? 

 

2. Ten pensado o Goberno galego establecer unha liña de axudas anual de 

maior importe para estimular aos produtores existentes e incrementar o 

número actual? 

 

Santiago de Compostela, a 5 de febreiro de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Lara Méndez López na data 05/02/2025 11:16:02 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 05/02/2025 11:16:06 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Lara Méndez López e María Elena Espinosa 

Mangana, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

A nosa oportunidade é a nosa variedade: Galicia é a enerxía, pero tamén o 

naval e as súas industrias derivadas, é o I+D como a AESIA ou o PERTE dos 

Chips en Vigo, o PERTE do automóbil de Stellantis, PRTE do ciclo da Auga- 

concellos ourensáns- pero tamén é o PERTE agroalimentario da nosa industria 

láctea, ou o noso sector téxtil, o noso sector forestal -esencial en España e 

Europa. 

 

Sectores industriais que queremos que enraícen en Galicia, nos que as 

grandes empresas tractoras deberán contar tamén coas pemes, coas 

empresas auxiliares, que non se poden quedar atrás nun camiño de transición 

enerxética e industrial que debe ser xusto con todo o tecido produtivo. 

 

O desenvolvemento industrial en Galicia precisa do apoio financeiro do 

Goberno galego, e que precisa tamén de medidas lexislativas valentes que 

eviten a deslocalización da principal actividade empresarial fóra de Galicia, ou 

o peche de centros de traballo,  ou ben  evitar que as empresas cambien a súa 

sede social para tributar fóra da nosa Comunidade Autónoma e beneficiarse do 

“dumping fiscal” que están a practicar de maneira feroz Comunidades 

Autónomas amigas deste goberno, como é a de Madrid.  

 

Polo tanto, é  preciso que o Goberno galego adoite medidas normativas 

precisas, como por exemplo xa fixo  a Comunidade Autónoma  de Navarra e 

que tamén está a impulsar o Goberno de España coa nova Lei de Industria e 
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sectores estratéxicos. Medidas que van na liña da UE, con propostas xurídicas 

para que as empresas que reciben axudas públicas non deslocalicen as súas 

actividades económicas, para evitar a perda de postos de traballo e os 

problemas no tecido económico, produtivo e industrial. Medidas nas que se 

recolle como causa especifica o reintegro das axudas se as empresas 

deslocalizan, tendo a obriga de devolver as axudas percibidas durante o 

últimos oito anos.  

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Vai o Goberno galego a estudiar a viabilidade xurídica de solicitar o reintegro 

das subvencións percibidas ás empresas beneficiarias de axudas públicas 

financiadas con orzamentos galegos, no suposto de peche empresarial ou 

redución maioritaria da súa actividade en Galicia?  

 

 

Santiago de Compostela, a 5 de febreiro do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 05/02/2025 11:35:23 

 

Lara Méndez López na data 05/02/2025 11:35:31 

 

Elena Espinosa Mangana na data 05/02/2025 11:35:40 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey, Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira Castro, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante a Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Galicia atópase no nivel alto de alerta por gripe aviaria, debido o aumento 

inscrito nos últimos meses de focos desta enfermidade en Europa, tanto en 

aves domésticas como silvestres. 

 

Ante isto o  Ministerio de Agricultura, Pesca e Alimentación adoptou medidas 

consistentes en restricións en concellos que se atopan dentro das zonas de 

especial risco (ZER) e zonas de especial vixilancia (ZEV). 

 

Os concellos afectados en Galicia e as medidas a adoptar son as seguintes: 

 

- Nos sete concellos que pertencen á zona ZER (Cambados, O Grove, A Illa de 

Arousa, Meaño, Ribadumia, Sanxenxo e Vilanova de Arousa, todos eles na 

provincia de Pontevedra) prohíbese a cría de aves de curral ao aire libre; agás 

que non sexa posible, nese caso será necesaria a utilización de dispositivos 

como teas paxareiras que impidan a entrada das aves silvestres nas 

instalacións, nas que obrigatoriamente se alimentará e proporcionará auga ás 

aves domésticas. 

 

Prohíbese tamén dar auga procedente de depósitos aos que poidan ter acceso 

as aves silvestres e a suspensión de concentracións, como mercados ou 

exhibicións de calquera tipo de aves. 

 

- Nos concellos das zonas ZEV: Ortigueira, Cariño, Rianxo, Ribeira, Porto do 

Son, Dumbría, Mazaricos, Vimianzo, Zas, Ribadeo, Trabada, Vilar de Santos, 
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Sandiás, Porqueira, Xinzo de Limia, Rairíz de Veiga, A Guarda, O Rosal, 

Tomiño, Tui, Pontevedra, Soutomaior, Redondela, Moaña, Vilaboa, Marín, 

Vilagarcía de Arousa, Meis, e Poio. 

 

Prohíbese unicamente dar auga procedente de depósitos aos que poidan ter 

acceso as aves silvestres e a suspensión de concentracións, como mercados 

ou exhibicións de calquera tipo de aves. 

 

Os socialistas conscientes de que os movementos migratorios e as baixas 

temperaturas son factores que aumentan o nivel de risco, queremos saber que  

riscos epixemiolóxicos específicos existen en Galicia, e que medidas a maiores 

das impostas polo Goberno de España se están a facer para a prevención, así 

como os mecanismos de detección que se están a aplicar. 

 

Ante esta situación, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Ante o alto nivel de alerta existente en Galicia de gripe aviaria, que riscos 

epidemiolóxicos específicos existen, e que se medidas se están a tomar en 

prevención e  detección? 

 

2. Cantos casos de gripe aviaria se detectaron en Galicia durante 2024 e 2025? 

 

  

Santiago de Compostela, 5 de febrero de 2025 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey na data 05/02/2025 11:59:13 
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Elena Espinosa Mangana na data 05/02/2025 11:59:24 

 

Silvia Longueira Castro na data 05/02/2025 11:59:35 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, María Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira 

Castro, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

A saúde é un ben básico de toda a cidadanía e a súa protección é un dereito 

constitucional recoñecido no noso país, cuxos principios fundamentais son a 

universalidade, equidade, gratuidade, financiamento e provisión pública. 

 

O Hospital Virxe da Xunqueira hai 25 anos que iniciou a súa andadura, cando o 

Concello de Cee puxo a disposición da Consellería de Sanidade os terreos 

para a súa construción, pasando a ser Cee o punto de referencia da comarca 

en materia sanitaria. 

 

Nos últimos anos produciuse unha mingua importante nos servizos prestados 

no dito hospital, servizos que tiñan un funcionamento axeitado, que pese ás 

promesas dende a Consellería de Sanidade de dar solución aos problemas 

existentes, a realidade é que cada día son máis graves e hai novas 

necesidades. 

 

O actual conselleiro de Sanidade visitou o Hospital en Cee o 27 de xuño do 

2024 e anunciou que estaban traballando para implantar ese mesmo ano o 

hospital de día de oncoloxía para acercar os tratamentos aos doentes de 

cancro. Mais a realidade é que durante o ano pasado non se implantou o 

servizo prometido.  

O pasado 13 de xaneiro de 2025, o Consello de Goberno anunciou que a Xunta 

de Galicia habilitará este ano hospitais de día onco-hematolóxicos en Barbanza 

e en Cee, destinando 1,4 M€ ás obras das novas instalacións, prevéndose un 
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maior esforzo no Hospital Público da Barbanza, onde é preciso construír un 

novo espazo para albergar o servizo, e estimando que o hospital de día “Virxe 

da Xunqueira” asistirá a 365 doentes, que evitarán o desprazamentos a 

Santiago de Compostela e A Coruña, e posibilitando o acceso a tratamentos 

especializados para enfermidades oncolóxicas e hematolóxicas como 

quimioterapia e transfusións, sen necesidade de desprazamento nin de 

hospitalización prolongada.  

 

O anuncio do Consello da Xunta de Galicia parece que só é iso, un anuncio 

coma os enunciados ata o momento, pois ese día só tomaron en consideración 

un informe da Consellería de sanidade para a posta en marcha deses servizos 

durante este ano.  

 

No caso do Hospital comarcal da Costa da Morte, a día de hoxe, descoñécese 

o lugar para situar as instalacións do hospital de día oncolóxico, non se sabe si 

se ubicará dentro do propio hospital ou si se van facer novas instalacións fóra, 

sabendo que o espazo actual está saturado. Nada se sabe tampouco sobre 

que persoal vai atender ese servizo, si se desprazará persoal doutros servizos 

dentro da área sanitaria ou si crearán novas prazas no cadro de persoal do 

centro hospitalario comarcal.  

 

A día de hoxe, e despois de anos de espera, o anuncio do partido popular 

segue sendo fume, pois segue sen concretarse onde se instalará o servizo, que 

persoal se destinará ao mesmo e sobre todo, cales son as partidas 

orzamentarias da implantación deste servizo. 
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Polo anteriormente exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Cal é previsión temporal da Consellería de Sanidade para abrir aos 

doentes de cancro o servizo onco-hematolóxicos no hospital público 

comarcal da Costa da Morte tan demandado na comarca? 

2. Onde está previsto que se instale o servizo de oncoloxía anunciado?  

3. Van a modificar o cadro de persoal actual do hospital?  

4. Canto persoal vai estar adscrito a este servizo?  

5. Van a crear novas prazas ou van a desprazar a outro persoal da área 

sanitaria? 

6. Cales son as partidas orzamentarias habilitadas para este proxecto na 

lei de orzamentos 2025? 

 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 5 de febreiro do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 05/02/2025 12:20:02 

 

Elena Espinosa Mangana na data 05/02/2025 12:20:12 

 

Silvia Longueira Castro na data 05/02/2025 12:20:20 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a elaboración da relación 

de postos de traballo na administración de xustiza en Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Lei Orgánica 1/2025, de 2 de xaneiro, de medidas en materia de eficiencia do 

Servizo Público de Xustiza, publicada no BOE o pasado 3 de xaneiro, introduciu unha 

imporante reforma na organización xudicial, substituíndo os órganos xurisdicionais 

unipersoais (xulgados) por Tribunais de Instancia que con carácter xeral estenderán a 

súa xurisdición a un partido xudicial ou á provincia, ou en casos excepcionais a varios 

partidos xudiciais da mesma provincia ou mesmo de provincias distintas. 

A Administración de Xustiza de Galiza padece a singular anomalía de non 

contar coa preceptiva Relación de Postos de Traballo, instrumento esencial para a 

determinación da estrutura administrativa, no que se concreta a súa organización, se 

clasifican os postos de traballo e se precisa o seu contido para a selección e provisión 

dos mesmos, procurando organizar, racionalizar e ordenar o persoal para facilitar unha 

eficaz prestación dos servizos públicos. Xa que logo é un documento básico para unha 

xestión eficaz dos servizos públicos, ao tempo que dota da indispensable seguridade 

xurídica á función pública. Que a Administración de Xustiza de Galiza, a día de hoxe, 

non dispoña de Relación de Postos de Traballo aprobada é algo só explicable dende 

unha xestión  pouco eficaz e pouco respectuosa cos dereitos das traballadoras. 
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Na elaboración inmediata da relación de postos de traballo cumpre determinar 

os postos de traballo necesarios para o funcionamento da Administración de Xustiza de 

Galiza, tanto na previsión e dimensión de novos órganos, como tamén nas carencias que 

se veñen producindo dende hai anos, e que necesidades que son estruturais estean sendo 

cubertas con medidas temporais. Dende hai anos distintos postos de traballo en órganos 

e servizos da administración de xustiza están sendo desempeñados por persoal de 

reforzo o que evidencia que non se esta en presenza dunha necesidade puntual ou dun 

eventual incremento da carga de traballo, senón do que o TJUE poderían cualificar 

como dun abuso da temporalidade. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Considera a Xunta de Galiza que a Relación de Postos de Traballo é un 

instrumento necesario para a ordenación eficaz dos recursos públicos? 

A existencia de RPT outorga unha maior seguridade xurídica ao persoal ao 

servizo da administración pública, neste caso, da administración de Xustiza? 

En todo caso, cal é a razón que após 30 anos da transferencia da denominada 

“administración da administración de xustiza” Galiza aínda no conte cunha RPT 

aprobada? 

Que actuacións realizou a Xunta de Galiza para a elaboración deste necesario 

instrumento? 

Que órganos da administración de xustiza de Galiza, e auxiliares, contan con 

medidas de reforzo, e dende cando dispoñen destas medidas? 

Considera que existen medidas de reforzo que responden a necesidades 

estruturais e non meramente puntuais ou conxunturais? 
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Santiago de Compostela, 5 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 05/02/2025 12:38:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Olalla Rodil Fernández e Ariadna Fernández 

González, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, relativa ás medidas de apoio que debe impulsar o 

goberno galego en relación ás familias monoparentais, especialmente no ámbito 

económico á valoración do goberno galego. 

 

Exposición de motivos 

A concatenación de crises nos últimos anos (pandemia, crise de prezos, crise 

enerxética) e os seus efectos, acumulados aos derivados da crise financeira de 2009 

en diante, recaen con máis intensidade sobre as mulleres. Este é un feito constatado 

e contrastábel a través de distintos estudos e indicadores, tanto do punto de vista 

cuantitativo como cualitativo. 

Así, hai poucos meses, coñeciamos a Memoria Socioeconómica do Consello 

Económico e Social respecto do ano 2023, nos que se apunta á permanencia da 

fenda salarial e ao maior protagonismo feminino tanto dos grupos salariais máis 

baixos, como da temporalidade como a un mantemento da segregación ocupacional. 

Respecto da fenda salarial, por exemplo, constatouse nos últimos anos nos que 

mesmo nos períodos nos que se reduciu, esa redución debeuse ao empeoramento das 

condicións laborais masculinas e non a un avance das condicións do emprego das 

mulleres. Por outra banda, a crise de prezos tamén ten impactado de forma singular 

nos colectivos que tiñan unha maior vulnerabilidade. 
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Máis recentemente, o Informe do Estado da Pobreza en Galiza 2024 da Rede 

Galega de Loita contra a pobreza e a exclusión social advertía do agrandamento da 

fenda de xénero respecto ao ano anterior, pasando de 2,8 puntos a 3,9 e advirte 

tamén que esta feminización da pobreza debe ser seguramente superior debido aos 

nesgos estatísticos que aínda persisten. Neste mesmo sentido, cabe salientar respecto 

do indicador AROPE por tipo de fogar, aínda que só temos o dato a nivel estatal, un 

ano máis a situación das persoas residentes en fogares monoparentais (máis do 80% 

encabezados por mulleres) é do 52,7%, un dato máis elevado que o do ano 2022 

(49,2%). Esta cifra supón un incremento de 3,5 puntos respecto ao ano anterior e 

afecta ao incremento da pobreza infantil e tamén ao incremento da pobreza en 

fogares con menores. 

A importancia de abordar o risco de empobrecemento e a discriminación 

económica dos fogares monoparentais é enorme pola súa relevancia social, pola 

necesidade de protexer as e os menores e pola necesidade de avanzar na igualdade 

das mulleres, que os lideran moi maioritariamente. 

Máis aínda, hai que recordar que as mulleres son aínda máis maioritarias se 

temos en conta aquelas familias monoparentais que o son por elección propia. Neste 

sentido, este tipo de familias tense visto historicamente discriminada por se afastar 

do rol tradicional de familia e a visión que o patriarcado impuxo dela. Polo tanto, no 

camiño cara unha sociedade máis igual e superadora do patriarcado, é fundamental 

aproximar unha visión máis ampla das relacións sociais, superadora da familia como 

un construto homoxéneo, impulsando no marco legal e nas accións de goberno 

avances e medidas que recoñezan esta diversidade e que garantan a non 

discriminación. 
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Así, malia os avances dos últimos anos, nos que o impulso do asociacionismo 

e do feminismo presionou para que se corrixiran medidas e protocolos 

discriminatorios en ámbitos coma os do lecer ou o do ensino e algunha mellora no 

ámbito da conciliación, queda moito por facer. De forma específica, o ámbito fiscal 

e económico continúan a ser campos nos que a actuación lexislativa e institucional 

ten unha grande marxe de mellora, pois por exemplo, permanecen as 

discriminacións no ámbito fiscal. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que medidas económicas e financeiras vai impulsar o goberno galego para 

garantir a igualdade das familias monoparentais? 

Que estudos desenvolveu ou vai desenvolver o goberno galego para coñecer 

o alcance das discriminacións económicas das familias monoparentais e actuar sobre 

elas? 

Que valoración fai o goberno galego do empobrecemento das familias 

monoparentais, maioritariamente lideradas por mulleres, e o agravamento da 

desigualdade das mulleres? 

Ten avaliado o goberno galego a maior presión fiscal que sofren estas 

familias? 

Ten avaliado o goberno galego as consecuencias que sobre as mulleres e as 

súas crianzas ten o maior risco de vulnerabilidade económica deste tipo de familias e 

vínculos? 
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Valora impulsar axudas específicas para novos ámbitos? Cales e de que 

tipos? 

Valora impulsar unha bonificación fiscal que garanta a non discriminación 

das familias monoparentais cunha soa crianza? 

 

Santiago de Compostela, 5 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ariadna Fernández González 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 05/02/2025 18:28:45 

 

Ariadna Fernández González na data 05/02/2025 18:28:51 

 

Olalla Rodil Fernández na data 05/02/2025 18:29:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre a autorización de Augas de Galiza da concesión 

de captación de auga por Altri no río Ulla. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado sábado 1 de febreiro a Xunta filtrou a un medio de comunicación 

información confidencial referida á autorización por Augas de Galiza da solicitude de 

Greenfiber (Altri) de captación e vertido de augas no Ulla para factoría que proxecta en 

Palas de Rei. 

O BNG solicitou a documentación do expediente ao abeiro do previsto no artigo 

9 do Regulamento do Parlamento. Resulta difícil de explicar que un medio de 

comunicación difunda esta información sen que exista unha resolución do organismo 

competente nesta materia. E tamén resulta moi rechamante que a conselleira de medio 

ambiente en manifestacións pública dea detalles da autorización sen que sexa aínda 

oficial e pública. 

A filtración de informacións relativas a expedientes que a Xunta de Galiza está a 

tramitar, máxime se esta filtración obedece a intereses empresariais privados ou a 

intereses partidarios que nada teñen a ver co interese xeral, representa unha infracción 

moi grave das normas que rexen a tramitación dos procedementos administrativos e da 

conduta dos empregados e empregadas públicas e dos altos cargos. 

Con efecto, de acordo coa lexislación galega de emprego público [artigo 

185.1.e) da Lei 2/2015, do 29 de abril], constitúe falta moi grave “a publicación ou 
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utilización indebida da documentación ou información á que teñan ou tivesen acceso 

por razón do seu cargo ou función”. Nótese que segundo dispón o artigo 188 desa Lei 

de Emprego Público da Galiza, a comisión de infraccións moi graves pode ser 

sancionada coa separación do servizo do persoal funcionario ou o despedimento 

disciplinar do persoal laboral. 

Pola súa parte, a lexislación reguladora dos altos cargos da Administración 

galega – de aplicación aos membros do Consello da Xunta da Galiza, isto é, tanto ao 

presidente canto tamén aos conselleiros e conselleiras (artigo 37 da Lei 12/2016, do 18 

de xaneiro, de Transparencia e Bo Goberno) – tamén tipifica como infracción moi grave 

a conducta cometida por algún ou algunha dos altos cargos consistente tamén na 

“publicación ou utilización indebida da documentación ou información á que teñan ou 

tivesen acceso por razón do seu cargo ou función” (artigo 29 da Lei estatal 19/2013, do 

9 de decembro, de Transparencia, Acceso á Información e Bon Goberno, por remisión 

do artigo 55 da referida Lei galega 12/2016). Nótese que neste caso, por disposición 

expresa do artigo 30.4 da Lei estatal 19/2013 ao que se remite a Lei galega 12/2016, a 

sanción pola comisión desta conduta é a destitución do cargo que ocupe a persoa 

responsábel e a inhabilitación para ocupar postos de altos cargos ou asimilados por un 

período de entre 5 e 10 anos. 

A comisión de feitos tan graves debe dar lugar de forma inmediata á incoación 

de oficio, por parte da Xunta de Galiza, das actuacións que correspondan para esclarecer 

as circunstancias da filtración e depurar as responsabilidades correspondentes. O 

presidente da Xunta da Galiza ten a competencia para ordenar o inicio destas 

actuacións. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 
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Quen autorizou a filtración de información sobre o informe favorable de Augas 

de Galiza á concesión de augas a Altri no río Ulla?  

Considera o goberno galego normal que a conselleira de medio ambiente 

informe sobre aspectos concretos da autorización antes de que se coñeza oficialmente a 

resolución motivada de Augas de Galiza? 

Que medidas vai adoptar o goberno galego para depurar as responsabilidades 

que correspondan?  

Vai o goberno galego enviar ao Grupo Parlamentar do BNG o expediente 

completo coa documentación da concesión de augas para a factoría de Altri no río Ulla? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 06/02/2025 09:44:11 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa á necesidade de avaliar o 

impacto ambiental, económico e social que supoñería para o río Ulla e a ría de Arousa a 

reapertura da mina de Touro. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A ría de Arousa e o río Ulla forman unha unidade eco-xeográfica, na que o que 

acontece no río augas arriba, ten as súas consecuencias augas abaixo na ría. 

Desde o punto de vista dos sectores produtivos, esta relación é importantísima. 

O Ulla achega auga doce fría e rica en nutrientes que favorece a produción de bivalvos e 

a riqueza dos Lombos do Ulla. A realidade catastrófica deste banco marisqueiro desde 

hai anos amosa que o río xa leva moito tempo en mal estado sen que as administracións 

actúen. 

Na actualidade a ría vive unha situación de grave crise produtiva  e de 

incertidume, derivada da conxunción de varios factores. 

Por unha banda o debilitamento do afloramento e da renovación das augas da ría 

como consecuencia da menor intensidade do nordés, provoca a vulnerabilidade dos 

bivalvos e a súa maior sensibilidade á contaminación e ás baixadas de salinidade, tamén 

acrecentadas polo descontrol nos desencoros. 

Por outra, tamén incide de xeito determinante o desleixo da Xunta de Galiza no 

exercicio das súas competencias, entre elas o saneamento integral da ría e do río Ulla, a 
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rexeneración dos bancos marisqueiros, obrigar a  cumprir os parámetros legais de 

contaminación e que estes sexan máis esixentes, promover o cambio na normativa dos 

desencoros e cubrir a desprotección das mariscadoras e mariscadores. 

O sector primario do mar na ría de Arousa é estratéxico na economía local, polo 

emprego directo que xera: Mariscadoras a pé, bateeiros, mariñeiros, mariscadores a 

flote, etc.,  constitúen un amplísimo colectivo de preto de 20.000 persoas que teñen o 

seu medio de vida no mar. Un sector que xera ademais empregos estábeis, tamén en 

épocas de crise, en comparación con outras actividades, tal e como se veu nos  anos da 

crise financeira e  da COVID, por exemplo. 

O peso do sector da pesca na economía dos dez concellos da ría amosa, segundo 

o Análise do sector da pesca (IGE, 2023), que del depende, de media, o 18% do seu 

PIB, acadando unha importancia fulcral en concellos como Ribeira (32,17%), A Pobra 

do Caramiñal (24,17%), A Illa de Arousa (22,68%), Boiro (22%), ou O Grove (20,73%).

 Á importancia económica derivada do sector primario do mar arousán únese o 

valor social que adquire nos municipios costeiros, onde expande beneficios 

socioeconómicos entre amplas capas da poboación do entorno local que incentivan a 

implantación de actividades e pequenos negocios e asenta poboación. 

Así mesmo, este conxunto de actividades do mar ten un importante valor desde 

o punto de vista etnográfico e gastronómico, é sostíbel en termos ambientais e produce 

peixes e mariscos de calidade que atrae cada vez a máis turistas, que tamén sustentan un 

volume crecente de pequenos e grandes negocios nas localidades.  

Mais todo isto pode verse en risco se se  compromete a calidade das augas do río 

Ulla,  o máis determinante para a produtividade marisqueira por ser o máis caudaloso 

dos que alimentan a ría de Arousa. 
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A recente declaración por parte do Consello da Xunta de Galiza como Proxecto 

Industrial Estratéxico da mina de cobre San Rafael en Touro e o coñecemento do 

proxecto, por parte da cidadanía en xeral e do sector do mar e dos concellos ribeireños 

en particular, está a xerar unha fonda preocupación e moita incertidume pola afectación 

que tería sobre o modelo socioeconómico maioritario na ría de Arousa e polo risco real 

para o futuro de miles de familias. Preocupación que quedou plasmada nas máis de dez 

mil alegacións  que veñen de ser presentadas contra a súa reapertura e a un proxecto que 

é practicamente análogo ao presentado no 2017, que xa supuxo unha forte oposición 

social e que tivera unha declaración de impacto ambiental negativa por parte da Xunta 

de Galiza.  

Neste contexto chama poderosamente a atención que a Consellaría de Mar non 

se teña pronunciado en todo este proceso a respecto das consecuencias que podería traer 

á ría de Arousa a reapertura da mina de Touro para o medio ambiente mariño, para a 

produción de peixe e marisco, para unha das máis importantes fontes de ingresos e de 

postos de traballo da zona e, en definitiva, para o conxunto da actividade 

socioeconómica das comarcas afectadas. 

A Consellaría de Mar, con competencias exclusivas en marisqueo, debera ser a 

principal garante desa riqueza e ter analizado os posíbeis riscos e amenazas que a 

contaminación derivada da instalación mineira supoñería na cantidade e na calidade da 

produción pesqueira e marisqueira da ría de Arousa. Mais non só, tal e como adoita 

esixir noutros moitos casos, debería ter avaliado o impacto ambiental, económico e 

social que se podería provocar cos vertidos e coa actividade mineira sobre o río Ulla e a 

ría. 

E esa análise tería que ser, finalmente, parte ineludíbel a considerar antes de 

autorizar calquera actividade desas características. 
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A falta de valoración por parte da Consellaría de Mar resulta incomprensíbel, en 

particular para o sector do mar e para todas aquelas persoas que vén con inquietude o 

proceder do Goberno galego nun asunto que debera respectar escrupulosamente a 

legalidade vixente e que debera priorizar a actividade preexistente na ría de Arousa por 

enriba de calquera outra, así como o “principio de precaución” para protexer as 

actividades de pesca, marisqueo e cultivo de mexillón que se realizan nesta ría. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Que valoración fai o Goberno galego, nomeadamente a Consellaría de Mar, do 

proxecto presentado pola empresa Cobre San Rafael para a reapertura da mina de 

Touro? 

 . Considera que as graves afeccións ambientais que se desprenden da súa análise 

son compatíbeis coa salubridade e o mantemento da calidade das augas no río Ulla e na 

ría de Arousa? 

 . Considera que son compatíbeis co mantemento, mellora e potenciamento da 

actividade produtiva da ría de Arousa? 

 . Á vista das competencias exclusivas da Consellaría de Mar en materia de 

marisqueo e de pesca en augas interiores, vai avaliar o impacto ambiental, económico e 

social que suporía a reapertura da mina de Touro para o río Ulla e a ría de Arousa? De 

non ser así, por que razón? 

 . Ten previsto levar levar a cabo algún tipo de medida estrutural para mellorar a 

calidade das augas e para a rexeneración e reactivación produtiva da ría de Arousa? De 

ser así, cais concretamente e en que prazo temporal? 

  

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 
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Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 06/02/2025 10:09:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre os acordos entre a Xunta (Impulsa) e Altri. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

En outubro de 2021 Altri deu a coñecer un memorando de entendemento coa 

Sociedade Impulsa, participada maioritariamente pola Xunta, para a construción en 

exclusiva dunha unidade industrial con capacidade para producir anualmente 200.000 

toneladas de pasta soluble e fibras sustentables. 

Segundo a empresa, “Altri foi a escolha da Impulsa para liderar este consorcio 

sendo resultado de um concurso internacional baseado em criterios técnicos, 

operacionais e estratégicos”. 

Na información trasladada pola empresa nos seus documentos internos dise que 

“A celebraçao do acordo definitivo depende da verificaçao de um conjunto de condiçoes 

precedentes que, a verificarem-se satisfatoriamente- o que se estima venha a ocorrer no 

decurso do segundo semestre de 2022 -criarao as bases para a sua formalizaçao”. 

Estes acordos nunca se fixeron públicos, no que constitúe un exemplo da 

opacidade e falta de transparencia que caracteriza o xeito de actuar do goberno do PP. 

Máis alá da “confidencialidade” que alega a Xunta para non dar información sobre estes 

acordos, resulta do máximo interese coñecer os extremos dos mesmos pola repercusión 

que poida ter no esclarecemento de posteriores actuacións da administración 

autonómica. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

En que consistiu o concurso internacional da Sociedade Impulsa “baseado en 

criterios técnicos, operacionais e estratéxicos” polo que foi seleccionado o proxecto 

industrial de Altri? 

Cantas empresas participaron neste concurso? 

Que persoas conformaron o xurado ou comité de selección? 

Tiña constancia a Xunta da capacidade tecnolóxica de Altri para producir fibras 

téxtiles a partir de pasta de celulosa? 

Cantos acordos asinou Impulsa con Altri e en que termos? 

Que compromisos adquiriu a Sociedade Impulsa con Altri e que incidencia 

tiveron os acordos entre ambas partes na posterior tramitación do proxecto da 

megacelulosa?? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 06/02/2025 11:08:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez e Luis Bará Torres, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a 

mala xestión do IGVS na tramitación e xestión de fianzas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Lei de arrendamentos urbanos, Lei 29/1994, do 11 de novembro, estableceu 

no seu artigo 36º a obrigatoriedade da prestación de fianza nos alugueres de vivenda e 

nos alugueres para uso distinto do de vivenda. Así mesmo, a Lei 18/2008, do 29 de 

decembro, de vivenda de Galiza, regula, pola súa parte, na sección segunda do capítulo 

III do seu título IV o depósito das fianzas dos arrendamentos de vivendas e de 

subministracións a estas, e establece a obriga de realizar o depósito no Instituto Galego 

da Vivenda e Solo. 

Ademais o DECRETO 42/2011, do 3 de marzo, polo que se establece o 

procedemento para o depósito das fianzas dos arrendamentos relativos a predios 

urbanos no ámbito da Comunidade Autónoma de Galiza, regula esta obriga de depósito 

de fianzas e a actividade inspectora.  

A pesar de existir un deber de depósito das fianzas dos propietarios, o IGVS 

pola súa mala xestión vén dificultando o seu cumprimento. Xa denunciamos noutras 

ocasións o trastorno que supuxo que, coa escusa da pandemia, se eliminase a atención 

presencial directa do IGVS.  
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Agora novamente temos que denunciar un novo problema na tramitación das 

fianzas, xa que se están producindo demoras inxustificadas na súa tramitación. Temos 

constancia que no IGVS de Lugo non se están tramitando as solicitudes de depósito, 

cancelacións e outras dende o mes de setembro. Os centos de rexistros que se 

produciron nos últimos 4 meses por unha vía distinta á telemática, levan meses de 

parálise e retrasos. Estamos a referirnos a todas aquelas solicitudes presentadas por 

rexistro electrónico ou rexistros presenciais.  

Estes retrasos supoñen un problema tanto para arrendadores como para os 

arrendatarios, porque os arrendadores precisan do xustificante dese depósito para 

diversos trámites e subvencións. Por outra banda danse casos de arrendatarios que 

finalizaron o contrato de aluguer e que non poden recuperar os depósitos.  

Esta situación demostra o desleixo e a mala xestión do IGVS. Dende o Bloque 

Nacionalista Galego esiximos que se tomen medidas para rematar con esta situación e 

para converter o IGVS nun instrumento máis eficiente e útil para os cidadáns.  

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Por que se están producindo demoras de meses por parte do IGVS na 

tramitación de fianzas? 

- Cantas reclamacións recibiu o IGVS no último ano en relación cos depósitos 

de fianzas? 

- Que vai facer a Xunta de Galiza para corrixir a situación actual de colapso no 

IGVS de Lugo? 

- Vai a Xunta a reforzar o persoal do IGVS na distintas áreas territoriais? 
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Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 06/02/2025 11:14:23 

 

Luis Bará Torres na data 06/02/2025 11:14:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Ariadna Fernández González e Olalla Rodil Fernández, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa 

á xestión pública da residencia de maiores e do centro de día de Dozón. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 O concello de Dozón, situado na comarca do Deza- Tabeirós Terra de Montes, 

conta cunha poboación de 985 habitantes segundo os últimos datos do 2024 aportados 

polo INE, tratándose dun municipio en grave crise demográfica, que ten a metade da 

poboación que hai 20 anos, cando superaba os 2000 veciños e veciñas. O 

envellecemento poboacional é evidente, coma na maioría dos concellos en reto 

demográfico, tendo un 39,8% dos habitantes máis de 65 anos de idade, de xeito que a 

prestación de servizos destinados a esta franxa de idade son chave para as familias que 

residen nestas áreas de descenso poboacional. 

 A través do anuncio do Consello da Xunta de Galiza deuse a coñecer na data do 

24 de xuño do pasado ano a sinatura dos convenios de colaboración entre o Consorcio 

Galego de Igualdade e Benestar e 20 concellos galegos co obxectivo de financiar a 

construción, reforma ou ampliación de centros de día ou residencias de maiores de 

titularidade municipal, no marco do Plan de recuperación, transformación e resiliencia 

financiado pola Unión Europea a través dos fondos NextGeneration nos exercicios do 

2024 e 2025. Dentro dos concellos beneficiados polo Plan, atópase o de Dozón, ao que 

chegará unha contía de 1.500.000 euros repartidos en dúas anualidades ao 50% cada 

unha. 

 A través da visita da Conselleira de Política Social esta pasada semana á parcela 

de 5041 m2 onde se situarán as instalacións de algo máis de 2200 m2 construídos 
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confirmouse que se ofertarán 58 prazas de residencia e 20 máis de centro de día. Co 

expediente do proxecto aprobado en novembro do 2024 en pleno da corporación 

municipal o goberno do concello ven de licitar recentemente en 4 millóns de euros a 

obra e a xestión do complexo xeriátrico, nun contrato que estima un valor de 54 millóns 

de euros durante as catro décadas de vixencia deste, de xeito que a residencia de Dozón 

será xestionada por unha empresa de carácter privado, ao igual que o centro de día que 

se localizará nas mesmas instalacións. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Cal é a razón pola que a Xunta de Galiza non asume a xestión pública e 

directa da residencia de maiores e o centro de día de Dozón evitando a concesión de 40 

anos a unha empresa privada? 

2. Garante a Xunta de Galiza a través deste tipo de concesións unha rede pública 

de coidados forte e un dereito a unha vellez digna dos veciños/as de Dozón e arredores? 

3. Considera a Xunta de Galiza que os Fondos NextGeneration favorecen a 

opción privada no caso da residencia e centro de día proxectados en Dozón, caso no que 

ascenden a 1.500.000 millóns de euros? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Ariadna Fernández González 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG  
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Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 06/02/2025 11:32:45 

 

Ariadna Fernández González na data 06/02/2025 11:32:48 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre as transferencias realizadas 

pola Xunta de Galiza ao Consello da Avogacía Galega para atender os gastos de 

funcionamento e infraestrutura dos servizos de asistencia letrada ao detido e defensa 

gratuítas do ano 2024. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O art. 45 do Decreto 269/2008, do 6 de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de asistencia xurídica gratuíta de Galiza, na redacción consecuencia da 

modificación introducida polo Decreto 134/2017, do 7 de decembro, (Dog núm.17 de 

24 de xaneiro de 2018) establece que: 

1. A consellería competente en materia de xustiza determinará 

nualmente as cantidades que deban percibir os consellos xerais e colexios 

profesionais de avogados e procuradores polo funcionamento operativo 

dos servizos de asistencia xurídica gratuíta e mais das unidades 

encargadas do asesoramento e orientación previos ao proceso aos 

cidadáns e da cualificación provisional das pretensións solicitadas. 

2. O devandito sistema axustarase ás seguintes regras: 

a) As devanditas cantidades determinaranse para cada colexio 

cun sistema de módulos compensatorios por expediente tramitado. 
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b) Entrementres non se determine o sistema de módulos 

compensatorios, os colexios percibirán a contía que resulte de aplicar 

o 8 por cento ao custo económico xerado en cada período de 

liquidación polas actuacións profesionais mencionadas no 

artigo anterior. 

A día de hoxe non consta que a Xunta de Galiza aprobase un sistema de 

módulos compensatorios en función do expediente tramitado, polo que as cantidades 

que recibe cada Colexio polos servizos que prestan son a tanto alzado, en función dos 

importes certificados en cada período de liquidación. En numerosas ocasións este grupo 

parlamentar do BNG, recollendo as demandas de distintos Colexios Profesionais da 

Avogacía, puxo de manifesto a necesidade de que a Xunta de Galiza cumprise co 

establecido no Regulamento de Xustiza Gratuíta e, de acordo cos Colexios Profesionais, 

estableces un sistema de módulos para determinar as compensacións que percibirían 

estes por polo funcionamento operativo dos servizos de asistencia xurídica gratuíta. 

Igualmente en múltiples ocasións este grupo parlamentar puxo de manifesto que o 

sistema actualmente vixente (8% sobre os importes certificados no exercicio anterior) 

non era abondo para cubrir os custes de infraestrutura dos Colexios, o que estaba a 

provocar graves problemas de sostibilidade e que, en todo caso, estaba a derivar a todas 

as colexiadas os custes do funcionamento do servizo de asistencia xurídica gratuíta. 

En tardía execución do regulamento de asistencia xurídica gratuíta o 4 de 

decembro de 2023 o Conselleiro de Presidencia, Xustiza e Deportes dita unha Orde 

(publicada no DOG de 14 de decembro) na que acorda transferir ao Consello da 

Avogacía Galega a cantidade de 876.368,27 €;  a fin de para atender os gastos derivados 

do funcionamento operativo dos servizos colexiais de asistencia xurídica gratuíta. Suma 

resultante de aplicar o 8 % ao importe total certificado polos colexios de avogados da 

Comunidade Autónoma de Galiza durante o ano 2022;. 
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Hai uns días e con aínda maior demora que en exercicios precedentes, o 

Conselleiro de Presidencia, Xustiza e Deportes emitiu a Orde de 30 de xaneiro - 

publicada no día seguinte no DOG- na que se acorda fixar en 112.998,83€ a cantidade 

destinada para atender os gastos derivados do funcionamento operativo dos servizos 

colexiais de asistencia xurídica gratuíta. Cantidade que representa o 0,98 % do importe 

total certificado durante o ano 2023 polos colexios de avogados de Galiza en concepto 

de asistencia letrada e defensa gratuítas.  

A Xunta de Galiza xa non é que pague a exercicio vencido, condicionando a 

capacidade orzamentaria e de xestión dos colexios profesionais, senón que o fai pasado 

o exercicio que se compensa.  

A Xunta de Galiza, que segue sen mudar o sistema de compensación dos custes 

operativos de servizo de asistencia xurídica gratuíta, incumpre totalmente o regulamento 

de xustiza gratuíta e fixa no 0,98%,  en lugar do preceptivo 8%, a cantidade destinada a 

compensar os gastos dos Colexios da Avogacía para o funcionamento do servizo de 

xustiza gratuíta.  

Se como lle consta á Xunta a compensación do 8% era claramente insuficiente 

para cubrir os custes reais dos Colexios, o 0,98% e unha manifestación expresa do 

escaso interese polo funcionamento dos Colexios profesionais e o que, sen dúbida é 

peor, polo funcionamento do servizo de asistencia xurídica gratuíta. Servizo a cuxa 

prestación ven obrigada a Xunta de Galiza por normas internacionais, e que é un piar 

esencial dun Estado social e democrático de Dereito, ao constituír un instrumento 

necesario para que todas as persoas podan defender os seus dereitos e liberdades en 

condicións de igualdade. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 
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Cando fixo efectiva a Xunta de Galiza a transferencia ao Consellos da Avogacía 

e Procuradoría de Galiza das compensacións polos gastos derivados do funcionamento 

dos servizos colexiais de asistencia xurídica gratuíta?  

Cal é razón de que en nos exercicios pasados a transferencia non se realizase ate 

o último trimestre do ano? 

Cal é a razón de que a Xunta de Galiza non cumprise o disposto no Regulamento 

de Asistencia Xurídica Gratuíta e a cantidade represente o 0,98% do importe total 

certificado e non o 8% que establece o Regulamento? 

Cal foi o importe total certificado no exercicio 2023? 

Realizou algunha actuación encamiñada a establecer un sistema de módulos 

compensatorios por expediente? 

Entende a Xunta de Galiza que as cantidades que se transfiren por este concepto 

cobren os gastos  derivados do funcionamento operativo dos servizos colexiais de 

asistencia xurídica gratuíta? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 06/02/2025 11:33:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Ariadna Fernández González, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre puntos de atención á 

infancia na comarca do Deza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O evidente declive poboacional galego trasládase tamén á comarca do Deza-

Tabeirós- Terra de Montes, onde os datos do IGE nos avalan para confirmar que a crise 

demográfica está deixando aos concellos de menor número de habitantes baleiros, con 

medias de habitantes en Rodeiro de 20hab/km² e en Agolada de 18hab/km², por 

exemplo.  

Ao abeiro do recente informe do Consello de Contas, onde se evidencia a falla 

de medidas concretas e políticas que combatan a despoboación a través da definición 

dos parámetros do que significa o propio “reto demográfico”, podemos constatar que os 

concellos de pequeno tamaño e carácter mais rural chegaron a un escaso 14% dos 

fondos destinados a combater de xeito integrado as diferencias territoriais existentes no 

país. Desta maneira, os concellos coma os citados anteriormente carecen de ferramentas 

para a fixación de poboación, que non goza dos mesmos servizos dependendo do seu 

lugar de residencia.  

Un dos servizos chave e que se ve moi resentido nas zonas máis despoboadas 

nesta comarca do interior é o da conciliación, onde as prazas públicas de escola infantil 

son insuficientes para acoller a demanda existente por parte das familias, coma queda 

demostrado en cada prazo de matriculación que se abre, tanto nas cabeceiras de comarca 
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coma no resto dos concellos, onde as listas de agarda son sempre numerosas se 

comparamos as crianzas que precisan do servizo. 

Para paliar este tipo de políticas que deixan atrás aos concellos máis pequenos, 

algúns deles, coma poden ser Rodeiro e Agolada, ofertan un servizo de escolarización 

de 0-3, a través dos Puntos de Atención á Infancia, cuxo investimento económico para 

levar a cabo a gratuidade que a Consellería de Política Social anuncia, recae, en moita 

medida, sobre os propios concellos onde se sitúan os PAI. Para os concellos de menos 

de 5.000 habitantes, cun crecemento vexetativo menor ao 10% e cunha taxa de 

variación da poboación entre 2016 e 2021 do 0% e unha densidade do 20% ou inferior, 

que son os máis necesitados de medidas urxentes contra a crise demográfica, este 

investimento de diñeiro para o pago da escolarización gratuíta das súas crianzas, é unha 

cantidade difícil de asumir e que non debera corresponderlles a eles, se non á Xunta de 

Galiza, dentro da estratexia da prestación de servizos nos concellos máis pequenos e 

rurais. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Que porcentaxe do gasto total que supón o PAI de Rodeiro e Agolada sufraga a 

Consellería de Política Social? 

. Considera a Xunta de Galiza que se trata de maneira parella aos concellos de 

menos de 5000 habitantes que se fan cargo da maior parte dos gastos dos seus PAI e aos 

concellos de maior número de habitantes que contan cunha escola infantil de 

titularidade pública? 

. Considera a Consellería de Política Social que está a aportar o orzamento 

necesario para garantir a gratuidade da escolarización infantil en Rodeiro e Agolada sen 

minguar as posibilidades económicas dos concellos en cuestión, xa limitadas? 
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. Canto supón o gasto de escolarización gratuíta 0-3 no caso de Rodeiro e 

Agolada para os concellos que prestan o servizo a través dos PAI? 

. Que aporte por crianza lle corresponde dende a Consellería de Política Social 

aos concellos de Rodeiro e Agolada nos seus PAI? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Ariadna Fernández González 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ariadna Fernández González na data 06/02/2025 12:53:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Suárez Fernández, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a situación do hospital 

comarcal de Monforte de Lemos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A área sanitaria de Monforte de Lemos dá servizo a un total de 11 concellos do 

sur de Lugo, que teñen o Hospital Comarcal de Monforte de Lemos como referencia. 11 

concellos que adoecen de múltiples problemas como o envellecemento da poboación, a 

falta de servizos ou o despoboamento xeral do territorio. Isto non acontece por 

casualidade senón que é consecuencia de anos de políticas do actual goberno galego e 

un dos motivos polos que o sur de Lugo adoece de falta de poboación é a pésima 

situación do Hospital Comarcal. 

Segundo denuncian desde o cadro de persoal do Hospital, nos últimos tempos 

constatáronse eivas en múltiples servizos. Eis algunhas: faltan profesionais en dixestivo, 

psiquiatría, rehabilitación, pediatría, radioloxía, en laboratorio e tamén nas quendas de 

noite.; no que ten a ver co HADO, o de Monforte é o único hospital galego que non 

conta cunha praza de médico de HADO como tal; tamén faltan celadores e Técnicos en 

Coidados Auxiliares de Enfermaría (TCAE) e nos últimos tempos os profesionais 

alertaron de que o mamógrafo do hospital leva estragado desde decembro. 

Así, derívanse pacientes diariamente ao Hospital de Lugo afondando así na falta 

de servizos brutal que sofren Monforte e os concellos pertencentes á área sanitaria 

homónima. Sendo esta a situación, non é de estrañar que pacientes e profesionais 
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sanitarios xa se manifesten ás portas do hospital para lle reclamar á Xunta medidas 

urxentes para paliar a situación da sanidade no sur de Lugo. 

Fortalecer a sanidade pública é hoxe en día máis urxente que nunca, por iso 

consideramos desde o grupo parlamentar do BNG que a Xunta do PP debe parar canto 

antes a súa estratexia de derivación de medios á sanidade privada polos custes evidentes 

que isto está a ter no sistema sanitario de todas e todos, o público. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Que valoración fai a Xunta de Galiza da alarmante falta de profesionais no 

Hospital Comarcal de Monforte de Lemos? 

- Como analiza o goberno galego a situación da sanidade pública na área 

sanitaria de Monforte de Lemos? 

- Que pensa a Xunta da derivación diaria de pacientes ao hospital de Lugo desde 

o hospital de Monforte? 

- Por que non fixo nada o goberno galego sobre o mamógrafo que leva estragado 

desde o pasado mes de decembro no hospital de Monforte? 

 

Santiago de Compostela, 29 de xaneiro de 2025 

 

Asdo.: Iago Suárez Fernández 

Deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Suárez Fernández na data 06/02/2025 13:35:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre 

respostas escritas que non son tal. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 3 de febreiro o Grupo Parlamentar do BNG recibiu comunicación da 

Dirección Xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias a xeito de presunta 

resposta escrita a preguntas formuladas sobre os seguintes temas: 

-“o contido e o estado de elaboración da nova proposta de ampliación da Rede 

Natura 2000 para a redacción do Marco de acción prioritaria 2021-2027”; 

-“a xestión e a ampliación da Rede Natura 2000 en Galicia e as previsións que 

ten a Xunta de Galicia no que concirne a estes espazos de protección”; 

-“a retirada da proposta de ampliación da Rede Natura 2000 iniciada en 2011, 

referida no Marco de acción prioritaria 2021-2027 entregado á Comisión Europea, e o 

contido e o estado de elaboración da nova proposta”; 

-“as principais ameazas aos valores naturais dos espazos da Rede Natura 

detectadas nos estudos encargados pola Xunta de Galicia, así como sobre as medidas 

que adoptou e o investimento que destinou para mellorar o seu estado de conservación.” 

A resposta enviada polo goberno galego a estes catro asuntos é xenérica, co 

mesmo texto para as catro e di así: “Esta mesma cuestión foi contestada na sesión do 

Pleno celebrada o pasado 29 de xaneiro de 2025 pola conselleira de Medio Ambiente e 

Cambio Climático, Ángeles Vázquez Mejuto, en resposta á interpelación 2130”. 

C
SV

: R
EX

PG
-g

ve
Fu

Kv
sH

-8
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

66785

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-M
JH

tD
LE

76
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-gveFuKvsH-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Non é necesario lembrar que a intervención da conselleira non deu resposta a 

ningún destes temas concretos.  

A xuízo do BNG estas respostas teñen como obxectivo levar a cabo un truco 

contable (cos conseguintes efectos estatísticos ), para simular unha resposta que non é 

tal xa que non di absolutamente nada relacionado coa pregunta concreta formulada. Este 

xeito de proceder constitúe ademais unha auténtica burla e un desprezo ao labor de 

representación e aos dereitos das deputadas e deputados, práctica cada vez máis habitual 

por parte do goberno galego. 

Cómpre ademais ter en conta que sobre algún destes temas foi solicitada 

documentación ao abeiro do artigo 9, sen que a petición fose atendida. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Ten revisto a Xunta responder de maneira concreta e respectuosa as preguntas 

formuladas para resposta escrita, particularmente as relacionadas co estado de 

conservación da Rede Natura 2000 e as previsións de ampliación da mesma? 

Vai deixar o goberno galego de usar artimañas diversas para simular respostas 

que non son tal? 

Vai o goberno galego cumprir co previsto no Regulamento do Parlamento no 

que atinxe á documentación solicitada ao abeiro do artigo 9. 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 
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Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 06/02/2025 13:54:03 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 06/02/2025 13:54:06 
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Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carlos López Font e Paloma Castro Rey, deputado e deputada pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 

Recentemente finalizado o 2024 e tras case un ano de XII lexislatura vimos de 

coñecer a execución orzamentaria en materia de vivenda correspondente ao 

terceiro trimestre do pasado ano, concretamente a correspondente ao 

programa 451A de “Fomento da rehabilitación e da calidade da vivenda “.  

 

Hoxe en día, a vivenda, sexa para alugar ou sexa para mercar, é un ben moi 

demandado por todos os galegos e galegas que a precisan para poder 

asentarse naqueles lugares onde desenvolven o seu día a día, existindo unha 

problemática respecto da pouca oferta existente asumible e digna.  

 

Na información facilitada do terceiro trimestre do citado ano polo Goberno 

galego vemos que se vén de executar tan só un 24% do total do orzamento 

deste programa previsto para 2024. Non podemos esquecer que deste 

programa a gran maioría  dos fondos veñen de axudas estatais procedentes 

dos fondos europeos. 

 

A maiores, a Xunta de Galicia ven de reducir un 26,51% o orzamento do 

mencionado programa. Algo inaceptable, se temos en conta que o problema 

coa vivenda non só non se mantén estable ou mellora, senón que empeora día 

a día, sendo a vivenda  un dereito recoñecido no artigo 47 da Constitución 
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Ante esta situación, o deputado e a deputada que asinan as seguintes 

preguntas:  

 

1. Considera a Xunta de Galicia apropiada a porcentaxe executada do 

programa 451A tendo en conta a situación actual? 

 

2. Que medidas ten previsto aprobar a Xunta de Galicia para corrixir esta 

baixa execución no citado programa 451A? 

 

3. Ten pensado presentar o goberno galego un informe no parlamento 

galego no que se aborde esta escasa execución orzamentaria do 

programa 451A? En caso afirmativo, en que prazo? 

 

4. A que se debe a rebaixa orzamentaria do 26,51% no programa 451A 

respecto do ano anterior? 

 

 

Santiago de Compostela, a 6 de Febreiro de 2025 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carlos López Font na data 06/02/2025 15:11:20 

 

Paloma Castro Rey na data 06/02/2025 15:11:33 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carlos López Font e Paloma Castro Rey, deputado e deputada pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 

Recentemente finalizado o 2024 e tras case un ano de XII lexislatura vimos de 

coñecer a execución orzamentaria en materia de vivenda correspondente ao 

terceiro trimestre do pasado ano, concretamente a correspondente ao 

programa 451B de “acceso á vivenda“.  

 

Hoxe en día, a vivenda, sexa para alugar ou sexa para mercar, é un ben moi 

demandado por todos os galegos e galegas que a precisan para poder 

asentarse naqueles lugares onde desenvolven o seu día a día, existindo unha 

problemática respecto da pouca oferta existente asumible e digna.  

 

Na información facilitada do terceiro trimestre do citado ano polo Goberno 

galego vemos que se vén de executar tan só un 10,3% do total do orzamento 

deste programa previsto para 2024. Non podemos esquecer que deste 

programa a gran maioría  dos fondos veñen de axudas estatais procedentes 

dos fondos europeos.  

 

Consideramos o exposto como algo inaceptable se temos en conta que o 

problema coa vivenda non só non se mantén estable ou mellora, senón que 

empeora día a día, sendo a vivenda  un dereito recoñecido no artigo 47 da 

Constitución. 
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Ante esta situación, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia apropiada a porcentaxe executada do 

programa 451B de “acceso a vivenda” tendo en conta a situación actual? 

 

2. Que medidas ten previsto aprobar a Xunta de Galicia para corrixir esta 

baixa execución no citado programa 451B? 

 

3. Ten pensado presentar o goberno galego un informe no parlamento 

galego no que se aborde esta escasa execución orzamentaria do 

programa 451B? En caso afirmativo, en que prazo? 

 

 

Santiago de Compostela, a 6 de Febreiro de 2025 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carlos López Font na data 06/02/2025 15:13:59 

 

Paloma Castro Rey na data 06/02/2025 15:14:08 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Carmen Rodríguez Dacosta e Silvia Longueira Castro, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Por primeira vez na historia da CRTVG  vaise permitir que o exame de acceso 

para traballar no ente se poida realizar en castelán. 

 

Esta decisión fíxose pública o pasado 31 de xaneiro de 2025, cando o director 

xeral abría un proceso extraordinario para o cambio de idioma  da proba tipo 

test do proceso concurso – oposición convocado pola resolución  de 30 de 

novembro de 2023 para o ingreso como persoal fixo en diversas categorías  do 

persoal da corporación, pola que dá acceso libre  e mediante o sistema de 

concurso – oposición, permitindo que a opción elixida para a realización da 

proba  tipo test se realice entre galego e castelán. 

 

Para A Mesa por Normalización Lingüística, esta decisión de permitir que os 

exames de acceso sexan en español implica que estamos ante unha situación 

na que “por primeira vez na historia non será preciso demostrar o coñecemento 

de galego para traballar  na TVG”.  

 

O comité  intercentros manifestaba que esta  decisión constitúe unha "auténtica 

barbaridade"  e consideran que é un paso máis por parte da Dirección do ente 

cara a aliñarse co Proxecto de lei de medios da Xunta da Galicia que está en 

tramitación no Parlamento galego —co único apoio do Partido Popular— e que 

abre a porta a producir contidos en castelán nos medios públicos galegos.  

 

Por iso, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita contestación ás 

seguintes preguntas: 
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1. Como valora o Goberno galego a decisión da Dirección do ente público 

CRTVG  de permitir por primeira vez a celebración de probas de  acceso e 

concurso-oposición  ao ente en castelán? 

 

2. A que se debe o cambio de criterio publicado na resolución do 31 de xaneiro 

de 2025 da Dirección Xeral da Corporación Radio Televisión  de Galicia, SA 

pola que se abre un período extraordinario para o cambio de idioma? 

 

3. Esta modificación foi consensuada coas organizacións sindicais? 

 

4. Se se trata  dun cambio excepcional  que se inclúe neste proceso selectivo e 

que non se repetirá noutros procesos de selección, a que  obedece esta 

formulación? 

 

5. Que futuro ten o galego na CRTVG, se xuntamos esta proposta co artigo 7 

que vostedes recollen no Proxecto de lei de medios? 

 

6. Con esta iniciativa, que contribución cre que está a facer este goberno na 

defensa do idioma e da cultura de Galicia nun momento no que o seu uso está 

a decaer na sociedade? 

 

 

Parlamento de Galicia, 6 de febreiro de 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 06/02/2025 16:20:15 

 

Silvia Longueira Castro na data 06/02/2025 16:20:27 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Carmen Rodríguez Dacosta e Lara Méndez López, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Na Lei de acompañamento  dos orzamentos xerais da Xunta de Galiza  para o 

ano 2024, a Consellería do Medio Rural  modificou a Lei de montes de Galicia  

no que fai referencia aos consorcios e aos convenios entre a Administración 

forestal e os montes. 

 

Esta modificación dita que estes consorcios e convenios serán cancelados de 

oficio  nun prazo que rematará o dia 31 de decembro de 2025, entre outros, 

nos seguintes casos: 

 

1. Montes veciñais que non presenten saldo debedor  na data de entrada 

en vigor desta lei ou en calquera momento dentro do prazo máximo  

estipulado? 

 

2. Montes veciñais que non consigan o fin para o que se subscribise o 

convenio ou o consorcio por causas relacionadas co estado legal, 

forestal,  administrativo ou económico do monte.   

 

Considerarase que non se cumpriron estes fins, entre outras causas, cando o 

arborado existente ocupe unha superficie inferior ao 30 % do total do convenio 

ou consorcio agás por afección de incendios forestais posteriormente á data de 

entrada en vigor desta lei, polo que neste caso de afección de incendios 

forestais a superficie arborada queimada considerarase como superficie 

arborada para os efectos do computo desta porcentaxe do 30 %. 
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Ante esta situación, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

               

1. Cales son os montes veciñais en man común que a día de hoxe teñen en 

vigor o convenio ou consorcio  coa Administración forestal, así como o seu 

saldo. 

 

2. Cales son os  montes veciñais en man común que a día de hoxe  poderían   

cancelar de oficio o convenio ou o consorcio que teña subscrito coa 

Administración forestal por non cumprir  os fins polos que se subscribiron os 

convenios e os consorcios? 

 

Parlamento de Galicia, 6 de febreiro de 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 06/02/2025 16:22:51 

 

Lara Méndez López na data 06/02/2025 16:23:02 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa ás actuacións urxentes 

para rematar as obras paralizadas no CEIP O Grupo de Ribeira e para incrementar o 

profesorado especialista para a atención do alumnado con NEAE. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Consellaría de Educación esforzouse a primeiros deste curso, mesmo antes de 

que comenzara, en trasladar ás comunidades educativas e á cidadanía en xeral unha 

normalidade que non existía daquela e aínda non existe hoxe, xa co curso na súa 

segunda metade. 

De feito, ao longo destes meses houbo, e segue a haber, mobilizacións nun gran 

número de centros públicos do noso país, tamén na comarca do Barbanza, das que este 

Grupo Parlamentar se fixo eco no propio Parlamento, e cuxas carencias continúan, 

mesmo agravadas, a día de hoxe. 

É o caso do CEIP O Grupo, do concello de Ribeira, onde ás deficiencias 

estruturais que vén arrastrando dende hai anos, súmanse agora unha falta de 

profesionais especialistas clamorosa e unhas obras inacabadas que entorpecen a 

actividade do centro e mesmo a seguridade do alumnado e profesorado. 

Un centro que comezou a súa andaina hai nada menos que 75 anos, no curso 

1949-50 e que, aínda que nel se levaron a cabo distintas melloras e reformas ao longo 

do tempo, mantén a día de hoxe aulas con ventás de hai 50 anos polas que entra frío e 

auga, unha cuberta chea de vexetación que fai que se solten e caian as tellas, un pavillón 
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e unha pista deportiva totalmente deteriorados ou unhas escaleiras de acceso ao edificio 

principal antigas e perigosas. 

Despois de anos de demandas por parte do profesorado e dos pais e nais, por fin 

a Consellaría foi quen de adxudicar as obras de instalación dun ascensor no aulario de 

Infantil no pasado mes de setembro, cun prazo de execución de catro meses que debería 

rematar o pasado 13 de xaneiro. Mais as obras comezaron con dous meses de retraso, en 

novembro, paralizándose pouco despois, que é tal e como continúan na actualidade. 

As molestias, inconvenientes e perigos que esta paralización está a causar 

provocaron que a ANPA dirixira varios escritos á Dirección Territorial  e á Inspección 

Educativa, que nunca foron respostados. 

Manter e alongar esta situación é unha irresponsabilidade por parte das 

autoridades educativas e non respostar aos escritos e ás chamadas telefónicas dos 

representantes dos pais e nais é un menosprezo ao alumnado do centro e ás súas familias 

que xa vén de provocar unha protesta esta semana e o traslado desa desatención á propia 

Valedora do Pobo.  

Por outra banda, os recortes en docentes especialistas e en apoio ao alumnado 

con necesidades educativas especiais (NEAE) xa tivera como consecuencia no mes de 

outubro unha denuncia pública conxunta de ANPAs de dez centros do concello de 

Ribeira, que xa naquel momento poñían de manifesto que a merma de profesionais 

especialistas facía inviábel cubrir a atención dos nenos e nenas con NEAE e, por 

extensión, a da totalidade do alumnado.  

No caso do Grupo, dun total de preto de 500 alumnos e alumnas, contan con 

case 90 diagnosticados con necesidades educativas e moitos outros sen valorar por falta 

tamén de máis orientadores, que son atendidos por un único especialista de Audición e 
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Linguaxe, despois de que a Consellaría reducise dous, ademais dun especialista en 

Pedagoxía Terapéutica, con respecto ao curso pasado. 

É pois unha situación insostíbel de falta de recursos humanos, que repercute moi 

negativamente na totalidade do alumnado e que, sobre todo, non garante a inclusión nin 

a intervención educativa individualizada nos casos do máis vulnerábel. Unha situación 

que vén sendo denunciada pola ANPA, cuxas demandas respaldan o Consello Escolar 

do centro e o Consello Escolar Municipal, mais que non están a ser atendidas pola 

administración educativa galega para a que os nenos e nenas semellan ser só números e 

aos que, como neste caso, non lles proporciona nin a atención nin o reforzo que en 

moitos casos lles cómpre. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Vai levar a cabo a Consellaría de Educación de inmediato as obras pendentes de 

remate e agora paralizadas no CEIP O Grupo de Ribeira? 

 . Á vista do número de alumnado con NEAE diagnosticadas, vai dotar ao centro, 

de xeito urxente, do profesorado especialista necesario, nomeadamente en Audición e 

Linguaxe, para atendelo?  

 . Diante dos casos existentes de alumnado aínda non diagnosticado, vai 

proporcionar os recursos humanos suficientes ao centro para axilizar as valoracións e 

poder atender ao alumnado que o necesite canto antes? 

 . Cal é a razón/s pola que ata o de agora non ten respostado aos escritos e 

chamadas telefónicas dos representantes dos pais e nais do alumnado do centro?  

 . Está disposto a recibilos canto antes? De ser así, cando? 
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 . Vai escoitar as súas demandas, analizalas e planificar un calendario de 

actuacións que subsanen as moitas deficiencias que ten o centro? De non ser así, por que 

razón? 

  

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 06/02/2025 16:48:36 

 

Cristina Fernández Davila na data 06/02/2025 16:48:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Carreira Pazos e Olalla Rodil Fernández, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, 

sobre a situación do hospital psiquiátrico La Robleda, no Pino. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS. 

O Mecanismo Nacional de Prevención da Tortura realizou unha visita o 

25 e 26 de setembro do pasado ano ao Sanatorio Hestia La Robleda, sito no 

concello do Pino. Do informe feito público após esa visita dáse conta de 

numerosas vulneracións de dereitos humanos: 

- Pacientes pechados nos cuartos como “castigo”. 

- Gravacións, incluso dentro dos cuartos, sen garantir a intimidade das 

pacientes. 

- Inexistencia de protocolos para denunciar violencia e/ou malos tratos. 

- Ingresos prolongados, incluso sen alteracións clínicas que o xustifiquen. 

- Contencións frecuentes, algunhas mantidas durante semanas. 

- Agresións sexuais a pacientes. 

Este, ademais, é un centro que conta con financiamento público, pois 

mantén concerto coa sanidade pública para a prestación de servizos. 
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Esta non é a primeira vez que se fai público un informe semellante a este 

sobre un centro psiquiátrico no noso País, polo que resulta preocupante a 

inacción da Xunta de Galiza sobre este tema e a falta de atención que o Partido 

Popular lle presta á saúde mental.  

 

Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta escrita: 

– É consciente o goberno galego da situación na que se atopan as 

pacientes ingresadas no Hospital Psiquiátrico La Robleda? 

– Cantas inspeccións ten feito a Xunta de Galiza a este centro? Cales son 

os resultados destas inspeccións? 

– Que medidas ten tomado a Xunta de Galiza para garantir os dereitos das 

persoas ingresadas neste centro? 

– Cales son as medidas emprendidas para reducir o uso de contencións 

mecánicas nos centros sanitarios de Galiza? Considera que se está a facer un uso 

axeitado das contencións nos centros sanitarios galegos? E neste centro en 

particular? 

– Cales son as medidas para evitar agresións e violencia no contexto 

dunha hospitalización psiquiátrica? 

– Cal é o financiamento que recibe este centro sanitario? Cantas pacientes 

se derivan a este centro? 

– Cales son as medidas que vai tomar a Xunta de Galiza para garantir o 

cumprimento das recomendacións e suxestións emitidas polo MNP? 
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Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 06/02/2025 16:47:19 

 

Olalla Rodil Fernández na data 06/02/2025 16:47:22 
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Á Mesa do Parlamento 

Óscar Insua Lema e Rosana Pérez Fernández, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa a que os 

mariscadores da confraría de Corcubión poidan acceder aos vestiarios do porto da vila. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Hai un ano que remataron as obras no porto de Corcubión dun almacén de pesca, cuxo 

importe foi de 65.230 € financiado con fondos europeos e da propia Xunta de Galiza para 

modernizar as instalacións deste porto vinculadas a actividade pesqueira da lonxa e para 

preservar a seguridade e as condicións de traballo das persoas que operan no porto de 

Corcubión. O proxecto concreto materializouse na construción dun almacén de 120 metros 

cadrados que incluía tamén un arquivo, vestiarios e aseos para a xente do mar, e que xestiona a 

propia confraría. 

Os mariscadores á flote da confraría, que son dez, e sen contar cos mariscadores e 

mariscadoras de á pe, só poden facer uso dun habitáculo de catro metros cadrados para 

cambiarse e que está situado detrás das oficinas da confraría. Nese mesmo espazo de catro 

metros teñen unha soa ducha, o que imposibilita que poidan cambiarse e asearse con 

normalidade antes e despois de traballar no mar. 

As novas instalacións, que si contan con espazo e duchas suficientes, están sendo usadas 

só polos mariñeiros dos barcos que atracan no porto corcubionés, mais a confraría non lle 

permite usalas aos mariscadores, descoñecéndose as razóns deste impedimento. 

É necesario mellorar as condicións laborais dos mariscadores, neste dotando dun espazo 

onde poidan cambiar a roupa de traballo e asearse debidamente, polo que ou ben se lles permite 
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utilizar as instalacións existentes no porto de Corcubión, ou ben hai que dotar ao porto de novas 

instalacións, opción que seguramente non sexa necesaria. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Sabe a Consellería que os mariscadores están utilizando un espazo de tan só catro 

metros cadrados no porto de Corcubión para cambiarse e poder ducharse? 

-Considera a Consellería que ese espazo reúne as condición mínimas sanitarias, de 

hixiene e laborais para consideralo como un vestiario? 

-Cales son as razóns polas que a confraría non permite que os mariscadores utilicen as 

novas instalacións do porto? 

-Que medidas vai a adoptar a Xunta de Galiza para atopar unha solución a esta demanda 

laboral dos mariscadores de Corcubión?  

- Ten consignada a Consellería algunha partida orzamentaria para instalar uns novos 

vestiarios no porto de Corcubión para os mariscadores? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Óscar Insua Lema 

Rosana Pérez Fernández 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Óscar Insua Lema na data 06/02/2025 17:00:51 

 

Rosana Pérez Fernández na data 06/02/2025 17:00:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa ás actuacións que debe 

levar o goberno galego para apoiar a demanda de non discriminación das familias 

monoparentais nos permisos de maternidade. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As familias monoparentais e as familias monoparentais por elección propia, 

maioritariamente encabezadas por mulleres, son unha realidade crecente no noso país. 

Porén, sobre este tipo de escollas aínda pesan prexuízos e discriminacións mediante as 

que o sistema patriarcal sostén a preeminencia social do modelo tradicional de familia, 

entendido como a composición dun fogar composto por dúas persoas proxenitoras. 

Froito da mobilización e das reclamacións de colectivos feministas e do 

asociacionismo, nos últimos anos téñense introducido melloras de distinta índole nos 

diferentes planos lexislativos e de acción de distintas institucións. 

Un dos elementos máis cuestionados segue a ser o que atinxe aos permisos de 

nacemento e maternidade, ámbito no que estamos a falar non só dos dereitos da 

proxenitora, senón tamén das e dos menores, que as institucións deben de protexer. Así, 

o marco legal estatal de permisos de maternidade e paternidade no Estado español, sen 

prexuízo das melloras que poida dispoñer desde o uso do autogoberno o marco galego, 

como acontece no ámbito das e dos empregados públicos, estipula 16 semanas de 

permiso retribuídas ao 100% para as persoas proxenitoras. 
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Nestes anos, as familias monoparentais estiveron loitando nos tribunais o dereito 

a acumular os permisos para homologalos ou achegalos ao tempo que tería unha familia 

biparental. No noso país, e no conxunto do Estado, coñecéronse distintas sentenzas que 

recoñeceron o dereito das familias monoparentais a acumular o permiso. Aínda que o 

TSXG revogou varias destas sentenzas, distintos tribunais superiores pronunciáronse a 

favor. 

Máis recentemente, o Tribunal Superior de Xustiza de Cataluña remitía esta 

cuestión ao Constitucional por considerar que distintas previsións legais supuñan un 

trato discriminatorio cara as e os menores pertencentes a unha familia monoparental, 

por supoñer un tempo de coidado inferior para as crianzas nacidas neste tipo de fogares 

fronte ás nacidas en fogares biparentais, malia ter idénticas necesidades. Así mesmo, 

este Tribunal tamén apelaba á existencia dunha discriminación indirecta por razón de 

xénero, xa que o impacto negativo da regulación impacta de forma máis intensa nas 

mulleres traballadoras. 

Considera, polo tanto, a argumentación fundamental do colectivo afectado: non 

se pon en cuestión a equiparación de permisos senón que a norma non prevea a 

posibilidade de que se estenda o permiso polo período que tería correspondido ao outro 

proxenitor, no caso de existir, en aras do impacto que iso ten nas e nos menores, 

considerándoo unha omisión sen xustificación. 

Así, en aras destas conclusións, corresponde ao lexislador levar a cabo as 

modificacións pertinentes no marco legal e o tribunal considera que, en tanto non se 

pronuncie, débese interpretar a adición das 10 semanas de permiso adicional que 

correspondería á segunda persoa proxenitora no caso de existir. 

Se ben esta cuestión supón un paso adiante e un alivio para moitas familias 

monoparentais, non se adicionan as 6 semanas obrigatorias posteriores ao nacemento. 
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Cómpre recordar que esta cuestión, ademais dunha demanda das familias é tamén 

obxecto de debate no ámbito xurídico. 

Nun contexto de inestabilidade política no Estado e pola importancia de 

combater esta discriminación, é necesario que o Parlamento Galego se pronuncie e que 

a Xunta de Galiza se comprometa co avance dos dereitos da monoparentalidade. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que actuacións vai impulsar o goberno galego para favorecer que as familias 

monoparentais deixen de estar discriminadas no acceso aos permisos por nacemento e 

coidado? 

Cales vai impulsar ao abeiro das súas competencias no que atinxe ao emprego 

público? 

E na intermediación e diálogo que pode e debe exercer co sector privado e no 

ámbito das súas competencias de emprego? 

Que valoración fai das últimas novidades xudiciais respecto dos permisos das 

familias monoparentais? 

Vai defender a necesidade de que se blinde por lei a duplicación destes permisos 

para este colectivo? 

Vai desenvolver algún estudo sobre a discriminación no acceso aos recursos e 

dereitos relacionados coa maternidade? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 
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Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 06/02/2025 17:04:25 
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Á Mesa do Parlamento 

Óscar Insua Lema e Rosana Pérez Fernández, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa 

á aprobación dun plan experimental para explotar ameixa e ameixón coa técnica de 

mergullo con subministración de aire na ría de Corcubión. 

 

Na confraría de Corcubión, hoxe hai enroladas tres embarcacións e dez 

tripulantes para traballar no plan conxunto coa confraría de Lira e Fisterra na 

explotación á flote da navalla (PE410A 2021/12-1). Estes mergulladores colleitan a 

navalla coa modalidade de mergullo en apnea ou con subministración de aire dende a 

embarcación. Dende hai tempo veñen comprobando que nas diferentes zonas onde 

traballan, e en concreto nas zonas de Quenxe, Fornelos e Brens, dentro da enseada de 

Corcubión, existe bastante ameixa (fina, babosa, xapónica, etc..) e ameixón. Estes 

recursos de bivalvos non teñen asignados ningún plan de explotación á flote, polo que 

se está a desaproveitar unha oportunidade de xerar riqueza, nun momento tan desolador 

polo que está a pasar o sector marisqueiro. 

Os mergulladores de Corcubión consideran que para capturar tanto esa ameixa 

como ese ameixón existente entre a navalla na enseada de Corcubión, podería aprobarse 

un plan experimental de explotación, coa mesma modalidade  que teñen para a navalla, 

con subministración de aire desde a embarcación. Esta técnica de mergullo, é óptima 

para realizar unha explotación respetuosa coa biodiversidade do medio mariño, xa que 

permite escoller in situ só os moluscos que dan a talla, evita a sobreexplotación nas 

subzonas do plan, e por suposto axuda a controlar e solucionar mellor os problemas que 
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se perciben no propio medio. Ademais, con este novo plan experimental, poderían 

ampliar os períodos de veda para navalla, ou reducir días ou cupos, o que beneficiaría 

sen dúbida ese plan de explotación, garantindo a sostibilidade dese recurso mariño no 

futuro. 

Estes dez mergulladores, tamén contan con permiso para recoller o ourizo desde 

a embarcación. Anunciaba a Consellería do mar esta semana, que van a incorporar no 

plan de explotación do ourizo, a modalidade de extraelo á pe na zona intermareal, polo 

que prevén autorizar entre seis e doce mariscadoras na zona de Corcubión. Estas novas 

incorporacións suporán que son máis persoas a repartir o recurso, polo que é unha razón 

máis para que se aposte por aprobar un plan experimental para recoller esa ameixa e ese 

ameixón fora da zona intermareal, descartando xa a modalidade de raño que si 

autorizaron noutras zonas como na praia da langosteira de Fisterra, mais que non se está 

a utilizar practicamente. 

Outros mergulladores, como os da confraría de Fisterra levan anos solicitando  á 

Consellería do Mar a aprobación dun plan experimental de explotación para mariscar a 

ameixa na praia da Langosteira (CM-082) co sistema de subministración de aire dende 

superficie, xa que só poden collela con raño desde unha embarcación. A situación de 

Corcubión é distinta, xa que nin sequera existe un plan para poder extraer esas ameixas, 

pois só existe un plan de xestión para marisquear á pé, dende punta Arnela ata a 

desembocadura do río Xallas, no Ézaro (PE403A 2023/37 -1). 

É por tanto necesario, crear un plan experimental para extraer as distintas 

variedades de ameixa e o ameixón existente neses bancos marisqueiros da enseada de 

Corcubión, para o que é preciso, si o plan experimental funciona e ten éxito, modificar o 

Decreto 15/2011, que regula as artes, aparellos, útiles, equipamentos e técnicas 

permitidos para a extracción profesional dos recursos mariños vivos en augas de 
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competencia da comunidade Autónoma de Galiza, para permitir o uso de equipamentos 

subacúaticos con subministración de aire, para a explotación de determinados recursos 

específicos, como as ameixas que se atopan fora das zonas intermareais a unha 

profundidade considerable. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Sabe a Consellería que existen recursos abundantes como a ameixa e o 

ameixón nas zonas de extracción da navalla na ría de Corcubión? 

-Estudiou a Consellería nalgún momento a posibilidade de explotar eses recursos 

cun plan de explotación? Ten intención de realizar algún informe sobre estes recursos 

nesta zona? 

- Tendo en conta a situación de crise pola que está a pasar o sector marisqueiro, 

que opinión ten a Consellería respecto de non ter aprobado un plan de explotación 

destes recursos en Corcubión? Non cree a Consellería que se está perdendo unha 

oportunidade de seguir creando riqueza para manter os poucos postos de traballo que 

quedan nun sector que non ten remuda xeracional? 

-Cales son os motivos polos que o goberno galego se nega de forma sistemática 

dende hai anos a excluír en todo caso o mergullo con subministración de aire en 

superficie como arte na explotación de ameixa a determinadas profundidades? 

-Existe algún informe técnico que desaconselle a utilización desta técnica para 

coller ameixa a unha profundidade que impida collela á pe? En caso afirmativo, cales 

son as razóns que sosteñen este posicionamento? 
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-Está estudando a Consellería a modificación do  Decreto 15/2011, do 28 de 

xaneiro, polo que se regulan as artes, aparellos, útiles, equipamentos e técnicas 

permitidos para a extracción profesional dos recursos mariños vivos en augas de 

competencia da Comunidade Autónoma de Galicia? Posúe xa un borrador do novo 

decreto? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Óscar Insua Lema 

Rosana Pérez Fernández 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Óscar Insua Lema na data 06/02/2025 17:38:42 

 

Rosana Pérez Fernández na data 06/02/2025 17:38:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmela González Iglesias, Alexandra Fernández Gómez, Brais Ruanova 

Vilas-Boas e Rosana Pérez Fernández, deputado e deputada do Grupo Parlamentar 

do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre o buque HC Eva 

Marie refuxiado no Porto de Vigo por un corremento na súa carga de explosivos. 

 

Debido ás malas condicións do mar causadas pola borrasca Eowyn, o buque HC 

Eva Marie, que navega baixo bandeira de Antigua y Barbuda, viuse obrigado refuxiarse 

no Porto de Vigo o pasado 26 de xaneiro. As ondas rexistradas, de máis de 10 metros de 

altura, provocou un corremento da carga e danou parte dos contedores, un total de 10 

dos 96 que transportaba. 

Preocupa esta información posto que a mercadoría dentro dos contedores está 

catalogada como de Clase I, División 1.1 e de Tipo E, isto e, que existe risco de que a 

carga explote pois inclúe materiais con grande poder de detonación. Segundo a 

información feita pública trátase de obuses que se transportaban desde Xordania e con 

destino a Alemaña. 

A Autoridade Portuaria de Vigo, comunicou que a cargadora está aínda a 

traballar nun plan de seguridade, malia que o HC Eva Marie leva parado no peirao 

Transversal dez días. É preciso adoptar medidas que aporten maior seguridade e que 

impidan que se produza neste caso un accidente, unha perigosidade que se confirma por 

térense producido xa outros accidentes en condicións semellantes, porén o Porto de 

Vigo manifestou que non existe “ningún risco”. 
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A primeira inspección do buque realizouse o sábado 1 de febreiro, catro días 

despois da chegada ao porto do HC Eva Marie, por parte dun enxeñeiro da empresa 

cargadora, xunto co capitán, o persoal de seguridade do buque, responsábeis da 

consignataria e o xefe de División de Seguridade da Autoridade Portuaria. A inspección, 

segundo a información feita pública polo Porto de Vigo, determinou que os danos 

afectan á estrutura dos contedores pero que non tivo repercusións sobre o material 

explosivo que conteñen. Así mesmo, segundo declarou a empresa, os obuses están 

desmontados en cumprimento das normas internacionais que regulan o transporte deste 

tipo de material. 

En todo caso, sorprende que a primeira inspección ou comprobación do estado 

da carga se producise catro días despois da chegada do buque, así como que non se 

teñan datos oficiais sobre a cantidade de explosivos que transporte ou da súa 

composición, máis alá das declaración realizadas pola propia empresa cargadora. 

Cabe lembrar o desastre de Beirut de 2020 producido pola explosión de 2.750 

toneladas de nitrato de amonio, en que morreron 217 persoas, resultaron feridas 7.000 e 

os efectos da onda expansiva afectaron a edificios situados a un radio de 20 

quilómetros. Un suceso en que a substancia explosiva estaba clasificada como de Clase 

5, polo que o material que alberga o buque amarrado en Vigo sería potencialmente 

moito máis perigosa. Outro accidente producido en condicións similares foi o de 

Halifax de 1917, en que unha colisión entre dous buques, un de carga francés -con 2.300 

toneladas de ácido pícrico húmido e seco, 200 de trinitrotolueno (TNT) incluído na 

Clase I, 10 de algodón de pólvora e 35 de benceno- e outro de vapor noruegués causou a 

morte de 2.000 persoas, 9.000 feridos e a destrución de parte da cidade. 

Dez días despois o  HS Eva Marie segue atracado no Porto de Vigo sen que se 

coñeza con exactitude que tipo de carga transporta; nin a cantidade da mesma; nin se hai 

C
SV

: R
EX

PG
-p

97
VE

C
y6

l-6
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

66817

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-M
JH

tD
LE

76
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXPG-p97VECy6l-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

un plan de seguridade para a recolocación da carga; nin cando, nin como, se vai efectuar 

o cambio de mercadoría dos contedores danados a outros novos e tampouco se ten 

coñecemento en que data está previsto que o buque abandone o Porto de Vigo. E todas 

estas incertezas están a provocar preocupación na cidade de Vigo xa que non se está 

trasladando información clara que tranquilice a cidadanía. 

O risco dunha explosión dos contedores do HS Eva Marie non debe 

minusvalorarse, polo que Goberno Galego debe velar pola seguridade das galegas e dos 

galegos e, como membro do Consello de Administración do Porto de Vigo, debe urxir 

ao Goberno do Estado e a propia Autoridade Portuaria, a que adopten todos as medidas 

e precaucións precisas para evitar un posíbel accidente semellante aos citados de Beirut 

ou Halifax. Cautelas que non parecen terse adoptado neste caso. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1. Tense posto en contacto o Goberno Galego co Goberno do Estado e coa 

Autoridade Portuaria de Vigo para interesarse pola situación do buque HC Eva Marie 

refuxiado no Porto de Vigo por un corremento na súa carga de explosivos? 

2. Sabe o Goberno Galego se o Goberno do Estado era coñecedor de cal era a 

carga do buque no momento da autorización, se sabía que se trataba de explosivos de 

clase I e se realizou algunha comprobación posterior da mercadoría transportada? 

3. Coñecíase a entidade do corremento da carga e dunha avaliación dos riscos en 

caso de que existiran afectación dos produtos explosivos? 
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4. Sabe o Goberno Galego en que momento se realizou a inspección do interior 

do buque por parte da autoridade de portuaria? É certo que a primeira inspección 

realizada produciuse catro días despois da chegada do barco? 

5. Coñece o Goberno Galego que medidas de seguridade se teñen adoptado para 

asegurar a minimización dos riscos de explosión da carga mentres siga amarrado no 

Porto de Vigo? Que medidas se van a adoptar durante a manipulación da carga de 

explosivos? 

6. Ten o Goberno Galego, como membro do Consello de Administración do 

Porto de Vigo, coñecemento de cal é o plan previsto para a recolocación da carga? Sabe 

se estas operacións non van utilizar os peiraos do Porto de Vigo? Existirá unha 

supervisión por parte da Autoridade Portuaria durante estas manobras internas? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Carmela González Iglesias 

Brais Ruanova Vilas-Boas 

Alexandra Fernández Gómez 

Rosana Pérez Fernández 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Carmela González Iglesias na data 06/02/2025 17:49:24 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 06/02/2025 17:49:27 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 06/02/2025 17:49:35 

 

Rosana Pérez Fernández na data 06/02/2025 17:49:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Luis Bará Torres, 

deputada e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre o convenio asinado entre o IGVS e o CAG en materia de vivenda. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Instituto Galego de Vivenda e Solo vén asinando distintos convenios co Consello 

da Avogacía Galega dende hai xa algúns anos cuxa finalidade foi transformándose co 

tempo. Se no ano 2018 o convenio estaba orientado a procurar solucións para as persoas en 

situación de desamparo para evitar a perda da súa vivenda, no 2021 a Consellería con 

competencias en vivenda asinou outro convenio novo coa entidade que agrupa os colexios 

galegos de Avogacía para crear un servizo de atención xurídica gratuíta para afectados pola 

ocupación ilegal da súa vivenda, así como para a elaboración dunha guía informativa ao 

respecto.  

O resultado deste novo enfoque orientado á ocupación ilegal é que o total de 

consultas realizadas ao abeiro dese convenio ao longo dun ano foi, segundo informacións 

publicadas de apenas 30 consultas, demostrando que a dimensión real do problema é moito 

menor do que o goberno, e boa parte dos medios de comunicación, reflicten.  

Os malos resultados evidenciaron que a preocupación e a demanda real na 

sociedade sobre este tema é limitada. De aí que nos convenios asinados en anos posteriores, 

a Xunta de Galiza decidiu fusionar as consultas relacionadas coa ocupación con aquelas que 

poidan facer persoas en risco de perder a súa vivenda. 

A partir do ano 2024, este convenio que se viña renovando anualmente, vai 

incorporar tamén a posta en marcha do servizo de intermediación previsto na Lei 1/2000, de 
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7 de xaneiro, de axuizamento civil a través do servizo de mediación do CAG, para dar 

resposta a aprobación da lei 12/2023, do 24 de maio, polo dereito á vivenda, que obriga a 

acreditar a tramitación dun procedemento de conciliación ou intermediación que deberán 

establecer as administracións públicas competentes entre grandes tenedores e persoas en 

situación de vulnerabilidade económica. 

En dito convenio tamén se recolle a realización dun informe sobre as consultas 

atendidas, para o cal o CAG remitirá de forma trimestral un informe ao IGVS sobre as 

consultas atendidas, tanto en materia de perda de vivenda como de ocupación ilegal, con 

especificación, neste último caso, da localidade, rúa e número de vivendas ocupadas.  

Dito informe non foi feito público polo IGVS, mais o pasado 21 de xaneiro de 2025 

o Instituto Galego de Vivenda e Solo asinou un novo convenio co Consello da Avogacía 

Galega para a prestación dun servizo de asesoramento, intermediación e orientación 

xurídica en materia de vivenda na mesma liña que o asinado o ano previo.  

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Cantas consultas foron realizadas ao abeiro do convenio de 2024 sobre trámites 

de carácter administrativo e xudicial no ámbito relacionado cos dereitos e obrigas das 

persoas en risco de perder a súa vivenda como consecuencia dun procedemento de 

execución hipotecaria polo impago da renda de aluguer ou por calquera outra circunstancia 

imprevista ou sobrevida? 

- Cantas destas foron atendidas e resoltas? 

- Cantas consultas foron realizadas ao abeiro do convenio de 2024 sobre a 

existencia do Programa de atención ás persoas en risco de desafiuzamento? 

- Cantas destas foron atendidas e resoltas? 

- Cantas consultas foron realizadas ao abeiro do convenio de 2024 para o 

asesoramento e orientación ás persoas físicas propietarias ou usufrutuarias que se vexan 

afectadas por intrusión non consentida en vivendas  
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- Cantas destas foron atendidas e resoltas? 

- Que accións se realizaron para a formación de letrados e letradas ao abeiro deste 

convenio? 

- En que consistiron? 

- Cantas consultas se realizaron para solicitar a prestación do servizo de 

intermediación en materia de desafiuzamento entre grandes tenedores e persoas en risco de 

perder a súa vivenda? 

- Cantas destas foron atendidas e resoltas? 

- En que consistiu a campaña de difusión nos medios recollida no convenio de 

2024? 

- Por que a Xunta de Galiza solicita a información concreta sobre os inmobles só 

para os casos relativos á ocupación? 

- Con que finalidade solicita dita información? 

- Á vista dos resultados do convenio de 2024 entre o IGVS e o CAG considera a 

Xunta de Galiza que se deben realizar cambios en futuros convenios? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 06/02/2025 17:59:36 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 06/02/2025 17:59:39 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 06/02/2025 17:59:51 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Rosana Pérez Fernández, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa ás actuacións 

solicitadas pola Organización Empresarial Parquistas de Carril no porto de Vilagarcía. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS: 

Van alá algo mais de dous anos que a veciñanza de Vilagarcía viu frustrados os desexos 

de abrir a fachada do Peirao do Ramal ao mar, cando a 

Hai dous anos a Autoridade Portuaria de Vilagarcía, na opacidade que a caracteriza, 

concedeu dúas naves en desuso, por espazo de trinta anos, á Organización Empresarial 

Parquistas de Carril, con destino á clasificación, almacenamento e promoción de moluscos 

bivalvos. 

Con data do 21 de Decembro de 2024 publicouse no B.O.E. a solicitude por parte da 

OPP  da modificación substancial da actual concesión. Con dita modificación, os usos da 

mesma pasarían de ser unicamente de clasificación de moluscos bivalvos e almacenamento á 

clasificación, manipulación, envasado, almacenamento, procesado e estoxado de conservas de 

bivalvos, así coma á venda tanto ao por maior coma ao detalle dos seus produtos. 

A isto hai que sumar  que tivemos coñecemento da existencia dun proxecto presentado 

pola mesma Organización Empresarial Parquistas de Carril, asinado por José Luis Villanueva, 

para unha obra  de rampla, pantalán e rompeolas para a mellora da loxística de entrada de 

produtos do mar ao centro de clasificación de produtos bivalvos recollidos desde as 

embarcacións a flote para reducir tempos e procesos e eliminando intermediarios. 
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Todo indica que estas accións van na dirección da creación dunha “lonxa  encuberta“ 

que faría competencia desleal ás outras dúas lonxas do concello de Vilagarcía, Carril e 

Vilaxoán, situadas e menos de 3 km, así coma ás propias empresas do sector, ao contar coa 

dispoñibilidade de chan público a un custe irrisorio. 

Ademais das afectacións sinaladas, están as ambientais que se poidan derivar desta 

construción e do rompeolas. 

Se ben é certo que as actuacións sinaladas están en dominio público portuario do 

Estado, tamén o é que o Estatuto de Autonomía establece o marisqueo é competencia exclusiva 

de Galiza: 

Artigo 27 

No marco deste Estatuto, a Comunidade Autónoma de Galiza ten competencia 

exclusiva nas seguintes materias: 

15.- Pesca en rías e outras augas continentais, marisqueo, acuicultura, caza, pesca 

fluvial e lacustre 

 

Polas razóns expostas  formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que opinión ten a Consellaría do Mar da intención da Organización de Parquistas de 

Carril, de proceder á venda tanto ao por maior coma ao detalle dos seus produtos nunha nave do 

Porto de Vilagarcía? 

E de realizar un pantalán para acceder directamente desde as embarcacións a flote ao 

porto? 

Cal é a opinión da Xunta de Galiza deste proxecto? 
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Toda vez que pode haber afectación pola modificación de correntes, movemento de 

fondos... teñen emitido informes as Consellarías do  Mar e de Medio Ambiente? 

Non lle parece que este proxecto de “lonxa encuberta” vai supor unha competencia 

desleal coas lonxas de Carril e Vilaxoán? 

Téñense posto en contacto os promotores coa Consellaría do Mar para facela partícipe 

do proxecto? 

Cal é a razón de que a documentación do mesmo estea encabezada polo logo da 

Consellaría do Mar? 

 

Santiago de Compostela, 6 de febreiro de 2025 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Rosana Pérez Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 06/02/2025 18:18:58 

 

María Montserrat Prado Cores na data 06/02/2025 18:19:02 
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PREGUNTAS DA CIDADANÍA 
 
 

DATOS DA PERSOA FÍSICA/RAZÓNS SOCIAL DA PERSOA XURÍDICA 
NOME/RAZÓN SOCIAL PRIMEIRO APELIDO SEGUNDO APELIDO NIF 
 
 

   

NOME DA VÍA NUM ANDAR PORTA 

CÓDIGO POSTAL PROVINCIA CONCELLO LOCALIDADE 

TELÉFONO CORREO ELECTRÓNICO 

 

 
REPRESENTACIÓN DA PERSOA XURÍDICA (deberá acreditarse a representación fidedigna por calquera medio válido en dereito) 
NOME PRIMEIRO APELIDO SEGUNDO APELIDO NIF TIPO DE REPRESENTACIÓN 

     

 
DATOS A EFECTOS DE NOTIFICACIÓN  
Medio de notificación preferente 

Electrónica a través do enderezo da Internet https://sede.parlamentodegalicia.gal. Só poderá acceder á notificación co certificado electrónico asociado ao 

DNI da persoa indicada 

 
Postal (cubrir o enderezo só se é distinto do indicado anteriormente) 

NOME DA VÍA NUM ANDAR PORTA 

    

CÓDIGO POSTAL PROVINCIA CONCELLO LOCALIDADE 

    

 
Resumo sucinto da iniciativa: 
 
 
 

 
MOTIVACIÓN (OPCIONAL): 
 
 
 

 
Documentación que se achega: 

 Texto da pregunta 

 Certificación da inscrición no censo electoral das persoas físicas preguntantes 

 Acreditación da representación legal 

 
 
 

 A persoa asinante declara que todos os datos contidos nesta solicitude e nos documentos que se achegan son certos. 

 

 
O Parlamento de Galicia é o responsable destes datos. A finalidade do tratamento é a de prestar un servizo na Sede electrónica da institución, lexitimada pola 
normativa aplicable. Destinatarios: non existen cesións de datos. As/os solicitantes poderán exercer os seus dereitos previstos na lei, mediante 
un formulario a través da páxina Web: http://www.parlamentodegalicia.gal/Portada/ProteccionDatos na que dispoñen de información adicional. 

 
 
 
 
 

LEXISLACIÓN APLICABLE 
Regulamento do Parlamento de Galicia e normativa de desenvolvemento (art. 152 a 157) 
Lei 7/2015, do 7 de agosto, de iniciativa lexislativa popular e participación cidadá no Parlamento de Galicia (art. 17) 

ALVAREZ 34999659F

PROPONER UNA AUDITORIA DE LA AGENCIA GALEGA DE PROTECCION DEL INFORMANTE TRAS HABER DADO NUMERO A
PROCEDIMIENTO LA FISCALIA SUPERIOR DE JUSTICIA DE GALICIA

EL NOMBRAMIENTO DE RICARDO PEDRO RON LATAS,, LA ACTIVIDAD DE "ARCHIVO" DE LAS COMUNIACIONES QUE RECEPCIONA LA
AGIP, LA FILTRACION DE EXPEDIENTES EN ANONIMO Y LA INTERPRETACION DE SU LECTURA -TAMBIEN ACRHIVO- HACE INSULSA
ESTA  "SUERTE DE CHIRIGUITO" QUE REPITE EN SANTIAGO G SERRANO EN TERMINOS DE FALTA DE TRANSPARENCIA

✘
✘

✘
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https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2


 
 

SINATURA DA PERSOA FÍSICA OU REPRESENTANTE DA PERSOA XURÍDICA 
 
 
 
Lugar e data 

 ,  de  de  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Parlamento de Galicia  
 

Santiago de Compostela 28 Xaneiro 2025
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https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-MJHtDLE76-2
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